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NOVINY

XXII. Ples 
Mesta Galanta 

zažiaril 28. januára 
v plnej kráse 

a v elegancii prítomných 
hostí. Po rokoch covidu a 

zákazov to bol 
skutočný sviatok 
zábavy, dobrého 
programu, jedla 

a príjemnej atmosféry. 
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GALANTSKÉ
NOVINY

Napriek tomu, že máme obdobie fašian-
gov, teda to obdobie, kedy by sme mali 
tak trochu zvoľniť tempo, vyhľadávať 
spoločné stretnutia, zrelaxovať našu my-
seľ a časť našich aktivít vyhradiť pre zá-
bavu, máme práce vyše hlavy a vynechať 
ju z nášho života, žiaľ, nie je možné.
Na sklonku mesiaca január som ab-
solvoval už druhé pracovné rokovania 
ohľadne Galantských trhov, konkrétne 
zamerané na kultúrny program. Už v tej-
to dobe je totiž najvyšší čas zarezervovať 
koncertné vystúpenia účinkujúcich as-
poň v hlavných programoch. Neskoršie 
by sa to pre ich veľkú koncertnú vyťaže-
nosť nemuselo podariť. Určili sme si tiež 
ich definitívny termín. Budú sa realizo-
vať v dňoch 10. – 12. augusta 2023 a ich 
návštevníci sa majú na čo tešiť. Program 
ešte nie je definitívne uzavretý, ale mená 
ako René Rendy a Cico band, spevák 
Kali s kapelou, skupina Duchoňovci, 
Nikolas Takács s kapelou, skupina TNT 
či obľúbená skupina Kollárovci sú veru 
zvučné a tiež zárukou skvelej zábavy.
Ani športu „nezostávam nič dlžný“. Po-
darilo sa mi prijať delegáciu reprezentá-
cie pästiarov z Kuby, ktorá prijala naše 
pozvanie prostredníctvom nášho rodá-
ka Tomiho Kida Kovácsa a tiež jediné-
ho Slováka z 8-člennej Československej 
motorkárskej expedície do Južnej Ame-
riky Martina Hanesa. Všetko to boli veľ-
mi milé stretnutia.
Zábavu – ako súčasť fašiangov, som ab-
solvoval nielen u nás v Galante na XXII. 
ročníku Reprezentačného plesu, ale aj v 
Seredi na tradičnom charitatívnom ple-
se „Pomocníček“.

31. januára sme boli s kolegami navštíviť 
naše významné partnerské mesto Miku-
lov. Podobne ako u nás došlo k výmene 
vedenia mesta a tamojšia pani starostka 
vyslovila presvedčenie, že naša ďalšia 
spolupráca bude minimálne taká dob-
rá ako v predchádzajúcich obdobiach, a 
možno aj lepšia. K tomu by mal prispieť 
aj projekt cezhraničnej spolupráce EÚ – 
INTERREG, ktorý s mestom Mikulov 
spoločne plánujeme realizovať.
Po mnohých rokoch nečinnosti sme 
2. 2. 2023 o 17.00 hod. symbolicky – v 
Severnej veži NK, slávnostne, podpísa-
ním dohody, spečatili spoluprácu me-
dzi Mestom Galanta a podnikateľským 
združením PRO GALANTA. Verím, že 
táto vzájomná spolupráca takto naberie 
úplne nový dych a bude slúžiť v ďalšom 
rozvoji nášho mesta v prospech všet-
kých jeho občanov.
7. február 2023 bol významným z dô-
vodu, že sme sa stali plnohodnotným 
členom predstavenstva Oblastnej orga-
nizácie cestovného ruchu Matúšova zem 
– Mátyusföld. Budem sa snažiť, aby naše 
mesto bolo platným a aktívnym členom 
tejto organizácie, čo opäť môže výrazne 
posunúť Galantu do povedomia turiz-
mu v tomto regióne.
V tento istý deň poobede prijalo moje 
pozvanie na spoločné stretnutie viac 
ako 30 primátorov, starostiek a starostov 
z okresu Galanta. Zopár ich bolo prí-
tomných aj z okresu Šaľa. Mal som po-
trebu zvolať takéto stretnutie, aby sme 
sa bližšie spoznali, prípadne si vymenili 
skúsenosti a nápady v oblasti samosprá-
vy. A veru bolo o čom diskutovať, veď 

témy ako energetická kríza, odpadové 
hospodárstvo či problematika ohľadne 
nájomného bývania sú témy, ktoré u nás 
neznesú odklad. Prínosom boli hlavne 
cenné rady funkčne starších kolegov, 
ktorí v samospráve už nejaký čas „fun-
gujú“. Dohodli sme sa, že takéto stretnu-
tia budeme organizovať pravidelne.
V skratke teda toľko z niektorých ak-
tivít, ktoré sú súčasťou mojej práce. 
Sám by som však určite nemal šancu 
obsiahnuť celú túto rozsiahlu agendu, 
ak ju mám robiť poriadne. Obrovskou 
oporou v práci mi je viceprimátor mesta 
Peter Závodský a tiež poslanecký zbor, 
ktorý je vysoko konštruktívnou a dôle-
žitou súčasťou fungovania mesta. A ja 
im všetkým chcem za to úprimne poďa-
kovať. Robia to pre prospech všetkých 
nás. ĎAKUJEM!

S úctou Mgr. Peter KOLEK,
primátor mesta

Vážení občania, čitatelia!

Výzva pre neplatičov
Mesto ako správca dane vyzýva fyzické osoby a podnikateľské 
subjekty, aby dbali na úhradu svojich daňových povinností voči 
mestu a tiež nedoplatkov za minulé roky. V opačnom prípade 
sa bude pristupovať k represívnejším opatreniam, medzi kto-
ré patrí v zmysle daňového poriadku aj zadržanie vodičského 
preukazu formou výkonu exekúcie, a to na základe § 98 ods. 1 
písm. i) zákona č. 563/2009 Z. z. o správe daní (daňový poria-
dok) a o zmene a doplnení niektorých zákonov. 

Termín na uhradenie nedoplatkov je stanovený do 31. 3. 2023, 
po tomto termíne správca dane pristúpi k vymáhaniu nedoplat-
kov vyššie uvedenou formou exekúcie. Ak ste si nie istí výškou 
svojho nedoplatku, informujte sa na Mestskom úrade v Galante 
na telefónnom čísle 031/788401 alebo mailom na info@galanta.sk. 
Odporúčame všetkým daňovým dlžníkom, aby sa vyhli zbytoč-
ným nepríjemnostiam splnením svojich daňových povinností 
a aktívnou komunikáciou so správcom dane.
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Predsedníčka Komisie sociálno-zdravotnej a bytovej v Galante MUDr. Valéria Mýtniková:

„Chceme pozorne vnímať problémy občanov a nachádzať vhodné riešenia."

Zástupcovia mestských častí Nebojsa, Hody a Javorinka sa stretli s primátorom

Obce i mestá majú v rámci svojho port-
fólia obecné či mestské zastupiteľstvá. 
Tie pozostávajú z poslancov, ktorých 
si zvolia samotní občania. Pri každom 
mestskom či obecnom zastupiteľstve sú 
taktiež zriadené komisie s charakteris-
tickým poslaním. Tvoria ich zastupiteľ-
stvom zvolení poslanci a tiež neposlan-
ci – občania obce či mesta. Komisie sú 
poradným i kontrolným orgánom mest-
ského zastupiteľstva. Aj v Galante vedia 
pomôcť občanom s ich sťažnosťami ale-
bo podnetmi. Pozrime sa bližšie na Ko-
misiu sociálno-zdravotnú a bytovú pri 
MsZ v Galante.

Komisia pracuje v zložení: 
predsedníčka: 

MUDr. Valéria Mýtniková.
Členovia: Mgr. Júlia Gálová,

 Bc. Katalin Jakoda Rácz, Bohuslava 
Hrotková, Ing. Petr Kosler, 
JUDr. Denisa Očenášová, 
Ing. Augustín Popluhár.

Komisia sociálno-zdravotná a bytová 
zaujíma odborné stanoviská predovšet-
kým k návrhu rozpočtu mesta a orga-
nizácií zriadených mestom, ich zmien a 
záverečného účtu mesta, k zriaďovaniu, 
zrušovaniu, zmenám a doplnkom v ná-
plni činnosti zariadení sociálnych slu-

žieb, Dom dôchodcov Patria. Stanoviská 
k poskytovaniu starostlivosti v zariade-
niach sociálnych služieb, k žiadostiam o 
poskytnutie jednorazovej dávky sociál-
nej pomoci, k posudzovaniu žiadosti o 
poskytnutie sociálnych pôžičiek. Taktiež 
sa členovia komisie vyjadrujú k návr-
hom poradovníka žiadateľov na uzatvá-
ranie zmluvy o nájme mestského bytu 
alebo aj k výmene bytov, poskytovaniu 
náhradných bytov či výpovedí z nájmu 
bytu. Táto komisia má v kompetencii i 
stanoviská k návrhom na výstavbu by-
tov a ubytovní pre sociálne odkázaných 
občanov. Okrem toho sú to vyjadrenia 
k žiadostiam a návrhom na poskytova-
nie dotácií alebo návratných finančných 
výpomocí žiadateľom poskytujúcim 
sociálnu alebo zdravotnú starostlivosť. 
Členovia komisie majú v náplni práce 
aj odborné stanoviská k zabezpečeniu 
opatrovateľskej služby mestom, zabez-
pečovaniu zdravotnej starostlivosti i k 
návrhom VZN mesta týkajúcich sa ob-
lasti sociálnej, zdravotníckej a bytovej.
Ktorú oblasť by ste chceli podporiť vo 
väčšej miere a akým spôsobom? „Všet-
ky oblasti našej činnosti majú rovnakú 
mieru našej podpory, takže sa nedá vy-
zdvihnúť iba niektorú z nich,“ uviedla 

MUDr. Valéria Mýtniková. Každá komi-
sia s novým rokom plánuje, na čo sa za-
meria. Aké sú najbližšie ciele komisie v 
roku 2023? „V nasledujúcom období bu-
deme pozorne vnímať problémy obča-
nov nášho mesta v sociálno-zdravotnej 
a bytovej oblasti, komunikovať s nimi a 
nachádzať vhodné riešenia,“ objasnila 
predsedníčka komisie MUDr. Valéria 
Mýtniková.

Vedenie mesta na čele s primátorom mesta Petrom Kolekom od 
začiatku volebného obdobia deklaruje záujem stretávať sa s ob-
čanmi, riešiť ich potreby a požiadavky. Dôkazom toho, že nejde 
len o prázdne slová, sú pravidelne organizované stretnutia pred 
každým rokovaním mestského zastupiteľstva. Výnimkou nebol 
ani mesiac január, počas ktorého sa zástupcovia mesta stretli s 
občanmi hneď niekoľkokrát.
V mesiaci január 2023 mestský úrad zvolal verejné stretnutia s 
občanmi za účasti novozvolených poslancov a zástupcov MsÚ. 
Na verejných stretnutiach sa uskutočnila voľba predsedu a čle-
nov občianskych výborov za jednotlivé prímestské časti Hody, 
Javorinka a Nebojsa.
V mestskej časti Nebojsa sa stretnutie s občanmi uskutočnilo 
16. 1. 2023, kde boli zvolení štyria členovia výboru a piatym čle-
nom je poslankyňa MsZ JUDr. Denisa Očenášová. Za predsedu 
bol zvolený Mgr. Andrej Tábori.
Výbor mestskej časti Nebojsa bude teda pracovať v zložení:  
JUDr. Denisa Očenášová – poslankyňa MsZ, Mgr. Andrej Tá-
bori – predseda, Anton Popluhár, Katarína Suchopová, Matúš 
Kozmér. 
V mestskej časti Hody sa uskutočnilo stretnutie občanov 17. 1. 
2023, kde boli zvolení štyria členovia výboru. Piatym členom je 
poslankyňa MsZ PhDr. Marta Vajdová. Za predsedníčku bola 
zvolená Jaroslava Kováčová.
Výbor mestskej časti Hody bude pracovať v zložení: 
PhDr. Marta Vajdová – poslankyňa MsZ, Jaroslava Kováčová, 
Anton Reisinger, Pavel Štibráni, Miroslav Eliáš. 
V Mestskej časti Javorinka sa uskutočnilo stretnutie občanov 
18. 1. 2023, kde boli zvolení štyria členovia a piatym členom 

je poslanec MsZ Mgr. Miroslav Štibráni. Za predsedníčku bola 
zvolená p. Eva Vašáková. Takéto zloženie výborov odsúhlasilo aj 
Mestské zastupiteľstvo v Galante 26. januára 2023. 
Výbor mestskej časti Javorinka bude pracovať v zložení: 
Mgr. Miroslav Štibráni – poslanec MsZ, Eva Vašáková, Ing. Mi-
lan Zeleňák, Mgr. Igor Ďžodla, Vojtech Barabáš.
Hlavnou úlohou jednotlivých výborov je zastupovať občanov 
danej mestskej časti a presadzovať ich záujmy.
V rámci diskusie dominovali medzi občanmi požiadavky na 
opravu komunikácií, obmedzenie dopravy v určitých úsekoch, 
využívanie a prenajímanie priestorov denných centier a pod.
25. januára 2023 sa uskutočnilo verejné stretnutie s občanmi vo 
veľkej zasadačke Mestského úradu v Galante, tak ako bolo 
deklarované deň pred konaním zastupiteľstva. Tento priestor 
určený pre obyvateľov je zameraný na ich podnety a pripo-
mienky, ktoré súvisia s programom rokovania mestského zastu-
piteľstva. Tomuto stretnutiu dominovala jedna téma a tou boli 
nájomné byty.
V úvode zasadnutia zástupcovia mestského úradu podrobne 
odprezentovali problematiku nájomných bytov. Jej cieľom bolo 
poskytnúť žiadateľom o nájomné byty na ul. Esterházyovcov 
informácie o celom projekte. Od legislatívnej úpravy, spôso-
bu financovania až po podmienky a kritériá pre uchádzačov 
o takýto byt. Následne vedenie mesta odpovedalo prítomným 
občanom na ich dotazy nielen k nájomným bytom, ale zazneli 
aj otázky k reprezentačnému plesu mesta, problematike nedo-
statočného tlaku vody v určitých lokalitách mesta, parkovacej 
politike, k stavu miestnych komunikácií či k separácii odpadu.

spracovala: Mgr. Z. Morovičová, MsÚ Galanta
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Mestskí policajti v Galante stresujúce covidové obdobie 
zvládli, teraz ich zamestnávajú najmä cestní piráti

V dedinách a mestách sa o poriadok a bezpečnosť obyvateľov 
starajú príslušníci mestskej polície. V Galante je ich náplňou 
práce okrem iného i riešenie priestupkov v cestnej premávke 
či proti občianskemu spolunažívaniu. Ako si poradili s covi-
dovým obdobím a čo atraktívne chystajú pre verejnosť? Viac 
porozprával náčelník Mestskej polície v Galante Miroslav Grell. 
• Pán náčelník, s koronavírusom, ktorý zavítal do života ob-
čanov, bolo spätých aj množstvo opatrení, ktoré bolo potreb-
né dodržiavať. O pokojný život v meste počas karantény aj 
v čase testovaní a prísnych opatrení ste sa starali najmä vy, 
mestskí policajti. Ako ste zvládli tie neľahké časy? 
„Covidové obdobie bolo pre príslušníkov mestskej polície ob-
dobím nekonečného stresu. V rámci núdzového stavu boli 
Národnou radou SR prijaté nové oprávnenia pre polície, ktoré 
bolo treba aplikovať do praxe. Takže sme ich uplatnili a snažili 
sa aj vďaka nim zamedzovať intenzívnemu šíreniu koronavíru-
su medzi obyvateľstvom.“ 
• Čo vás v pandemickom období potrápilo najviac, čo dalo 
zabrať?
„Práve nové oprávnenia nás potrápili najviac. Podstatné množ-
stvo času sme venovali kontrolám a dohľadávaniu ľudí s covi-
dom, ktorí v tom čase mali obmedzený pohyb. Taktiež to boli 
aj konflikty pri vykonávaných kontrolách v rámci dodržiava-
nia rôznych opatrení,“ spresnil náčelník MsP Galanta Miroslav 
Grell. 
• Je zrejmé, že mestskí policajti mali plné ruky práce. Ako 
náčelník pokračuje: „Nebolo to vždy ľahké, práve pre neko-
nečné vysvetľovanie a usmerňovanie. Zároveň tam bola obava 
z vlastného nakazenia, nakoľko sa naši príslušníci pohybovali 
v prvej línii.“ 
• Doba je akási iná, ľudia sa tešili na to, že si po covide vy-
dýchnu, ale opak je pravdou. Skočili sme rovnými nohami 
do ekonomickej krízy, ktorá na optimizme nepridáva. Evidujú 

mestskí policajti, že sa vplyvom horšej ekonomickej situácie 
občanov zvýšila kriminalita v Galante? S akými priestupka-
mi sa teraz najviac stretávajú? 
„Nezaznamenali sme zvýšenú kriminalitu v našom meste, aj v 
tejto dobe ide o bežnú trestnú činnosť. Stúpol počet priestup-
kov v bezpečnosti a plynulosti cestnej premávky, mierny ná-
rast majetkových priestupkov a občianskeho spolunažívania,“ 
spresnil Miroslav Grell. 
• Viete pomenovať priestupky, v ktorých sú obyvatelia Galan-
ty nepoučiteľní?
 „Nemožno považovať Galanťanov za nepoučiteľných. V rámci 
priestupkov musí výchova prebiehať neustále a ide o široký roz-
sah skutkov, takže veľmi dbáme na prevenciu,“ argumentoval 
náčelník MsP Galanta.
• A ako sú galantskí mestskí policajti spokojní s priebehom 
minulého roka? 
„Uplynulý rok bol ľahší o covid, ktorý bol na ústupe. Čo mňa 
osobne mrzí, je to, že sme nemohli začať realizovať projekt 
Smart mesto, ktorý bol úspešný,“ uviedol policajný náčelník. 
• Aj tento rok majú galantskí mestskí policajti prichystané 
zaujímavé aktivity pre verejnosť. Čo by ste si nemali nechať 
ujsť? 
„Už teraz sa pripravujeme na deň detí spoločne s ostatnými bez-
pečnostnými zložkami. Zároveň sa v rámci prevencie chystáme 
na prednášky v základných školách. Tie nám pripravuje nová 
preventistka Evka Baloghová,“ doplnil náčelník Miroslav Grell.

Upozornenie  pre podnikateľov
   Mesto Galanta ako správca miestneho poplatku za komunálne odpady vyzýva všetky podnikateľské subjekty pôsobiace na území 

mesta Galanta, aby si voči mestu splnili ohlasovaciu povinnosť v zmysle § 80 zákona č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady a zapojili sa do systému zberu komunálneho odpadu (v prípade, že 

tak do dnešného dňa neurobili), a to v termíne do  31. 3. 2023. 
Ďalej upozorňujeme podnikateľské subjekty, aby pri miestnom poplatku za komunálne odpady zaktualizovali priemerný počet 

zamestnancov podľa skutočnosti v jednotlivých prevádzkarňach (obchody, služby a pod.) a v nehnuteľnostiach nachádzajúcich sa 
na území mesta na iný účel ako na podnikanie (školy, úrady, súdy a pod.). 

Správca miestneho poplatku bude v priebehu roka vykonávať intenzívnu kontrolu v jednotlivých prevádzkach a porovnávať s 
údajmi evidovanými v databáze mesta a tiež zároveň splnenie ohlasovacej povinnosti do zberu komunálneho odpadu 

v zmysle § 19 ods. 1 písm. i) zákona č. 223/2001 Z. z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých zákonov.
Nesplnením vyššie uvedených povinností sa dopustí poplatník správneho deliktu v zmysle § 154 ods. 1 písm. c) 

zákona č. 563/2009 Z. z. o správe daní (daňový poriadok) a o zmene a doplnení niektorých zákonov, 
pričom mu správca poplatku môže uložiť pokutu až do výšky 3 000 €.

Dávajte si pozor!
Upozorňujeme občanov, najmä starších, ale aj rodi-
čov s deťmi, že v Galante sa pohybuje veľa cudzích 
ľudí, nakoľko u nás pracuje mnoho cudzincov a v 

súčasnej dobe celkovo je voľný pohyb obyvateľov v 
rámci mnohých štátov. Nie vždy títo cudzí občania 
majú len dobré úmysly. Sú medzi nimi aj takí, ktorí 
sa živia nekalou činnosťou, zlodejinami, prepadmi 

atď. Vyzývame preto občanov, aby boli obozretní, aby 
vo večerných hodinách chodili radšej v skupinkách. 

Netúlajte sa po tmavších uličkách, kontrolujte si svoje 
deti, nenechávajte ich bez dozoru dlhšiu dobu ďalej od 

svojich príbytkov. Pozornosť a obozretnosť je nevy-
hnutná, pamätajte na to. 

MsP Galanta
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XXII. Ples Mesta Galanta zažiaril 
v plnej kráse a elegancii

Pod záštitou primátora mesta Galanta 
Mgr. Petra Koleka sa konal XXII. Re-
prezentačný ples mesta Galanta. V so-
botu 28. januára 2023 sa v estrádnej sále 
Mestského kultúrneho strediska zišli 
milovníci tanca a príjemnej spoločnosti. 
Podujatie sprevádzal moderátor Róbert 
Kobezda a hostí potešili aj viacerí umel-
ci. O atmosfére aj pozadí tohto veľkého 
podujatia nám porozprávala členka ple-
sového výboru Mgr. Zuzana Morovi-
čová. Kým vypukne veľké podujatie, je 
s ním spojená dlhšia príprava. Vopred 
treba vybaviť veľa záležitostí, aby bolo 
všetko tip-top. Prezraďte, prosím, či-
tateľom, ako dlho ste chystali toto pre-
stížne podujatie? „Musím konštatovať, 
že tento rok sme pripravovali ples v mi-
moriadne krátkej lehote. Vzhľadom na 
termín komunálnych volieb sa primátor 
mesta Peter Kolek, ako aj viceprimá-
tor Peter Závodský ujali svojej funkcie 
29. novembra 2022 na ustanovujúcom 
mestskom zastupiteľstve,“ uviedla Mgr. 
Zuzana Morovičová. Ako ďalej členka 
plesového výboru uviedla, chystanie 
sa začalo až začiatkom decembra, kedy 
primátor mesta kreoval plesový výbor. 
Takže na kompletné organizačné zabez-
pečenie podujatia mali cca 1,5 mesia-
ca. Čo všetko je potrebné zabezpečiť k 
úspešnému priebehu plesu? „V prvom 
rade bolo zostavenie pestrého kultúr-
neho programu, následne bolo potreb-
né zazmluvniť účinkujúcich, zabezpečiť 
propagáciu plesu a predaj vstupeniek,“ 
prezradila Mgr. Morovičová. „Taktiež 

sme museli osloviť sponzorov, vybrať 
dodávateľa stravy aj atraktívnu kveti-
novú výzdobu. K organizácii veľkého 
plesu patrí aj množstvo ľudí, ktorí sa 
podieľajú na príprave. V začiatkoch to 
bol 7-členný plesový výbor, postupne sa 
zapájali ďalší zamestnanci z mestského 
úradu a kultúrneho domu. Zamestnan-
ci Združenej školy obchodu a služieb 

v Galante zabezpečovali stravu, spo-
lupracovali externí technici a ďalší, za 
čo im patrí veľká vďaka,“ uviedla Mgr. 
Zuzana Morovičová. Nemenej dôležitá 
je aj finančná a technická stránka plesu. 
Predsa len, čím väčšie podujatie, tým 
väčší balík peňazí. Koľko financií zhltol 
XXII. Reprezentačný ples mesta Galan-

ta? „Celkové náklady na realizáciu sú 
vo výške cca 17 000 eur. Sponzorsky sa 
nám podarilo na ples vyzbierať sumu 3 
500 eur. Celkovo sa predalo 124 lístkov 
(65 eur/osoba). V rozpočte mesta bolo 
schválených 6 000 eur, z predaja lístkov 
sme mali príjem 8 060 eur,“ argumento-
vala Mgr. Morovičová. Na plese vystúpi-
li tanečníci z INTERCLUB-u Bratislava, 
hostí prišli potešiť i speváci z FOR YOU 
Acapella a nechýbalo ani Galantské sa-
xofónové kvarteto. Svoje umenie pred-
viedla i Zuzana Szpevár so skupinou 
The Great Voices, ľudová hudba Muzič-
ka a DJ Cinim. Aká bola atmosféra a aké 
módne dámske kreácie na plese prevlá-
dali? Podľa Mgr. Zuzany Morovičovej sa 
ples niesol v uvoľnenej, veľmi príjemnej 
atmosfére. Dámy prišli v tmavých (väč-
šinou čiernych) odtieňoch šiat z trblie-
tavých a flitrových látok. Avšak niektoré 
plesajúce stavili aj na výraznejšie farby 
rób ako striebornú či zlatú. Členka ple-
sového výboru priznala, že od hostí už 
aj dostali veľmi pozitívne ohlasy. „Sme 
veľmi radi, že sme zatraktívnili priestor 
sály svetelným ,hviezdnym nebom‘ a la-
serovou show.“ Ponuku plesu obohatila 
aj prezentácia miestneho producenta 
vína. „Z pohľadu organizátorov vidíme 
aj drobné nedostatky a práve tie nás 
motivujú popracovať na ich odstránení 
a pripraviť ďalší ročník plesu ešte atrak-
tívnejší. Určite sa budú mať návštevníci 
na čo tešiť,“ dodala Mgr. Zuzana Moro-
vičová.
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V Referáte sociálnych služieb Mestského úradu v Galante dbajú 
na prevenciu, aktivizáciu ľudí a pomôžu aj v krízových situáciách

Spolu dokážeme toho oveľa viac

Mestský úrad 
v Galante je 
úradnou inšti-
túciou, ktorá 
poskytuje ob-
čanom rôz-
ne služby. Na 
jeho oddele-
niach vybavíte 
okrem iného i 
dane, poplatky, 
príspevky, rod-
ný list či sobáš. 
Každé oddele-
nie  sa zaobe-
rá špecifickou 
oblasťou. Jed-

nou z nich je aj Referát sociálnych slu-
žieb, ktorého vedúcou je Mgr. Adriana 
Molnáriová. Vedúca referátu priznala, 
že sa v tejto práci našla aj preto, že ju 
teší kontakt s ľuďmi. Jej vedúca pozícia 
spája administratívnu i terénnu prácu 
s klientom. Mgr. Adriana Molnáriová 
uviedla: „Je to tak primerane vyvážené. 
Veľakrát posudzujeme život klienta, čo 
zažil a prečo sa stal naším klientom.“ 
Čo presne zahŕňa Referát sociálnych 
služieb a aké služby tu môžete využiť? 
„Mesto Galanta poskytuje spektrum 
sociálnych služieb. Veľký dôraz je klade-
ný na aktivizáciu ľudí v dôchodkovom 
veku a predlžovanie života seniorov v 
ich prirodzenom domácom prostredí. 
Plná podpora je poskytovaná ľuďom 
so zdravotným postihnutím s cieľom 
prispievať k čo možno ich najväčšej 
nezávislosti,“ priblížila Mgr. Adriana 
Molnáriová, podľa ktorej spolupracujú i 
s mimovládnymi organizáciami. „Snaží-

me sa vyrovnávať príležitosti pre rodiny 
s deťmi zo sociálne zraniteľnejšieho pro-
stredia. Podobne dôležitá je prevencia 
a riešenie problémov ľudí bez domova, 
ako aj problematika marginalizovaných 
skupín,“ objasnila vedúca Referátu soci-
álnych služieb v MsÚ Galanta.
Druhy sociálnych služieb poskytova-
ných mestom Galanta a rozpočtovou 
organizáciou DD PATRIA, pobytovou 
formou: zariadenie pre seniorov, zaria-
denie opatrovateľskej služby, ambulant-
nou formou: denné centrá, terénnou 
formou: domáca opatrovateľská služba, 
monitorovanie a signalizácia potreby 
pomoci, pomoc pri osobne starostlivosti 
o dieťa, podporné služby: odľahčovacia 
služba, požičiavanie pomôcok.
Mgr. Adriana Molnáriová bližšie špecifi-
kovala, čím sa konkrétne ich referát zao-
berá: „Mesto vypracúva komunitný plán 
sociálnych služieb v spolupráci s inými 
poskytovateľmi sociálnych služieb a s 
prijímateľmi sociálnych služieb v prís-
lušnom územnom obvode a na základe 
národných priorít rozvoja sociálnych 
služieb, v ktorom zohľadňuje miestne 
špecifiká a potreby fyzických osôb v ob-
lasti sociálnych služieb poskytovaných v 
jej územnom obvode.“ Na pracovníkov 
Referátu sociálnych služieb v Galante 
sa môžete obrátiť aj v čase nepriaznivej 
životnej situácie. Tá môže postihnúť ko-
hokoľvek a ani vtedy človek nezostane 
bez pomoci. „Mesto poskytuje aj jed-
norazové a mimoriadne dávky obyva-
teľom mesta na úhradu mimoriadnych 
výdavkov a na preklenutie nepriaznivej, 
sociálnej a krízovej situácie pri zabezpe-
čovaní základných životných potrieb,“ 

špecifikovala vedúca referátu.
Druhy dávok poskytovaných mestom 
Galanta: pre nezaopatrené dieťa, pre 
poberateľa dôchodku, pre obyvateľov 
prepustených z výkonu trestu odňatia 
slobody a mimoriadne dávky.
Okrem týchto služieb zamestnanci refe-
rátu vykonávajú agendu sociálnoprávnej 
ochrany detí a sociálnej kurately. Vtedy 
poskytujú základné poradenstvo, prí-
spevok na dopravu a tiež príspevok na 
osamostatnenie sa mladého dospelého. 
O aké služby najčastejšie žiadajú obča-
nia Galanty? „V minulom roku sa referát 
najčastejšie zaoberal žiadosťami o stra-
vovanie sociálne odkázaných obyvate-
ľov – seniorov, spolu s donáškou stravy. 
Mesto Galanta zabezpečuje stravova-
nie v troch zariadeniach, s ktorým má 
mesto uzatvorenú Zmluvu o spolupráci. 
Nárok na finančný príspevok na stravo-
vanie má poberateľ starobného, vdov-
ského, predčasného starobného alebo 
invalidného dôchodku, ktorého príjmy 
nepresahujú  475 eur. Taktiež sa na nás 
občania obracali o poskytnutie informá-
cií k nájomným bytom,“ doplnila vedú-
ca Referátu sociálnych služieb v Galante. 
Aké plány na tento rok majú pracovníci 
referátu a na čo sa chcú zamerať? „V tom-
to roku by sme chceli naďalej skvalit-
ňovať poskytovanie sociálnych služieb 
pre najzraniteľnejšie skupiny obyvateľov 
odkázaných na pomoc iných, či už ide o 
seniorov, osoby so zdravotným postih-
nutím, alebo deti a ich rodiny, ktoré po-
trebujú odbornú pomoc,“ dodala Mgr. 
Adriana Molnáriová.

Desiatky podnikateľov z Galan-
ty zaplnili 2. februára priestory 
Severnej veže Neogotického 
kaštieľa, aby mohli pod hlavič-
kou OZ PRO Galanta nadviazať 
s vedením mesta užšiu spolu-
prácu. Tá by mala byť založená 
na vzájomnej komunikácii s cie-
ľom podporovať nielen rozvoj 
mesta a zlepšovať kvalitu života 
všetkých Galanťanov, ale aj vy-
tvárať lepšie podnikateľské pro-
stredie. 

Prepojenie verejnej 
a podnikateľskej sféry

„Sme na prahu niečoho, čo sa tu 
dávno nedialo, keďže spoluprá-

Zľava - predseda združenia podnikateľov PRO Galanta Zoltán Horváth, primátor mesta 
Peter Kolek, člen predstavenstva združenia Juraj Stern a čestný predseda Vincent Iványi
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ca podnikateľského sektora s verejným dlhé roky stagnovala,“ 
zneli úvodné slová primátora mesta Galanta Petra Koleka, ktoré 
hneď na začiatku adresoval približne stovke zúčastnených pod-
nikateľov. „Dnes zblížime oba tieto sektory, a preto je dôležité, 
aby malo mesto Galanta silného a dôstojného partnera, ktorý 
by zastrešoval vaše záujmy.“ Týmto partnerom je práve skupina 
podnikateľov, združená pod OZ PRO Galanta, ktoré svoj vznik 
datuje už od roku 2003. Aj zmena vo vedení mesta prispela k 
tomu, aby sa vzájomná spolupráca medzi mestom a podnika-
teľmi po rokoch nečinnosti opäť obnovila. 

Obnovenie zmluvy medzi mestom Galanta 
a OZ PRO Galanta 

Nový predseda združenia PRO Galanta Zoltán Horváth oce-
ňuje tento krok zo strany mesta. Už v minulosti bolo podľa 
jeho slov združenie aktívne pri prerokovávaní materiálov na 
mestských zastupiteľstvách, týkajúcich sa napr. daňovej politiky, 
nájmov na území mesta či jeho hospodárskeho rozvoja. Vo svo-
jom príhovore zároveň vyzval podnikateľov, aby sa stali členmi 
tohto združenia. „Len ak sme spolu a silní, dokážeme toho ove-
ľa viac,“ dodal na záver, a tak sa mohlo prejsť k slávnostnému 
aktu podpisu zmluvy. Primátor mesta Peter Kolek a predseda 
združenia Zoltán Horváth spečatili svojimi podpismi obnove-
nie zmluvy medzi mestom Galanta a OZ PRO Galanta. Súčasne 
sa obaja poďakovali dlhoročnému predsedovi združenia pánovi 
Vincentovi Iványimu, jednému zo zakladajúcich členov, ktorý 
bude aktuálne zastávať funkciu čestného predsedu. 

Karta Galanťana má občanom a podnikateľom 
priniesť viaceré výhody

Po podpise zmluvy viceprimátor mesta Peter Závodský oboz-
námil prítomných podnikateľov s aktuálnou situáciou, v akej 
sa mesto nachádza, a zároveň odprezentoval projekt, ktorému 
sa zástupcovia mesta a zamestnanci mestského úradu v posled-
ných dňoch intenzívne venujú. Tým je mestská vernostná karta 
s pracovným názvom „Som hrdý Galanťan“. Táto má obyvate-
ľov informovať nielen o aktuálnom dianí v meste, ale najmä v 
ňom udržať kúpnu silu. Atraktívnymi budú nepochybne rôzne 
benefity v podobe zliav a kupónov, ako napr. 100 % zľava na 
pripravované nočné parkovanie, 100 % zľava na MHD, finančný 
príspevok pri narodení dieťaťa, benefit pri uzatváraní manžel-
stva, uprednostňovanie pri vstupe do školských i predškolských 
zariadení, zariadení sociálnych služieb, alebo aj výhody pre 
darcov krvi. Na získanie tejto vernostnej karty je potrebné mať 
trvalý pobyt v Galante a nemať žiadne nedoplatky voči mestu a 
mestským organizáciám.

Podnikatelia spoluprácu s mestom vítajú
„Som veľmi rád, že sa spolupráca obnovila, a myslím, že je dô-
ležité, aby dlhoroční zamestnávatelia v Galante cítili podporu 
v rámci legislatívy zo strany mesta,“ hovorí poslanec mestské-

ho zastupiteľstva Zsolt Takáč. „Združenie PRO Galanta týmto 
dňom začne veľmi intenzívne pracovať na svojich projektoch a 
stretnutia s mestom budú určite prebiehať na pravidelnej báze.“ 
Podľa podnikateľky Milady Kováčovej mesto bez podnikateľov 
nedokáže efektívne fungovať. „Oceňujem najmä to, že predsta-
vitelia mesta chcú spájať podnikateľské prostredie a ľudí v ňom, 
to je napokon aj úlohou mesta. A pokiaľ to má naozaj fungo-
vať, tak to bez komunikácie nepôjde,“ myslí si konateľka spo-
ločnosti Autoprofit. Mikuláš Horváth podniká v Galante už 40 
rokov a ako dlhoročný poslanec mestského zastupiteľstva vždy 
zastupoval podnikateľov a tlmočil ich požiadavky mestu. Ako 
jeden zo zakladajúcich členov združenia PRO Galanta verí, že 
bude aj teraz nápomocný a že na rozdiel od predchádzajúcich 
volebných období to tentoraz nezostane len pri podpise zmluvy. 
„Mesto aj podnikatelia potrebujú marketing a hoci sú z rôzne-
ho podnikateľského prostredia, musia mať spoločný záujem, len 
tak budeme môcť napredovať.“ 

Čestného predsedu teší, že je o spoluprácu záujem
Združenie PRO Galanta zakladalo pôvodne sedem členov – 
Vincent Iványi, Juraj Stern, Mikuláš Horváth, Milan Macháček, 
no traja členovia sa okamihu obnovenia spolupráce nedožili – 
Tibor Pozsonyi, Ottó Szabó a Peter Krajčír. Preto nás zaujímalo, 
či by si bol Vincent Iványi pomyslel, že sa ešte niekedy obnoví 
zmluva medzi podnikateľmi a mestom Galanta. „Keď som bol 
prvýkrát pozvaný na stretnutie s primátorom v roku 2003, po-
važoval som to skôr za nejakú víziu,“ spomína čestný predseda 
Vincent Iványi. „Zároveň však došlo k väčšiemu stretnutiu s bý-
valým vedením predstavenstva združenia a vtedy som povedal, 
že ak sa naplní len 70 % všetkých zámerov, tak budem najspo-
kojnejší.“ Mrzí ho len jedno, že sa kvôli vysokému veku nemôže 
podieľať na tomto projekte aktívnejšie. No keďže má určité skú-
senosti v tejto oblasti, rozhodol sa, že bude ako čestný predseda 
kontrolovať činnosť predstavenstva. Sám víta túto myšlienku a 
teší ho, že tento jeho názor zdieľajú aj ostatní podnikatelia, ktorí 
aj svojou vysokou účasťou na stretnutí potvrdili, že chcú spo-
ločne s vedením mesta život v Galante rozvíjať.  

Reštart OZ PRO Galanta
Záujem nového vedenia mesta bol impulz na opätovné naštar-
tovanie práce združenia a zmeny v predstavenstve. Bolo potreb-
né doplniť nových členov, urobiť výmenu vo vedení a pripraviť 
program novej spolupráce s mestom. „Oprášili sme všetko, čo 
bolo dobré, a doplnili sme program o nové plány, rozšírili sme 
predsedníctvo, doplnili sme a zvolili nových členov do vedenia 
OZ. Je potrebné sa vrátiť k starým dobrým zvykom, nadviazať 
na tradície a novými myšlienkami reštartovať prácu združenia. 
Najdôležitejšie je, aby mali chuť a priložili ruku k dielu všet-
ci, ktorých združujeme, a tak naplnili cieľ spolu dokážeme toho 
oveľa viac,“ povedal Juraj Stern, člen predstavenstva OZ.
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„Zaradenie galantskej nemocnice 
do prvej kategórie nemusí byť definitívne,“ 
hovorí riaditeľka Nemocnice sv. Lukáša v Galante Ing. Alexandra Pavlovičová.

Kategorizácia nemocníc rezonuje v spoloč-
nosti už dlhší čas a nespokojnosť so zarade-
ním vyjadrujú viaceré nemocnice na celom 
Slovensku, vrátane Nemocnice sv. Lukáša v 
Galante. Na aktuálnu situáciu sme sa preto pý-
tali riaditeľky tejto nemocnice Ing. Alexandry 
Pavlovičovej.  
• Galantskú nemocnicu predbežne zaradili 

do prvej kategórie. Čo to vlastne znamená a 
aká je situácia ohľadom jej fungovania? 
V prvom rade treba povedať, že je to podmie-
nečné zaradenie, to znamená, že to v tomto 
momente nie je pevné, definitívne rozhod-
nutie. Kategorizácia sa bude prehodnocovať 
každý rok, čo znamená, že aj nemocnice, ktoré 
sú dnes v druhej kategórii, môžu ísť do prvej, 

Rodáci a osobnosti Galanty
Sympatický Juraj Bača napriek vyťaženiu 

na rodnú Galantu nezabúda

Múzami pobozkaný Juraj Bača (35) patrí k mladšej generácii 
slovenských hercov. Okrem hrania sa venuje aj hudbe, spe-
vu, moderuje úspešnú cukrársku šou a nezabúda ani na svoje 
štvornohé psie lásky. Áno, i uskutočniť s ním rozhovor je ume-
nie :). Ako sa mu darí, čo ho teší a čo želá čitateľom Galantských 
novín?
• Juraj, ak sa obzriete späť, ako by ste zhodnotili rok 2022, bol 
pre Vás niečím výnimočný? 
„Minulý rok bol pre mňa nesmierne pestrý, čo sa týka práce. 
Hral som hlavnú postavu v českom dennom seriáli Ordinace, 
nakrútiť tam film, do toho tu na Slovensku nakrúcať seriálovú 
Nemocnicu, hudobnú rozprávku s Máriou Čírovou, vyprodu-
kovať vlastný detský seriál ROBIN, odmoderovať Pečie celé Slo-
vensko II., strihnúť si premiéru v divadle DPOH a aj sa venovať 
vlastnej kapele. Nebolo toho málo,“ vyratúva Juraj Bača.
• Ľudia na konci roka bilancujú, hodnotia. Niektorí si dávajú 
predsavzatia, patrí k nim aj umelec z Galanty? 
„Predsavzatia ani nie. Sú to veci, ktoré dlho cítim, že by som 
sa im mal venovať, len na to skutočne nebol čas. Takže je viac 
o tom, že využívam impulz pár voľných dní na naštartovanie. 
Keď mi začne kolotoč plesov a firemných večierkov, už sa mi 
bude ľahšie ráno vstávať i na tréningy boxu,“ uviedol talento-
vaný mladík.
• Viem, že ste obľúbený herec, hudobník-spevák, moderátor, 
v súkromí aj zanietený psičkár. Čo z toho Vám robí najväčšiu 
radosť? 
Juraj Bača hovorí: „Jedna vec je práca, druhá je voľný čas, ktoré-
ho mám veľmi, veľmi málo. Takže psíčkovia sú psychický relax, 
pretože keď prídem domov nad ránom, nie je nad to, keď vás 
privíta malé chlpaté klbko radosti. Vtedy okamžite zabudnete 
na starosti či únavu.“
• Naposledy asi najviac zarezonoval v televízii ako skvelý 
moderátor obľúbeného programu Pečie celé Slovensko. Mal 
dilemu prijať moderovanie tejto šou? 

„No, treba podotknúť, že kastingy na moderátorov a porotcov 
do tej šou prebiehali počas prvej vlny COVID-u, kedy bolo 
všetko zrušené, divadlá zatvorené, televízie vyrábali v obmedze-
ných podmienkach, takže ponuka prísť na kasting do tejto šou 
prišla ako vykúpenie zo zvláštneho obdobia letargie. Priznám 
sa, že som si príliš neveril, do tejto šou boli oslovené veľké mo-
derátorské mená, ale všetko dopadlo na výbornú a ja som sa stal 
moderátorom najúspešnejšej šou na Slovensku, za čo som veľmi 
vďačný,“ vyznal sa Juraj Bača.
• Povedzte, verili ste v taký obrovský úspech tejto cukrárskej 
šou? Venujete sa aj Vy pečeniu či vareniu v súkromí? 
„Za celé tri mesiace v šou nepadne jedna nadávka, nie sú tam 
žiadne kauzy, pošramotené vzťahy, žiadne intrigy ani nahota. 
Báli sme sa, či divák zvyknutý na rôzne formáty ocení niečo 
na princípe pohody, estetiky a lásky k našim tradíciám. Chvala-
bohu, ocenil. Čo sa týka môjho vzťahu k pečeniu, som taký pa-
sívny pekár, ktorý sa rád niečomu priučí, ale viac-menej ochut-
náva. V šou hádam nebol jeden jediný zákusok, ktorý by som 
neochutnal,“ prezradil moderátor šou Juraj.
• Poďme teraz k vašim koreňom. Pochádzate z Galanty, ako 
vnímate svoje rodné mesto, čo sa Vám v ňom najviac páči, 
ako často ho navštevujete? 
„Galantu navštevujem pravidelne. Mám tu priateľov z detstva, 
rodinu a krásne spomienky. Je to miesto, kde stretnem moje 
pani učiteľky zo ZŠ na Štefánikovej ulici, ľudí, ktorí si ma pa-
mätajú ešte ako malého Jurka, nie ako Juraja Baču – úspešného 
herca. Ja som stále vo vnútri ten malý chlapec zo sídliska SNP, 
ktorý hrával futbal a schovku. Väčšina Slovenska ma už vníma 
ako osobnosť z televíznej obrazovky, ale sú to práve ľudia, ktorí 
ma poznali od detstva, ktorí vedia, aká bola moja cesta za týmto 
úspechom, a verím, že či už moje pani učiteľky alebo mamine 
kolegyne z práce, ako aj moja rodina, sú aspoň trošička hrdí,“ 
vyznáva sa mladý úspešný herec.
Juraj Bača by svojich priateľov alebo hostí zaviedol do kaštieľa, 
ktorý pokladá za malý zázrak. „Je úžasné, že sa z miesta, ktoré si 
ja pamätám ako ruinu, stalo také krásne a reprezentačné miesto 
pre nás všetkých. Ktovie, možnože sa raz aj náš stan z Pečie celé 
Slovensko objaví v parku a bude piecť celá Galanta :),“ úsmevne 
konštatuje.
• A ako sa cíti multitalentovaný Juraj Bača na začiatku roka 
2023? Čo si praje a čo by zaželal čitateľom Galantských no-
vín? 
„Momentálne sa snažím dobehnúť resty z decembra, ktorý bol 
pracovne veľmi náročný, a chystám sa na plesovú sezónu, oddy-
chujem. Čitateľom prajem hlavne veľa zdravia a pohody a mož-
no aj štipku pochopenia. Stále sme ľudia z mäsa a kostí. Všetci. 
Bez ohľadu na názor na rôzne veci, ktoré aj tak nevyriešime, 
by sme mali byť omnoho tolerantnejší. Je predsa normálne, že 
ľudia majú názory rozdielne, čo však normálne nie je, je to, ako 
nahnevane reagujeme na seba...“ odkazuje Juraj Bača.
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a naopak. Kategorizačná komisia mi-
nisterstva zdravotníctva potom bude 
rozhodovať o tom, ktoré doplnkové 
programy môžeme vykonávať. Všetko 
ale ukáže až definitívna úprava vy-
hlášky.
• Očakáva sa nejaká zmena progra-
mov aj v galantskej nemocnici?
Spracovali sme určité personálne a 
materiálno-technické zabezpečenie 
jednotlivých medicínskych progra-
mov a teraz vypĺňame dotazník, kde 
zdôvodňujeme ich potrebu. Nedá sa 
povedať, že zostane všetko nezmenené, 
ale ja dúfam, že väčšinu tých činností, 
ktoré vykonávame, vykonávať budeme, 
či už ako nemocnica prvej alebo druhej 
kategórie. Na druhej strane nemocnice 
druhej kategórie majú dosť veľké prob-
lémy s tým, aby zabezpečili všetky po-
vinné programy, ktoré sú im pridelené. 
Takže tá vyhláška sa bude musieť tak 
či tak upravovať, je v nej veľmi veľa ne-
jasností a nelogickostí. My o doplnkové 
programy v každom prípade žiadať bu-
deme. 
• Je teda zaradenie galantskej nemocnice 
do prvej kategórie veľkým problémom?
Tu je potrebné povedať, že prvá ka-
tegória neznamená zánik nemocnice, 
ale neznamená to ani veľkú radosť, veci 
nie sú len čiernobiele. V prípade potre-
by máme sesterskú nemocnicu v Du-

najskej Strede, s ktorou si vieme určité 
medicínske programy zdieľať a vieme v 
nej umiestniť aj svojich pacientov. Prob-
lém vidíme aj v tom, že nemocničný 
program nerovná sa oddelenie, preto 
sú niektoré programy zatiaľ pre nás ne-
jasné. Napríklad pediatria je program 
z nemocničnej pediatrie, ale potom je 
ešte program pediatrickej infektológie, 
pediatrickej pneumológie atď. My vie-
me, že môžeme žiadať o program dvoj-
kovej úrovne nemocničnej pediatrie, ale 
nemôžeme napríklad žiadať o program 
pediatrickej infektológie, pričom takých 
detí hospitalizujeme ročne okolo 300 a 
nie je nám jasné, či tieto diagnózy spa-
dajú do tzv. zdieľaných programov. 
• Keď už sme pri pediatrii, aká je súčas-
ná situácia na detskom oddelení? 
Problémy s detským oddelením sa týka-

jú najmä počtu personálu. Na našom 
oddelení máme niekoľko lekárok v re-
zidentskom programe. V rámci neho 
sa lekár s vyštudovanou medicínou 
rozhodne pre pediatriu a zamestná sa 
v nemocnici, a keď si u nás spraví ates-
táciu, potom odchádza do ambulancie. 
Len veľmi málo budúcich pediatrov sa 
rozhoduje pre zotrvanie v nemocnici. 
Pediatrické oddelenie je u nás mimo-
riadne vyťažené, aj preto všetkých upo-
zorňujem, že fungujeme v obmedze-
nom režime.
• S dodávkami liekov sú stále problé-

my, ale čo nemocnice? Pociťujete aj vy 
nejaké problémy v súvislosti s výpad-
kom liekov?  
S úplne bežnými liekmi nie, ale máme 
veľký problém s nedostatkom Actily-
se. Podáva sa pri trombolýze pri náhlej 
cievnej mozgovej príhode. Výpadok toh-
to liečiva je však celoeurópskym problé-
mom. Na neurologickom oddelení sme 
boli zvyknutí riešiť 30 prípadov mesač-
ne a dnes máme dávky pre dvoch, troch 
pacientov, takže je to problém. A hoci 
máme špičkovú neurológiu a naše od-
delenie pravidelne dostáva celoeurópske 
ocenenia za starostlivosť o pacientov s 
cievnou mozgovou príhodou, zrazu ne-
máme liek... Vždy však ohľadom tohto 
informujeme operačné stredisko, ktoré 
následne rieši umiestnenie pacienta.

Mesto Galanta
vyhlasuje výberové konanie na funkciu konateľa 

spoločnosti GALANDIA, spol. s r. o.
so sídlom Kpt. Nálepku 43/2373, 924 01 Galanta, 

IČO: 36 766 976

Kvalifikačné predpoklady na vykonávanie funkcie: 
- úplné stredoškolské vzdelanie – ekonomický, technický smer, alebo 

získané v odbore zhodnom alebo príbuznom oblasti činnosti spo-
ločnosti, 

- preukázaná prax v riadiacich funkciách v dĺžke najmenej 5 rokov,
- preukázaná prax v cestovnom ruchu v dĺžke najmenej 5 rokov,
- odborná spôsobilosť, za odborne spôsobilú sa považuje fyzická oso-

ba, ktorá má znalosť špecifík manažmentu so zameraním na činnosť 
v organizácii pôsobiacej v oblasti cestovného ruchu, práva, ekonó-
mie alebo iných príbuzných odboroch vzhľadom na požadované 
kvalifikačné predpoklady. 

Znalostné a iné predpoklady na výkon funkcie: 
- znalosť problematiky cestovného ruchu a prevádzkovania akvapar-

kov, prípadne kúpeľníctva,
- organizačné a riadiace schopnosti,
- primeraná znalosť z oblasti daňových zákonov a obchodného práva, 
- občianska bezúhonnosť a spôsobilosť na právne úkony,
- znalosť práce s PC (MS Office, internet), 
- vodičský preukaz skupiny „B“, 
- znalosť cudzích jazykov je pre uchádzača výhodou,
- schopnosť tímovej práce a komunikatívnosť. 
Uchádzači k žiadosti o zaradenie do výberového konania doložia: 
- Žiadosť o účasť vo výberovom konaní
- Profesijný životopis 
- Motivačný list 

- Kópie dokladov preukazujúcich vzdelanie 
- Vyhlásenie o dĺžke praxe v oblasti manažérskeho riadenia min. 5 

rokov 
- Výpis z registra trestov nie starší ako 3 mesiace 
- Dokument: „Vízia riadenia a rozvoja termálneho kúpaliska Galan-

dia“, max. 4 strany (formát A4) 
- Písomný súhlas s použitím osobných údajov v zmysle zákona 

č. 18/2018 Z. z. v platnom znení
Platové podmienky (brutto):
- Od 2 100 € / mesiac *
* Uvedená výška mzdy predstavuje minimálnu garantovanú sumu 
základnej zložky mzdy vzťahujúcej sa na uvedenú pracovnú pozíciu. 
Skutočná suma základnej zložky mzdy bude upravená v súlade s vaši-
mi odbornými znalosťami a schopnosťami.
Predpokladaný termín nástupu: dohodou 
Poznámka: úspešného uchádzača musí do funkcie konateľa spoloč-
nosti schváliť v súlade s  §  11 ods. 4 písm. l) zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení Mestské zastupiteľstvo Galanta. Uchádzači na 
funkciu konateľa doručia žiadosť o zaradenie do výberového konania 
spolu s požadovanými dokladmi v zalepenej obálke označenej: Výbe-
rové konanie Galandia, spol. s r. o. „NEOTVÁRAŤ“ na adresu: Mesto 
Galanta, Mierové námestie 940/1, 924 18 Galanta, najneskôr do 28. 02. 
2023 do 12.00 hod. 
Kontaktná osoba: 
JUDr. Denisa Očenášová, tel. č.: 0940 303 860, 
email: denisaocenasova1@gmail.com. 
Termín a miesto výberového konania bude uchádzačom, ktorí splnili 
podmienky, oznámené písomnou, resp. elektronickou formou. 
Vyhlasovateľ výberového konania si vyhradzuje právo nezaradiť do vý-
berového konania uchádzačov, ktorí nespĺňajú požadované podmien-
ky. Prihlášky zaslané po termíne sa do výberového konania nezaradia. 

Mgr. Peter Kolek v. r.  primátor mesta
V Galante 09. 02. 2023 
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Z histórie mesta – Artézska studňa  
Artézska studňa bola jednou z neprehliadnuteľ-
ných stavieb Hlavnej ulice, ktorá slúžila dlhé roky 
Galanťanom ako zdroj kvalitnej pitnej vody a v 
tomto roku by mala 111 rokov.

Vzhľadom na tunajšie geologické podložie nebola v galant-
ských studniach kvalitná pitná voda. Obecné zastupiteľstvo sa 
už v roku 1906 zaoberalo myšlienkou zriadenia verejnej artéz-
skej studne. Následne v roku 1907 bol vypísaný súbeh na stud-
niarske práce. Štátne vodohospodárske riaditeľstvo v roku 1911 
schválilo ponuku vŕtača studní Maximiliána Steinera z Aradu 
a odporučilo s ním uzavrieť zmluvu. Potom obecné zastupiteľ-
stvo rozhodlo na výstavbu artézskej studne vziať úver vo výške 
20 000 korún v niektorej miestnej banke. Po ukončení prác na 

vrte artézskej studne predstavitelia obce 26. apríla 1912 vzali 
na vedomie ich ukončenie. Artézska studňa z hĺbky 409,25 m 
dávala minútovo 45 l kvalitnej pitnej vody. 
Problém nastal s prebytočnou vodou. Na základe rozhodnutia 
zastupiteľstva mala byť prebytočná voda z artézskej studne od-
vedená do studne, ktorá bola pri vstupe do Novej ulice, čo sa 
ale nestalo, a problém s prebytočnou vodou sa riešil ešte aj v 
nasledujúcich rokoch. Napríklad aj v roku 1932 okresný úrad 
urgoval riešenie odvedenia prebytočnej vody, vytekajúcej z ar-
tézskej studne, ktorá poškodzovala štátnu cestu. 
Problém s prebytočnou vodou mala vyriešiť výstavba nádrže v 
medzivojnovom období. V roku 1937 sa uvažovalo o postavení 
uzavretého bazéna so 6 výtokmi a prebytočná voda by sa násled-
ne mohla použiť ako požiarna. Návrh staviteľa Alojza Csambála 
z roku 1938 riešil odvedenie prebytočnej vody na horný koniec 
mesta do tam jestvujúcej studne pred domom Neumanovcov.
Pôvodný návrh nádrže so 6 výtokmi sa nerealizoval a nakoniec 
až v roku 1939 sa postavila nádrž 8-boká. Práce realizoval Ľu-
dovít Korínek podľa návrhu Augustína Dalielisza z Bratislavy. 
Nádrž mala dve funkcie. Zachytávala prebytočnú vodu vyte-
kajúcu napr. v nočných hodinách, ktorá sa potom dala použiť 
v dobe zvýšeného odberu a zároveň zabránila jej vytekaniu a 
podmáčaniu cesty. O zrušení, resp. o určitej úprave artézskej 
studne sa prvýkrát rokovalo v roku 1961 v rámci budovania ka-
nalizácie na Hlavnej ulici z dôvodu jej možného narušenia pri 
týchto prácach. Artézska studňa bola v roku 1988 asanovaná a 
vrt nie je funkčný. 
Fotografie pochádzajú zo zbierky Štefana Szekácsa z roku 1988

pripravil: Juraj Pekarovič

Artézska počas búrania

Hlavná ulica s artézskou aj kaplnkou

Stav artézskej pred búraním

Galantská paleta 2023  – umelecká jednota v rozmanitosti
Výstava Galantská paleta sa dlhé roky zaraďuje medzi naj-
významnejšie kultúrno-spoločenské podujatia v meste 
Galanta. Realizátorom výstavy je Galantské osvetové stre-
disko, ktoré je v zriaďovateľskej pôsobnosti Trnavského sa-
mosprávneho kraja. 21. ročník výstavy Galantská paleta je 
súčasťou jubilejného 60. ročníka postupovej súťaže neprofe-
sionálnej výtvarnej tvorby Výtvarné spektrum 2023. Z pove-
renia Ministerstva kultúry Slovenskej republiky na celoštát-
nej úrovni bolo vyhlasovateľom a garantom súťaže Národné 
osvetové centrum v Bratislave. Uplynulých 20 ročníkov 
výstavy Galantská paleta už patrí histórii. Môžeme však s 
určitosťou konštatovať, že každý jeden predchádzajúci roč-
ník bol obohatením tak pre vystavujúcich umelcov, návštev-
níkov, ako aj pre samotný kultúrny život v meste Galanta. 
Slávnostná vernisáž, ktorá sa uskutočnila 2. februára 2023 
v Renesančnom kaštieli v Galante, zahájila tretiu dekádu 
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Galantskí stolní tenisti majú po úspešnom roku 
opäť smelé plány a neskrývajú veľké ambície

Galantskej palety. Snahou organizátorov 
výstavy bolo od jej začiatkov prezento-
vať tvorivú činnosť v oblasti výtvarného 
umenia a podporovať úspešnú tradíciu 
výstavníctva v našom regióne. Uskutoč-
nením výstav a prostredníctvom diel 
vytvorených umelcami z nášho regió-
nu bolo umožnené širokej verejnosti 
zoznámiť sa s tvorbou tunajších malia-
rov, grafikov, rezbárov, sochárov a kera-
mikárov. Tohtoročná Galantská paleta 
prezentovala diela 28 autorov, ktoré vy-
tvorili úžasnú „umeleckú symbiózu“ a s 
eleganciou sa  spoluzjednotili s historic-
kými priestormi renesančného kaštieľa. 
Jedinečnou výstavnou kolekciou, ktorá 
bola prehliadkou rozmanitých mate-
riálov, techník i žánrov, sa predstavili 
umelci – Eva Balázsová, Rudolf Bazsa-
lovics, Attila Bittó, Daniel Boris, Kazimír 
Cséfalvay, Virág Csillag, Karol Dudás, 

Bohuš Ďuríček, Erika Fülöp, Ivan Go-
dovič, Slávka Kerďová, Marián Klačan, 
Pavel Kohút, Ján Kollárovič, Ivona Kol-
látová, Eva Králiková, Ingrid Lipovská, 
Mária Lišková, Ján Melišek, Miriam 
Mihaliková, Martina Pásztorová, Hilde-
garda Pokreis, Teodor Szabados, Gabriel 
Szentiványi, Jarmila Štefanková, Iveta 
Dadáková Takácsová, František Tóth, 
Juraj Tury. 
Vystavených je takmer 90 diel vytvore-
ných maľbou, kresbou, pastelom, akva-
relom, či menej tradičnými technikami 
ako airbrush a paverpol. Početné za-
stúpenie majú aj priestorové objekty – 
drevené plastiky, keramika a sochárska 
tvorba. 
„Galantská paleta ako prezentácia vý-
tvarných diel v galérii Renesančného 
kaštieľa v Galante vytvorila úspešnú tra-
díciu. Vždy začiatkom februára sa tešia 

nielen autori, ale aj priatelia našej galérie 
na novú výstavu. Sme radi, že tento rok 
je úspešným rokom aj z hľadiska vysokej 
účasti autorov, aj z hľadiska kvality diel,“ 
zhodnotila výstavu vo svojom kurátor-
skom preslove kunsthistorička Dr. Iveta 
Lenická.
K životu človeka neodmysliteľne patria 
umenie a tvorivosť. Sú nevyhnutnosťou 
dotvárajúcou ľudské bytie v komplex-
nosti. Svet potrebuje dobro a krásu, aby 
sa rozvíjalo naše duchovné bohatstvo. 
Výstavy Galantskej palety predstavujú 
širokospektrálnu umeleckú tvorbu au-
torov, ale sú taktiež aj vhodnou príleži-
tosťou  na vzájomné výmeny názorov a 
skúseností, sú inšpiráciou a motiváciou 
k novým aktivitám. Výstava Galantská 
paleta bude sprístupnená pre všetkých 
záujemcov do 19. marca 2023.

Galantské osvetové stredisko

Podpredseda klubu TJ Gasto Galanta 
Mgr. László Biró je stále aktívnym hrá-
čom. Stolnému tenisu sa venuje od det-
stva. Už vtedy mu učarovala pingpon-
gová raketa a malá loptička. Po krátkej 
zdravotnej pauze sa opäť pomaly vracia k 
svojmu koníčku. 
Stolný tenis v Galante má dlhodobú his-
tóriu. Galantskí hráči patrili vždy medzi 
tých, ktorí vyhrávali súťaže. V súčasnosti 
je predsedom klubu TJ Gasto Galanta Ra-
doslav Forró a hospodár Ľudovít Florián, 
bez ktorých by klub nefungoval. Svoje 
zázemie s hráčmi majú v Dome športu 
na ul. Kpt. Nálepku. Klub tvoria mužstvá: 
extraliga, II., III., IV. a V. liga. Žiakov majú 
v I. a II. lige a dorast v I. lige. Každý sa vie 
zaradiť, kam výkonnostne patrí. „Najviac 
sa stolnému tenisu v Galante darilo v 90. 
rokoch, kedy sme hrali najvyššiu súťaž, aj tú stredoeurópsku. 
Potom sme sa približne v roku 2010 vrátili do extraligy a teraz 
sme už jej tradičným účastníkom,“ priblížil históriu klubu Mgr. 
László Biró. Keď si podpredseda klubu porovnal minulosť so 
súčasnosťou, prišiel k záveru, že dnes majú v klube oveľa viac 
domácich hráčov. Samozrejme, v ich kolektívoch sú i šikovní 
hráči z okolia. 
Ako sa im darilo v uplynulom roku? „Vlani sme skončili na 
4. mieste v rámci celého Slovenska. Ale čo považujem za pri-
oritu, je nielen najvyššia súťaž, ale aj nižšie súťaže a žiacke, do-
rastenecké. To je aj cieľom klubu, aby zabezpečoval aj možnosť 
zlepšovať sa v stolnom tenise všetkým vekovým kategóriám,“ 
vyhlásil Mgr. Biró. Uplynulá sezóna bola veľmi úspešná, muži 
skončili na 4. mieste v najvyššej súťaži. Žiakom sa podarilo vy-
hrať krajskú súťaž. Aj tento rok chcú hrať čo najlepšie. 
V tejto sezóne muži v extralige nezachytili úvod. Syn podpred-
sedu klubu Bálint mal zdravotné problémy, z ktorých sa, na-
šťastie, pomaly dostáva. Podľa podpredsedu majú najlepších 

žiakov v kraji, plánujú aj posilniť dorast. 
„V mužských súťažiach chceme udržať 
pozície. Žiaci majú dobre našliapnuté, do-
rastenci chcú vyhrať krajskú súťaž. Máme 
ambície, uvidíme, ako sa nám to podarí,“ 
reagoval Mgr. László Biró. 
A aký je záujem ľudí o tento šport? „Zá-
ujem je, aj keď by potešilo viac divákov 
i hráčov.“ V dome športu majú k dispo-
zícii sedem stolov, takže sú dobre vyba-
vení. „Správa športových zariadení nám 
vytvára výborné podmienky, nedávno 
sme vynovovali aj interiér. Podávame si 
projekty na zväz, kraj a pomáhame si aj 
sami,“ priblížil podpredseda. Ako hovorí, 
žiaci sa majú kde zlepšovať, ale potom je 
to o drine, disciplíne a vytrvalosti. „Deti 
s radosťou prídu, ale až po čase sa ukáže, 
kto na to má. Ale nemusí byť každý maj-

ster sveta. Treba športovať, pretože šport vychováva, učí seba-
disciplíne, má pozitívne stránky,“ doplnil Mgr. László Biró. 
Ak sa deti chcú venovať stolnému tenisu, môžu sa celoročne 
hlásiť na tréningoch. Tie sa konajú vždy v pondelok, stredu a 
piatok od 17.00 hod. Galantskí stolní tenisti privítali 10. 2. o 
17.00 hod. tím Mária Huty a 11. februára 2023 o 10.00 hod. 
hrali s Rožňavou.

Predaj
Mesto Galanta ponúka na predaj 

prebytočný majetok – posilňovacie stroje. 
V prípade informácií kontaktujte MsÚ Galan-

ta, Referát sociálnych služieb č. dv. 23, 24, 
alebo na tel. kontakte: 031 788 4340.
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Na slovíčko... s kickboxermi
História boxu v Galante má už viac ako 75 rokov. Málokto však 
vie, že pod hlavičkou Boxing Clubu Galanta funguje aj oddiel 
kickboxu, ktorý v poslednom období žne nemalé úspechy. O 
nich sa zhovárame s Marekom Adamkovičom, ktorý je predse-
dom oddielu a spolu s Ronaldom Kočíkom aj jedným  z tréne-
rov.
• Marek, aké úspechy ste zaznamenali v nedávnom období?
Začnem reprezentáciou SR, kedy sa Roman Nyiregyházki zú-
častnil širšieho reprezentačného zrazu pre RING v Prešove, 
ktorý sa konal 21. 1. 2023. Spolu sa zrazu v disciplínach RING 
a TATAMI zúčastnilo 118 športovcov, od najmenších  kadetov 
po seniorov, skúsených reprezentantov i nováčikov v kickboxe. 
Reprezentačný zraz pozostával z dvoch tréningov. Dopoludňajší 
tréning bol vedený modelovou formou, športovci si prešli tech-
niky na tatami a sparingové nácviky pre ringové disciplíny. Na 
popoludňajšom tréningu si obe skupiny športovcov prešli cvič-
nými sparingmi. Zraz bol prvou akciou na rozbeh novej sezóny 
2023 Open ligy 2023. Zdá sa, že to nie je nič výnimočné, no už 
samotné pozvanie otvára perspektívu pre zúčastnených špor-
tovcov byť v širšej reprezentácii SR.
• Áno, iste je to odplata za tvrdú prácu, no vrabce čvirikali aj 
o nejakých medailových oceneniach...
28. januára 2023 sa uskutočnilo I. kolo Open ligy SZKB v kic-
kboxe 2023 v Košiciach. Za oddiel kickboxu sa zúčastnili Lorena 
Vincze kategória kadetka, Viktória Laurová a Tereza Chovanco-
vá, obe v kategórii ženy, a Roman Nyiregyházki v kategórii muži. 
• Vstup do tohtoročnej ligy dopadol nad očakávania a veľmi 
úspešne. Oddiel kickboxu vraj zažil medailovú žatvu. 
Lorena Vincze získala I. miesto v disciplíne Light contact do 42 kg. 

Viktória Laurová získala I. miesto v disciplíne Light contact 
a II. miesto Kick light do 65 kg. Tereza Chovancová získala 
I. miesto v disciplíne Kick light a II. miesto Light contact vo 
váhovej kategórii +70 kg. Roman Nyiregyházki získal I. miesto v 
disciplíne Full contact do 91 kg.
• Super začiatok roka, viac z tohto podujatia ako 4 zlaté 
a 2 strieborné ani nemohli priniesť, ale čo ďalej, aké sú per-
spektívy?
Tak v prvom rade to je maximálne využitie všetkého voľného 
času na tréning a účasť na súťažiach. Všetci športovci majú vy-
týčené športové výkonnostné ciele, umiestnenia a účasť v re-
prezentácii a v neposlednom rade na majstrovstvách SR v roku 
2023.
Marek, prajeme vám v mene redakcie GN-GÚ mnoho úspechov 
a veľa podobných medailových žatiev.

Juraj Stern
Foto z archívu klubu
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Informácie pre dodanie inzercie 

 hotovú grafickú inzerciu treba dodať vo formáte PDF (CMYK)  - riadkovú stačí v textovej forme 

 použité fotografie musia byť v kvalite 300 DPI pri rozmere 1:1 

 názov súboru musí obsahovať meno inzerenta, požadovaný rozmer a mesiac zverejnenia poprípade  
počet a mesiace opakovania 

 inzerciu (súbor) posielajte na e-mailovú adresu galantskenoviny@gmail.com 

 objednávky a fakturáciu vybavuje Mgr. Veronika Čandal, MsÚ 1.poschodie, tel.: 031/7884361, e-mail: 
veronika.candal@galanta.sk 
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Tájékoztatás a hirdetések feladásához
- az elkészült grafikai hirdetést PDF formátumban (CMYK) kell leadni - a 
soros hirdetést elegendő szöveges formában leadni 
- a felhasznált fotóknak 300 DPI felbontásúnak kell lenniük 1:1 méret-
arányban. 
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- a hirdetést (fájlt) a galantskenoviny@gmail.com e-mail címre küldjék. 
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hivatal 1. emelet, tel.: 031/7884361, e-mail: veronika.candal@galanta.sk.

Výsledky referenda v Galante
Na základe petície občanov, prijatej 24. augusta 2022, prezidentka Slo-
venskej republiky Zuzana Čaputová svojím rozhodnutím č. 362/2022 
Z. z. zo dňa 4. novembra 2022 vyhlásila referendum. Deň jeho konania 
určila na sobotu 21. januára 2023. V meste Galanta bolo pre účely re-
ferenda zriadených 18 volebných okrskov a 19. okrsok bol určený pre 
špeciálny spôsob hlasovania. V referende mali možnosť občania hla-
sovať o otázke, či súhlasia s tým, aby predčasné skončenie volebného 
obdobia Národnej rady SR bolo možné uskutočniť referendom alebo 
uznesením Národnej rady SR, a to zmenou Ústavy SR. Celková účasť 
v meste Galanta dosiahla úroveň 21,59 %, čo znamenalo, že svoj názor 
prišlo vyjadriť v našom meste 2 711 voličov. Odpoveď „áno“ uviedlo 
96,68 % z celkového počtu zúčastnených a odpoveď „nie“ 2,50 % vo-
ličov. 

Mgr. Zuzana Morovičová
vedúca odd. všeobecnej a vnútornej správy MsÚ Galanta

A népszavazás eredményei Galántán
Zuzana Čaputová, a Szlovák Köztársaság elnöke 2022. november 4-én 
kelt 362/2022 számú határozatával a polgárok 2022. augusztus 24-én 
beérkezett petíciója alapján népszavazást írt ki. A népszavazás idő-
pontját 2023. január 21-re, szombatra tűzte ki. Galántán 18 szavazó-
helyiséget alakítottak ki a népszavazás céljaira, a 19. szavazóhelyiséget 
pedig különleges szavazási módra jelölték ki. A népszavazáson a pol-
gároknak lehetőségük volt arra a kérdésre szavazni, hogy egyetérte-
nek-e azzal, hogy az alkotmány módosításával népszavazással vagy a 
parlament döntésével idő előtt véget lehessen vetni a törvényhozás vá-
lasztási időszakának? Galántán a részvételi arány 21,59 % volt, ami azt 
jelenti, hogy 2711 választópolgár vett részt a referendumon. Az összes 
résztvevő 96,68 %-a az „igen”-t, a szavazók 2,50 %-a a „nem” választ 
jelölte meg.

Mgr. Zuzana Morovičová, a Galántai Városi Hivatal 
közigazgatási és szervezési szakosztályának vezetője

Alžbeta Horváthová nás 11. januára 2023 
navždy opustila. Ďakujeme všetkým, 

ktorí ju sprevádzali na jej poslednej ceste, zvlášť 
ďakujeme za množstvo kvetov, ktorými si uctili 
našu drahú zosnulú. Jej pamiatku si s láskou za-

chová jej sestra Klára a smútiaca rodina.

2023 január 11-én örökre eltávozott szerettei 
köréből Horváth Erzsébet. Köszönjük 

mindazoknak, akik elkísérték utolsó útjára, 
külön köszönet a rengeteg virágért, amivel 

megtisztelték drága halottunkat. Szeretettel őrzi 
emlékét huga Klári és a gyászoló család.

Smútočné oznámenie / Gyászjelentés

- 13 -  Galantské noviny



Odpad z kuchyne má šancu na ďalšie využitie, stačí ho len správne vytriediť

A konyhai hulladékot is van esély újrahasznosítani 
csak megfelelően kell osztályozni

Viete, ktorého odpadu je v kontajneroch najviac? Nie je to ani 
plast, ani papier. 
Možno vás prekvapí, že najviac je biologicky rozložiteľného od-
padu. Práve on v zmesi ostatných odpadov spôsobuje zápach v 
nádobách a na stojiskách. Slovenské analýzy odpadových kon-
tajnerov preukázali, že viac ako 40 % odpadu, ktorý posielame 
na skládky, je bioodpad. Ak sa však správne vytriedi, môže z 
neho vzniknúť energia a hnojivo. Navyše sa zníži zápach a jeho 
triedením mesto ušetrí peniaze za skládkovanie. 
Bioodpad je najťažšia a zároveň najproblematickejšia zložka 
odpadu v čiernych kontajneroch. Poplatky za skládkovanie sa 
každoročne zvyšujú, preto čím viac odpadu netriedime, tým 
drahšie odpady budú. Problém bioodpadu na skládke je aj ten, 
že sa nerozloží tak jednoducho, ako si to myslíme. Spôsobuje 
vznik metánu a iných skleníkových plynov. Preto je dôležité za-
medziť jeho skládkovaniu. Skládky dnes patria do prvej trojky 
producentov skleníkových plynov, ktoré spôsobujú dramatickú 
zmenu klímy. Triedením kuchynského biologicky rozložiteľné-
ho odpadu (BRKO) tak pomôžete chrániť životné prostredie. 
Chceme bioodpad odkloniť z cesty na skládku. Prestaneme 
vyhadzovať peniaze na skládku a bioodpad bude využitý ako 
zdroj a premení sa na hnojivo pre poľnohospodárstvo. 
V Galante chceme nastaviť triedenie kuchynského odpadu 
tak, aby to bolo pre vás čo najpohodlnejšie. Na zbernom dvore 
Technických služieb mesta Galanta si môžete vyzdvihnúť košík 
na bioodpad, aby ste mohli triediť kuchynský bioodpad priamo 
doma. K prevetrávanému košíku získate 10 ks kompostovateľ-
ných vreciek, ktoré si neskôr budete môcť na zbernom dvore aj 
zakúpiť, a informačný leták s návodom, čo do košíka patrí alebo 
nepatrí. Kompostovateľné vrecká je možné v súčasnosti zakúpiť 

v špecializovaných predajniach alebo tiež v drogériách. 
Kombinácia košov a vreciek je zvolená preto, aby vám v kuchyni 
nič nezapáchalo. Vrecká sú navrhnuté tak, aby sa vlhkosť z bio-
odpadu prirodzene odparovala. Žiadne hnitie, žiadne mušky, 
žiadny zápach ako v uzavretých vedrách. Vrecká poslúžia na 
praktické vyhadzovanie vytriedeného odpadu. Navyše sú vy-
robené z prírodných materiálov a rozložiteľné. Vďaka nim ne-
budete mať koše znečistené a nebudete ich musieť zakaždým 
umývať. Pripravili sme pre vás aj osvetovú kampaň, aby ste mali 
k dispozícii všetky potrebné informácie. 
Vytriedený kuchynský biologicky rozložiteľný odpad sa bude 
odvážať z hnedých kontajnerov na stojiskách. Následne sa spra-
cuje v priemyselnej kompostárni a vznikne z neho kompost. 
Ten je výdatným zdrojom živín pre pestované rastliny a poskyt-
ne im prirodzené vitamíny pre rast. Navyše poskytuje potreb-
nú výživu aj pôde, „lieči“ jej eróziu, ktorá spôsobuje vymývanie 
živín z pôdy a hutnosť pôdy. V dôsledku erózie voda v prípade 
väčších dažďov neprenikne do nižších vrstiev, a tak vznikajú 
povodne a zároveň sú ochudobnené zdroje podzemnej vody.

Lepšie životné prostredie pre nás a ďalšie generácie
Menej odpadu, recyklovanie a efektívne využívanie zdrojov je 
nevyhnutné pre to, aby sme si aj v budúcnosti mohli dovoliť 
určitý životný štandard. Triedením odpadu, predovšetkým toho 
biologického, môžeme výrazne zlepšiť kvalitu nášho životného 
prostredia. Každý gram bioodpadu, ktorý neskončí na sklád-
ke, prispeje k zníženiu skleníkových plynov a bojuje proti 
globálnemu otepľovaniu. Odpad sa navyše premení na zdroj 
energie a prírodné hnojivo.
Ďakujeme vám, že triedite aj bioodpad a chránite naše životné 
prostredie aj pre ďalšie generácie. 

Tudja, melyik hulladékféléből van 
a legtöbb a konténerekben? Nem a 
műanyagból, nem is a papírból. Talán 
meglepő, de a biológiailag lebomló 
hulladékból van legtöbb. Ez az a hul-
ladék, ami a bűzt okozza a kukatáro-
lókban. A szlovákiai felmérésekből 
kiderül, hogy a hulladéklerakókra 
küldött szemét több mint 40% bioló-
giailag lebomló, ha megfelelően osztá-
lyozzák, energiává és műtrágyává ala-
kítható. Osztályozásával csökkenhető 
a bűz és a város pénzt takaríthat meg 
a tárolásnál.
A biohulladék a fekete kukákban tá-
rolt hulladék legnehezebb és leg-
problémásabb összetevője. Évente 
nő a hulladéktárolási díj, ezért minél 
alacsonyabb az osztályozott szemét 
aránya, annál nagyobb lesz a tárolás 
díja. A tárolókon azért is okoz gon-
dot a biohulladék, mert nem bomlik 
le olyan egyszerűen, mint ahogy azt 
elképzeljük. Bomlása során metán és 
egyéb üvegházhatású gáz keletkezik. 
Ezért is fontos korlátozni a tárolását. 
Napjainkban a hulladéklerakók az 
első három legnagyobb üvegházha-
tású gázkibocsátó közé tartoznak. A 
biológiailag lebomló konyhai hulla-
dék osztályozásával a környezetvédel-
met is elősegíthetik.
Szeretnénk elkerülni, hogy a biohul-
ladék a hulladéklerakóra kerüljön. 
Ne dobjuk ki többé pénzt a hulladé-
klerakókra, a biohulladékot pedig 
használjuk fel erőforrásként és alakít-

suk műtrágyává. Galántán szeretnénk 
úgy kialakítani a konyhai hulladék 
osztályozását, hogy az Önök számára 
a lehető legkényelmesebb legyen. A 
Galántai Városi Közterületfenntartó 
Vállalat gyűjtőudvarán átveheti a bio-
hulladék gyűjtésére szolgáló edényt, 
amiben otthon gyűjtheti a lebomló 
konyhai hulladékot. A szellőzőnyílá-
sokkal ellátott edényhez 10 komposz-
tálható zsákot is kap. Ezeket később 
a gyűjtőudvaron meg is vásárolhatja. 
Az edényhez jár még egy tájékoztató 
honlap a használati útmutatóval, ame-
lyből az is kiderül, hogy mi kerülhet 
és mi nem kerülhet a lebomló hulla-
dék közé. Jelenleg a szaküzletekben és 
a drogériákban tud komposztálható 
zsákot beszerezni. 
Azért kombináltuk össze a zsákokat és 
az edényeket, hogy a konyhában sem-
mi ne árasszon kellemetlen szagot. A 
zsákokat úgy tervezték meg, hogy a 
biohulladékban található nedvesség 
természetesen elpárologjon belőlük. 
Nem kell tartania a rothadástól, a le-
gyektől, vagy a bűztől a zárt vödrök-
ben. A zsákokkal könnyen megsza-
badulhat az osztályozott hulladéktól. 
Természetes anyagokból készültek és 
a zsákoknak köszönhetően tiszta ma-
rad a gyűjtőedény, nem kell állandóan 
kitakarítani. A megfelelő tájékoztatás 
érdekében egy felvilágosító kampá-
nyt is készítettünk.
Az osztályozott lebomló konyhai 
hulladékot a kukatárolókban talál-

ható barna kukákból szállítják majd 
el. Ezután egy ipari komposztálóban 
komposzttá alakítják. A komposzt  
gazdag tápanyagforrás a termesztett 
növények számára és természetes vi-
taminokkal látja el őket a növekedé-
shez. Ezenkívül biztosítja a szükséges 
tápanyagokat a talajban, "gyógyítja" 
a talajeróziót, amit a tápanyagok ki-
mosódása okoz a talajból, és sűrűbbé 
teszi azt. Az erózió következtében a 
víz nagy esőzések esetén nem tud be-
hatolni az alsóbb rétegekbe, árvizeket 
okozva és kimerítve a felszín alatti víz-
készleteket.

Jobb környezet nekünk és a jövő 
generációinak

Kevesebb hulladék, újrahasznosítás 
és a meglévő források hatékony ki-
használása elengedhetetlen ahhoz, 
hogy a jövőben is megengedhessük 
magunknak a megszokott életszín-
vonalat. A hulladékosztályozással, 
különösen a biológiai hulladékok sze-
parálásával, jelentősen javíthatjuk a 
környezet minőségét. Minden gramm 
biohulladék, amely nem kerül a hul-
ladéklerakóba, hozzájárul az üve-
gházhatást okozó gázok és a globális 
felmelegedés csökkentéséhez. Ezen-
kívül a hulladékból energiaforrás és 
természetes trágya is keletkezik.
Köszönjük, hogy szelektálják a bio-
hulladékot is és védik a környezetün-
ket nemcsak a mi hanem a jövő gene-
rációi számára is.

- 14 -    Galantské noviny



Tanečné hodiny pre deti
Life is Perfect je lifestylová organizácia, kde sa zameriavame na originálne tanečné hodiny pre deti, mládež aj dospelých. 

Naším poslaním je vychovať nie iba skvelého tanečníka, ale zároveň lepšieho človeka.
To je motto tanečnej školy, ktorá popri iných mestách otvára od 1. marca 2023 o 15.00 hod. tanečnú školu 

s tradíciou HIP HOPU ORIGINAL aj v Galante.
Otvárajú sa nasledovné triedy: prípravka od 4 do 6 rokov, deti od 7 do 11 rokov a mládež od 12 do 17 rokov. Tréningy sa budú 
realizovať v miestnosti č. 72/II. poschodie v MsKS Galanta v pondelky od 15.00 do 18.00 hod. a v stredy od 15.00 do 17.45 hod. 

Viac info a prihlášku nájdete online na: lifeisperfect.sk

Táncórák gyerekeknek
A Life is Perfect egy életmódszervezet, ahol eredeti táncórákra összpontosítunk gyermekek, tizenévesek és felnőttek számára. 

Küldetésünk, hogy ne csak nagyszerű táncosokat neveljünk, hanem jobb embereket is.
Ez a mottója annak a tánciskolának, amely 2023. március 1-jén 15 órától Galántán 

és további városoknak is megnyitja a HIP HOP ORIGINAL hagyományait követő tánciskoláját.
A következő korcsoportok nyílnak meg: előkészítő 4-6 éves korig, gyerekek 7-11 éves korig, és ifjúsági kategória 12-17 éves korig. 
Az edzésekre az vmk 72/II. emeleti termében kerül sor hétfőnként 15.00 és 18.00 óra között, szerdánként pedig 15.00 és 17.45 óra 

között. További információ és jelentkezési lap az alábbi weboldalon található: lifeisperfect.sk

- 15 -  Galantské noviny



MAREC 2023MMAARREECC  22002233
www.kino-galanta.sk :Kino DK Galantakino-galanta@kino-galanta.sk031 780 27 97(

KKIINNOO
DDKK  GGAALLAANNTTAA

ZMENA
PROGRAMU

VYHRADENÁ!

Rendező: Leigh Whannell  Szereplők: Elisabeth Moss, Aldis Hodge, Storm Reid, Harriet Dye...

A következő Sikoly folytatásban Ghostface gyilkosságainak négy túlélője,
 maguk mögött hagyva Woodsborót,új fejezetet kezdenek New Yorkban...magyar

szinkron

11. 22:00
szombat HHUU

22DDSIKOLY VI.6,- €

USA 15év.fel.
112´

Potom, čo Greg zatvoril svoju agentúru na zaisťovanie alibi najrôznejším klientom a 
sľúbil priateľke Flo, že už jej nikdy nebude klamať, stal sa jeho život až příliš 

pokojným.Nie však na dlho! Keď se rozhodne Flo požiadať o ruku, ocitne sa v úzkych...

30.
český
dabing

19:00
štvrtok

Réžia: Philippe LacheauHrajú:  Philippe Lacheau, Élodie Fontan, Tarek Boudali, Julien Arruti...

ALIBI NA MIERU 2 2D
6,- €

NEM MP-12

102´

 Originálna slovenská komédia o trojici kamarátov, ktorých ešte aj po tridsiatke stále spája 
spomienka na spolužiačku zo strednej školy, Luciu Renerovú. Cyril  si po niekoľkých 

 pokusoch o samovraždu kvôli Lucii lieči nervyv psychiatrickej liečebni a práve dnes sa jej 
chce v rámci terapie za všetko ospravedlniť. Gorazd je s Luciou zasnúbený a práve dnes 
musí svoj vzťah pred nestabilným Cyrilom utajiť.Svätopluk sníva o tom, že práve dnes...

10.
15.
originálna

verzia

19:00

19:00

piatok

streda

Réžia: Michal Kollár

VILLA LUCIA 2D

Hrajú: Michal Kubovčík, Juraj Hrčka, Hana Vagnerová, Martin Meľo...

6,- €

6,- €

SR/ČR MP-12

112´

 Dobrodružná romantická komédia Ostrov rozpráva príbeh jednej katastrofálnej dovolenky,
 ktorá sa pre dvoch rozhádaných manželov skončí niekoľkomesačnou robinsonádou... 

16.
originálna

verzia

19:00
štvrtok

Réžia: Rudolf Havlík

OSTROV 2D

Hrajú:Jana Plodková, Jiří Langmajer...

6,- €

ČR MP-12
100´

18:00
štvrtok

3,-€ EXPEDIČNÁ KAMERA
2023

22DD9.
bližšie info: www.kino-galanta.sk

Dva roky po tom, čo prežil sám na nepriateľskom ostrove Val Verde, sa Jack Mimoun 
stal hviezdnym dobrodruhom. Kniha rozprávajúca jeho príbeh je bestsellerom 

2.
MP-12
104´český

dabing

19:00

Réžia:Malik Bentalha, Ludovic Colbeau-Justin

JACK MIMOUN 
A TAJOMNÝ OSTROV

2D

FRA

6,- €

štvrtok

Hrajú: Malik Bentalha, Joséphine Japy...

104´

Két évvel azután, hogy egyedül jutott ki az ellenséges Val Verde szigetről, 
Jack Mimoun kalandsztár lett.Az élményeit bemutató könyv bestseller...

magyar
szinkron

12. 19:00
vasárnap

6,- €

HHUU

22DD
FRA

Szereplők: Jérôme Commandeur... Rendező: Malik Bentalha Ludovic Colbeau-Justin

12.év.fel.
JACK MIMOUN ÉS A REJTÉLYEK SZIGETE

Po ovládnutí boxerského sveta sa Adonisovi „Donniemu“ Creedovi darí v kariére aj v rodinnom 
živote. Keď sa jeho kamarát z detstva a bývalý boxerský talent Damian „Dame“ Anderson 

 po dlhom treste vo väzení opäť objaví, túži dokázať, že si zaslúži svoje miesto ringu...

4.
slovenské

titulky

20:00
sobota

Réžia: Michael B. Jordan

CREED III. 2D

Hrajú:Michael B. Jordan, Tessa Thompson, Jonathan Majors...

6,- €

USA MP-12
136´

MICIMACKÓ: VÉR ÉS MÉZ

Rendező: Rhys Frake-WaterfieldSzereplők: : Natasha Tosini, Amber Doig-Thorne...

Róbert Gida egyetemi tanulmányai során elhanyagolja a Százholdas Pagony állatait, 
és nem látja el őket ennivalóval. Az éhező állatok közül Micimackó és Malacka 

úgy dönt, magának szerez eleséget, s ezzel visszatérnek állati ösztöneik...magyar
szinkron

18. 21:30
szombat HHUU

22DD6,- €

USA 18év.fel.
84´

Šarmantný zlodej a skupina nepravdepodobných dobrodruhov podniknú veľkolepú lúpež 
s cieľom získať stratenú relikviu, ale veci sa zvrtnú, keď narazia na nesprávnych ľudí.

31.
slovenský

dabing

19:00
piatok

Réžia:Jonathan Goldstein, John Francis Daley

DUNGEONS & DRAGONS:ČESŤ ZLODEJOV
2D

6,- €

USA MP-12
124´

Hrajú: Chris Pine, Michelle Rodriguez...

A könyörtelen gyilkos, John Wick, becenevén Baba Jaga, szökésben van.
 A Bizottságból mindenki üldözi őt a kódex szabályainak megsértése miatt... magyar

szinkron

25. 20:00
szombat HHUU

22DDJOHN WICK 46,- €

USA

169´

15.év.fel.

Rendező: Chad StahelskiSzereplők: Michael Finch, Shay Hatten, Derek Kolstad,Keanu Reeves...

88´

A múmiák nem nyughatnak. Jól megérdemelt, évezredes pihenőjüket töltik, de 
városukban nincs síri csend...Amerre a három múmia jár, szörnyű felfordulást csinál: 

a mai világ valahogy nincs felkészülve a csínytevő múmiák felbukkanására.
magyar
szinkron

18. 16:30
szombat

6,- €

HHUU

22DD
USA ifj.alk.

MÚMIÁK

Dokumentárny film Kuciak: Vražda novinára podrobne skúma nielen vraždu 
Jána Kuciaka a Martiny Kušnírovej,ale aj dôsledky tejto dramatickej udalosti...

1.
MP-12
102´slovenské

titulky

19:00
streda

KUCIAK: 
VRAŽDA NOVINÁRA

2D

DÁN/ČR
6,- €

Film sleduje zábavné dobrodružstvá troch egyptských múmií, ktoré žijú v podzemnom
 tajnom meste ukrytom v starovekom Egypte. Toto trio zahŕňa princeznú, bývalého 
kočiša a jeho mladšieho brata spolu s jeho domácim miláčikom krokodílom. Sériou 

nešťastných udalostí sa múmie dostanú do dnešného Londýna a vydajú sa 
na bláznivú a veselú cestu pri hľadaní starého prsteňa kráľovskej rodiny...

17.
19.

MP
88´slovenský

dabing

16:30

16:30 MÚMIE
2D

SPA

6,- €

6,- €

piatok

nedeľa

3.
MP-18

84´české
titulky

21:30
piatok

MACKO PUF:KRV A MED 2D
Christopher Robin počas svojho vysokoškolského štúdia zanedbáva zvieratá v Stoakrovom lese 

a neposkytuje im žiadnu potravu. Medzi hladujúcimi zvieratami sa Puf a Prasiatko rozhodnú 

nakŕmiť sami a ich zvieracie inštinkty sa znova prebudia. Okrem medu túži Macko aj po krvi... 
USA

Réžia: Rhys Frake-WaterfieldHrajú: : Natasha Tosini, Amber Doig-Thorne, Craig David Dowsett...

6,- €

USA

Réžia:James CameronHrajú:  Michelle Yeoh, Zoe Saldana, Kate Winslet, Sam Worthington...

4. 7,- €

MP-12
190´

16:30-3D SD
sobota

AVATAR:
CESTA VODY 

3D

Filmový vizionár James Cameron sa vracia vo filme AVATAR: Cesta vody, 

ktorý ohúrivšetkých fanúšikov veľkého plátna...slovenský
dabing

Rendező: Michael B. JordanSzereplők:Michael B. Jordan,Tessa Thompson,Jonathan Majors...

A kultikus Rocky franchise spin-offjaként indult Creed-filmek mostanra egy önálló történetté 
értek össze. Adonis Creed minden eddiginél nagyobb kihívás előtt találta magát...magyar

szinkron

5. 19:00
vasárnap HHUU

22DD6,- €

USA 12év.fel.
136´

CREED III.

V ďalšom pokračovaní Vreskotu štyria, ktorí prežili vraždy Ghostface, 
nechajú Woodsboro za sebou a začnú novú kapitolu v New Yorku...

10.
31.

české
titulky

21:30

21:30

piatok

piatok

Réžia: Matt Bettinelli-Olpin, Tyler Gillett

VRESKOT 6
2D

Hrajú:Jenna Ortega,Courteney Cox,Melissa Barrera...

6,- €

6,- €

USA MP-15

112´

Rendező:  James CameronSzereplők:Leonardo DiCaprio, Kate Winslet, Billym Zanem...

12év.fel.
194´

A Titanic című film legendás szerelmi története már fennállásának 25. évfordulóját ünnepli...magyar
szinkron

HHUU

USA
11. TITANIC:

25.ÉVFORDULÓ 
3D7,- €

16:30-3D MD
szombat

Legendárny príbeh lásky vo filme Titanic oslavuje už svoje 25. výročie uvedenie do kín. 
Pri tejto príležitosti vám prinášajú filmové štúdiá obnovenú kino premiéru tohto filmového skvostu...

25.
MP-12
194´slovenské

titulky Réžia: James Cameron

TITANIC:
25. VÝROČIE

Hrajú: Leonardo DiCaprio, Kate Winslet, Billym Zanem, Kathy Bates...

USA

7,- €
16:30-3D ST
sobota 3D

Príbeh Laca Hundera – údržbára v múzeu, ktorý je hrdý na svoju prácu, ale kvôli
 svojej cholerickej povahe sa ocitne v nesprávnom čase na nesprávnom mieste

11.
MP-15
120´originálna

verzia

20:00
sobota

Réžia: Jonáš Karásek

INVALID
2D

Hrajú:Zdeněk Godla,Gregor Hološka ,Rytmus, Majk Spirit...

SR
6,- €

Vo filme, ktorý oficiálne odštartuje piatu fázu Marvel Cinematic Universe,
 sa superhrdinovia a  partneri Scott Lang a Hope Van Dyne vrátia, aby pokračovali

 vo svojich dobrodružstvách ako Ant-Man a Wasp...

ANT-MAN A WASP:
 QUANTUMANIA

2D3.
slovenský

dabing

19:00
piatok

6,- €

USA MP-12
136´

Rendező:  Peyton ReedSzereplők: Paul Rudd, Evangeline Lilly, Michael Douglas...

12év.fel.
120´

A Marvel Cinematic Universe ötödik fázisát elindító filmben a hőstársak, Scott Lang és
 Hope Van Dyne folytatják kalandjaikat Hangyaként és Darázsként...magyar

szinkron

19:00
7,- €

HHUU

USA

17. A HANGYA ÉS A DARÁZS:
 KVANTUMÁNIA 

péntek

3D

Strhujúci thriller s prvkami hororu od scenáristov sci-fi hororového filmuTiché miesta.
 Kapitán futuristickej vesmírnej lode, ktorého hrá charizmatický Adam Driver, stroskotá 
na neznámej planéte a s ním aj malé dievča.Keď však začnú pozorne skúmať okolitý 

terén čaká ich prekvapenie. Miesto stroskotania nie je žiadna vzdialená cudzia planéta...

17.
slovenské

titulky

21:30
piatok

Réžia:  Scott Beck, Bryan Woods

65
2D

Hrajú: Adam Driver, Ariana Greenblatt, Chloe Coleman...

6,- €

USA MP-15

112´

Billy žije v bežnom živote ako teenager, no po vyslovení zázračného slovka SHAZAM,
 ktoré tvoria iniciály starovekých bohov a hrdinov, sa z neho stáva superhrdina 

s ich schopnosťami. Podobnými disponujú aj jeho adoptívni súrodenci...

18.
MP-12
120´slovenský

dabing

19:00
sobota

Réžia:  David F. Sandberg

SHAZAM ! HNEV BOHOV
2D

Hrajú:Zachary Levi, Asher Angel, Jack Dylan Grazer, Marta Milans...

USA

6,- €

SHAZAM!: AZ ISTENEK HARAGJA

Rendező: David F. SandbergSzereplők: :  Zachary Levi,Lucy Liu,Marta Milans,Helen Mirren...

Mit csinál egy kamasz srác, aki szupererőt kap, és ha kimondja a varázsszót,
 piros ruhás, villámos logós szuperhőssé változik? Nyilván a lehető legtöbbször

 kiabálja azt, hogy Shazam!, és ahol csak lehet, küzd a világ gonoszai ellen. 
És közben nagyon élvezi a szupererővel járó összes nagy poént...magyar

szinkron

19. 19:00
vasárnap HHUU

22DD6,- €

USA 12év.fel.
120´

Konverzačný thriller s nádychom cynickej komédie, v ktorom zohráva dôležitú 
úlohu jediná autonehoda.Pre žiadneho jej účastníka nie je fatálna...

22.
MP-15

85´originálna
verzia

19:00
streda

Réžia: Petr Kubík

ZATMENIE
2D

Hrajú: Jakub Štáfek, Jan Zadražil, Ján Jackuliak, Tereza Švejdová...

ČR

6,- €

Neľútostný zabijak John Wick, prezývaný Baba Jaga, je na úteku. 
Za porušenie pravidiel kódexu mu po krku idú všetci z Komisie.

 Nezastavia sa pred ničím a cena za hlavu Johna Wicka sa stále zvyšuje. 
Nikto, ani John Wick, nedokáže zabiť všetkých. Alebo áno?

23.
24.
slovenské

titulky

19:00

19:00

štvrtok

piatok

Réžia: Chad Stahelski

JOHN WICK 4
2D

Hrajú: Michael Finch, Shay Hatten, Derek Kolstad,Keanu Reeves...

6,- €

6,- €

USA MP-15

169´

Pavlovi (Jakub Prachař) síce ťahá na štyridsať, ale stále ešte úplne nedospel. 
Býva s mamou a chýba mu odvaha robiť v živote to, čo by ho skutočne napĺňalo...

29.
originálna

verzia

19:00
streda

Réžia: Michal Samir

BUĎ CHLAP!
2D

Hrajú:Jakub Prachař, Tereza Ramba, Ondřej Sokol, Filip Novák...

6,- €

ČR MP-12
100´

3.
5.

31.

6,- €

6,- €

MP
96´slovenský

dabing

16:30

16:30

piatok

nedeľa BELLA A SEBASTIÁN:
NOVÁ GENERÁCIA

2D

10-ročný Sebastián neochotne trávi prázdniny v horách so svojou babičkou a tetou. Pomôcť im 
s ovcami je pre chlapca z mesta sotva vzrušujúcou vyhliadkou. Ale potom stretne Bellu,obrovského
 psa, s ktorou jej majiteľ nepekne zaobchádza. Sebastián, pripravený bojovať proti nespravodlivosti 

a ochrániť svojho novo nájdeného priateľa, prežije najšialenejšie leto svojho života...

FRA
6,- €

16:30
piatok

Hlavnou hrdinkou je pätnásťročná Anka, ktorá prichádza pracovať ako slúžka do pražskej  vily 
vysokopostavenej rakúsko-uhorskej rodiny.Anka s pomocou zvyšného služobníctva spoznáva

 pravidlá nového sveta,triedne rozdiely aj komplikované povahy svojich zamestnávateľov...

8.
MP-15
110´originálna

verzia

19:00

Réžia: Mariana Čengel SolčanskáHrajú:Dana Droppová, Radka Caldová, Vica Kerekes...

SLÚŽKA
2D

ČR/SR
6,- €

streda

Rendező: Scott Beck Bryan WoodsSzereplők:Chloe Coleman Adam Driver Ariana Greenblatt...

A nem túl távoli jövőben játszódó, hátborzongató sci-fi/horror magányos hőse űrhajós, 
aki balesetet szenved, és egy elhagyott bolygóra kerül.... magyar

szinkron

24. 22:00
péntek HHUU

22DD6,- €

USA 15év.fel.
112´

65
Mauric je kocúr ulice. Je všetkými masťami mazaný a ako každá správna mačka 

myslí iba sám na seba. Jedného dňa však zrazu zistí,že začína mať ľudské 
myšlienky a dokonca dokáže rozprávať. A nie je v tom sám! Potkany z miestneho 
klanu sú na tom rovnako – začali rozprávať, inteligentne uvažovať a zaujímať sa

 o vzdelanie.  Vraj zjedli niečo zo skládky pri čarovnej univerzite.... 

10.
12.
24.
slovenský

dabing

16:30

16:30

piatok

nedeľa ÚŽASNÝ MAURIC
2D

6,- €

6,- €

NEM
93´
MP

16:30
piatok

6,- €
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A szerzői jogok fenntartva, és azokat kizárólag a kiadó gyakorolja. A kiadványban közölt cikkek és grafi kák szerzői és készítői, és a nyelvi 

korrektor a kiadó képviseletében fenntartja a jogot, hogy csak hozzájárulásukkal van lehetőség a cikkek sokszorosítására és nyilvános 

átvitelére, valamint ezek másolatainak nyilvános terjesztésére a 33. § par. 1. bek. a) és d) pontja alapján. A KIADÓ engedélye nélkül tilos 

a cikkek, azok részei, fényképek, grafi kák bármilyen mechanikus vagy elektronikus használata, még a szlovák nyelvtől eltérő nyelven is.

Farsang van, vagyis az az időszak, ami-
kor kicsit lazítanunk kellene a tempón, 
keresni a lehetőséget az összejövetelekre, 
pihentetni a tudatunkat, és a tevékeny-
ségeink egy részében a szórakozásra 
fordítani a hangsúlyt. Ennek ellenére 
nagyon lekötnek bennünket a feladatok 
és a munkát sajnos nem tudjuk kihagyni 
az életünkből.
Január végén a Galántai Vásárral kap-
csolatos második munkamegbeszélésen 
vettem részt, amely kifejezetten a kultu-
rális programra összpontosított. Ilyen-
kor legalább a fő műsorsávokra már ide-
je lefoglalni a fellépőket. A későbbiekben 
a sűrű koncertek miatt ez nem biztos, 
hogy lehetséges lesz. Meghatároztuk a 
vásár végleges időpontját is. A rendez-
vényekre 2023. augusztus 10-12. között 
kerül sor, és a látogatók sok érdekességre 
számíthatnak. A program még nem vég-
leges, de olyan nevek, mint René Rendy 
és a Cico band, az énekes Kali és zene-
kara, a Duchoňovci együttes, Takács Ni-
kolas és zenekara, a TNT és a népszerű 
Kollárovci együttes garanciát jelentenek 
a jó szórakozásra.
A sportnak sem maradunk adósai. Sike-
rült találkoznom a kubai ökölvívó-vá-
logatott küldöttségével, akik városunk 
szülöttje, Tomi Kid Kovács közbenjá-
rása által elfogadták a meghívásunkat, 
csakúgy, mint a nyolctagú dél-amerikai 
csehszlovák motoros expedíció egyetlen 
szlovák tagja, Martin Hanes. Ezek na-
gyon kedves találkozók voltak számom-
ra.
A farsangra jellemző szórakozásra nem-
csak Galánta Város Bálja 12. évfolyamán 

volt lehetőségem, hanem Szereden is 
a hagyományos jótékonysági „Pomoc-
níček“ bálon.
Január 31-én munkatársaimmal elláto-
gattunk partnervárosunkba, Mikulovba. 
Hozzánk hasonlóan ott is kicserélődött 
a városvezetés. A polgármesterasszony 
kijelentette, hogy az együttműködésünk 
legalább olyan jó lesz majd, mint a ko-
rábbi időkben, talán még jobb is. Ebben 
nyújthat segítséget az EU határon átnyú-
ló Interreg projektje, amelyet Mikulov-
val közösen valósítanánk meg.
Sokéves tétlenség után 2023. 2. 2-án 
szimbolikus eseményre került sor a neo-
gótikus kastély északi tornyában, ahol 
szerződésaláírással szentesítettük a Ga-
lánta és a PRO GALANTA vállalkozói 
társulás közötti együttműködést. Bízom 
benne, hogy teljesen új lendületet vesz 
majd a közös munka és hozzájárul majd 
a város fejlődéséhez a lakosság jóléte ér-
dekében.
Február 7-én azért volt fontos esemény, 
mert a Mátyusföld Területi Idegenfor-
galmi Szövetség elnökségének teljesjogú 
tagjává váltunk. Azon leszek, hogy váro-
sunk aktív tagja legyen a szervezetnek, 
amelynek köszönhetően tovább fejlőd-
het az idegenforgalom a régióban.
Ugyanezen a napon a harminc polgár-
mestert és polgármesternőt fogadhat-
tam a Galántai járásból, néhányan pe-
dig a Vágsellyei járásból érkeztek. Azért 
hívtam össze az egyeztetést, hogy jobban 
megismerjük egymást, tapasztalatot és 
ötleteket cseréljünk az önkormányzati 
munka területén. Volt miről beszélget-
nünk, hiszen az olyan témák, mint az 

energiaválság, a hulladékgazdálkodás, 
vagy a bérlakások problematikája nem 
tűrnek halasztást. Nagy segítséget jelen-
tettek a tapasztaltabb kollégák meglátá-
sai, akik már egy ideje ismerik az önkor-
mányzatok munkáját. Megegyeztünk, 
hogy rendszeresen szervezünk majd 
ilyen találkozókat.
Röviden tehát ennyit szólnék a mun-
kámmal kapcsolatos tevékenységeim-
ről. Egyedül azonban semmiképp nem 
tudnám a lehető legjobban kezelni ezt a 
rendkívül sokrétű feladatkört. Nagy tá-
maszt jelent számomra Peter Závodský 
alpolgármester és a képviselő-testület, 
amely a város működésének nagyon 
konstruktív és fontos eleme. Ezért őszin-
te köszönettel tartozom nekik, munká-
jukkal mindannyiunk javát szolgálják. 
KÖSZÖNÖM!

Tisztelettel, Mgr. Peter KOLEK, 
polgármester

Kedves lakosok, olvasóink!

Felhívás a nem fi zetők számára
A város, mint adóhatóság, felszólítja a magánszemélyeket és a 
vállalkozókat, hogy gondoskodjanak a város felé fennálló adó-
kötelezettségeik teljesítéséről, valamint a korábbi évek hátraléka-
inak törlesztéséről. Ellenkező esetben szigorúbb büntetőintézke-
désekre kerül sor, beleértve az adótörvénykönyvvel összhangban 
a járművezetői engedélyek végrehajtás útján történő vissza-
tartását az adóigazgatásról és egyes törvények módosításáról és 
kiegészítéséről szóló 563/2009. sz. törvény (adótörvénykönyv) 
98. szakasza (1) bekezdésének i) pontja alapján. 

A hátralékok megfi zetésének határideje 2023. március 31-ig 
van meghatározva, ezt követően az adóhatóság a fent említett 
végrehajtási formában folytatja le a hátralékok behajtását. Ha 
bizonytalan a hátralék összegét illetően, kérjük, forduljon a Ga-
lántai Városi Hivatalhoz a 031/788401-es telefonszámon vagy a 
info@galanta.sk e-mail címen. Mindenkit, akinek adóhátraléka 
van, arra ösztönzünk, hogy adókötelezettségeinek teljesítésével 
és az adóhatósággal való aktív kommunikációval kerüljék el a 
felesleges kellemetlenségeket.
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„Szeretnénk gondosan érzékelni a polgárok problémáit, és megfelelő 
megoldásokat találni rájuk”, – vallja a szociális-, egészség- és lakásügyi szakbizottság elnöke MUDr. Valéria Mýtniková

Nebojsa, Hody és Javorinka városrészek képviselői találkoztak a polgármesterrel

A települések és városok élén álló kép-
viselő-testületek összetételéről a lakosok 
dönthetnek az önkormányzati választá-
sokon. A képviselő-testület munkáját a 
szakbizottságok segítik. A szakbizott-
ságokban megválasztott képviselők és 
külső szakemberek, a lakosok kapnak 
helyet. A bizottságok a városi képvi-
selő-testület tanácsadó és felügyelő 
szervei. Galántán is segíthetnek a pol-
gároknak panaszaik kezelésében vagy 
javaslataik meghallgatásában. Nézzük 
meg közelebbről a városi képviselő-tes-
tület szociális-, egészség- és lakásügyi 
szakbizottságát!

Az összetétele: elnök: 
MUDr. Valéria Mýtniková.
Tagok: Mgr. Júlia Gálová, 
Bc. Jakoda Rácz Katalin, 

Bohuslava Hrotková, Ing. Petr Kosler, 
JUDr. Denisa Očenášová, 
Ing. Augustín Popluhár.

A szociális- egészségügyi és lakásügyi 
bizottság véleményezi a város és a város 
által alapított szervezetek költségvetési 
tervezetét, azok módosításait és a város 
zárszámadását, szakvéleményt fogalmaz 
meg a Pátria Idősek Otthona szolgálta-
tói központ tevékenységével kapcsolat-
ban, a szociális intézményekben történő 

gondozásról, az egyszeri szociális segély 
nyújtása iránti kérelmekről, az egyszeri 
szociális segély iránti kérelmek elbírálá-
sáról. A bizottsági tagok véleményezik 
továbbá az önkormányzati lakás bérleti 
szerződésének megkötésére, lakáscseré-
re, cserelakás biztosítására vagy lakás-
bérleti jogviszony megszüntetésére vo-
natkozó várólistát. A bizottság feladata 
az is, hogy véleményezze a szociálisan 
rászoruló polgároknak szánt lakások és 
otthonok építésére irányuló javaslato-
kat. Ezenkívül véleményezi a szociális 
vagy egészségügyi ellátást nyújtó kérel-
mezőknek nyújtott támogatásokra vagy 
visszatérítendő pénzügyi támogatásokra 
vonatkozó kérelmeket és javaslatokat. A 
bizottság tagjainak a város által nyújtott 
gondozási szolgáltatásokról, az egész-
ségügyi ellátásról, valamint a szociális, 
egészségügyi és lakásszektorral kapcso-
latos városi rendeletekre vonatkozó ja-
vaslatokról is szakvéleményt kell készí-
teniük. 
Melyik területet szeretné jobban támo-
gatni és hogyan? „Tevékenységünk min-
den területét ugyanolyan mértékben 
támogatjuk, így lehetetlen csak egyet 
kiemelni” – mondta MUDr. Valéria 
Mýtniková. Az új év kezdetén minden 

bizottság megtervezi, hogy mire össz-
pontosít majd. Milyen célokat fogalma-
zott meg a szakbizottság? „Az elkövet-
kező időszakban odafi gyelünk városunk 
polgárainak szociális, egészségügyi és 
lakhatási problémáira, kommunikálunk 
velük és megfelelő megoldásokat kere-
sünk számukra” – közölte MUDr. Valé-
ria Mýtniková, a bizottság elnöke.

A városvezetés, élén Peter Kolek polgármesterrel, már a válasz-
tási időszak kezdete óta érdeklődését fejezte ki a a polgárokkal 
való rendszeres találkozásra, igényeik és szükségleteik kielégíté-
sére. Azt, hogy ezek nem csak üres szavak, a rendszeresen meg-
rendezett találkozók bizonyítják, amelyekre a képviselő-testület 
üléseit megelőzően kerül sor. Ez alól a január sem jelentett kivé-
telt, amely során a város képviselői több alkalommal is találkoz-
tak a polgárokkal. 2023 januárjában a városi hivatal nyilvános 
üléseket hívott össze a polgárokkal az újonnan megválasztott 
képviselők és a városi hivatal munkatársainak részvételével. 
A nyilvános gyűléseken került sor a Hody, Javorinka és Nebojsa 
városrészek polgári bizottságai elnökének és tagjainak megvá-
lasztására.
Nebojsa városrészben 2023.1.16-án tartottak egy találkozót a 
polgárokkal, ahol a bizottság négy tagját választották meg, az 
ötödik tag pedig JUDr. Denisa Očenášová képviselő. A bizottság 
elnökének Mgr. Andrej Táborit választották.
A nebojsai bizottság a összetétele a következő: JUDr. Deni-
sa Očenášová – a városi képviselő-testület tagja, Mgr. Andrej 
Tábori – elnök, Anton Popluhár, Katarína Suchopová, Matúš 
Kozmér. 
Hody városrészben 2023.1.17-én tartották meg a találkozót, 
ahol megválasztották a bizottság négy tagját. Az ötödik tag 
PhDr. Marta Vajdová városi képviselő. Jaroslava Kováčová-t vá-
lasztották a bizottság elnökének.
A hody bizottság a összetétele a következő: PhDr. Marta Vaj-
dová – a városi képviselő-testület tagja, Jaroslava Kováčová, An-
ton Reisinger, Pavel Štibráni, Miroslav Eliáš. 
Javorinka városrészben 2023.1.18-án került sor a találkozóra, 
amelyen megválasztották a bizottság nagy tagját, az ötödik tag 

pedig a városi képviselő-testület tagja, Mgr. Miroslav Štibráni. 
Eva Vašákovát választották elnöknek. A bizottságok összetételét 
a városi képviselő-testület 2023. január 26-án szintén jóváhagyta. 
A javorinkai bizottság a összetétele a következő: Miroslav 
Štibráni – a városi képviselő-testület tagja, Eva Vašáková, 
Ing. Milan Zeleňák, Mgr. Igor Ďžodla, Vojtech Barabáš.
Az egyes bizottságok fő feladata az adott kerület polgárainak 
képviselete és érdekeik előmozdítása.
A találkozókon a vita keretében a polgárok útjavítással, bizo-
nyos szakaszok forgalomkorlátozásával, a nappali központok 
használatával és bérlésével stb. kapcsolatos követelései rezonál-
tak. 2023. január 25-én a Galántai Városi Hivatal nagy tanács-
termében nyilvános lakossági találkozót tartottak, ahogy azt 
korábban jelezték, a képviselő-testület ülését megelőző napon 
került sor a fórumra. A polgároknak szánt lehetőség célja, hogy 
javaslatokat és észrevételeket fogalmazhassanak meg a  testü-
let ülésének napirendjével kapcsolatban. Ezt a találkozót egy 
téma uralta, mégpedig a bérlakások ügye Az ülés kezdetén a 
városi hivatal alkalmazottai részletesen beszámoltak a bérlaká-
sok ügyéről. Céljuk az volt, hogy beszámoljanak a bérlakások 
kérvényezőinek az Esterházy utcai projektről. A törvényi sza-
bályozástól kezdve a fi nanszírozás módján át a lakást igénylők 
feltételeiig és kritériumaiig. Ezt követően a városvezetés nem-
csak a bérlakásokkal kapcsolatos kérdésekre válaszolt a jelenlé-
vő polgároknak, hanem a város báljával, a város egyes pontjain 
tapasztalható elégtelen víznyomás problémájával, a parkolási 
politikával, a helyi utak állapotával és a hulladék szeparálásával 
foglalkozó kérdések is elhangzottak. kapcsolatban is.

feldolgozta: Mgr. Z. Morovičová, városi hivatal
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A szerzői jogok fenntartva, és azokat kizárólag a kiadó gyakorolja. A kiadványban közölt cikkek és grafi kák szerzői és készítői, és a nyelvi 

korrektor a kiadó képviseletében fenntartja a jogot, hogy csak hozzájárulásukkal van lehetőség a cikkek sokszorosítására és nyilvános 

átvitelére, valamint ezek másolatainak nyilvános terjesztésére a 33. § par. 1. bek. a) és d) pontja alapján. A KIADÓ engedélye nélkül tilos 

a cikkek, azok részei, fényképek, grafi kák bármilyen mechanikus vagy elektronikus használata, még a szlovák nyelvtől eltérő nyelven is.

Farsang van, vagyis az az időszak, ami-
kor kicsit lazítanunk kellene a tempón, 
keresni a lehetőséget az összejövetelekre, 
pihentetni a tudatunkat, és a tevékeny-
ségeink egy részében a szórakozásra 
fordítani a hangsúlyt. Ennek ellenére 
nagyon lekötnek bennünket a feladatok 
és a munkát sajnos nem tudjuk kihagyni 
az életünkből.
Január végén a Galántai Vásárral kap-
csolatos második munkamegbeszélésen 
vettem részt, amely kifejezetten a kultu-
rális programra összpontosított. Ilyen-
kor legalább a fő műsorsávokra már ide-
je lefoglalni a fellépőket. A későbbiekben 
a sűrű koncertek miatt ez nem biztos, 
hogy lehetséges lesz. Meghatároztuk a 
vásár végleges időpontját is. A rendez-
vényekre 2023. augusztus 10-12. között 
kerül sor, és a látogatók sok érdekességre 
számíthatnak. A program még nem vég-
leges, de olyan nevek, mint René Rendy 
és a Cico band, az énekes Kali és zene-
kara, a Duchoňovci együttes, Takács Ni-
kolas és zenekara, a TNT és a népszerű 
Kollárovci együttes garanciát jelentenek 
a jó szórakozásra.
A sportnak sem maradunk adósai. Sike-
rült találkoznom a kubai ökölvívó-vá-
logatott küldöttségével, akik városunk 
szülöttje, Tomi Kid Kovács közbenjá-
rása által elfogadták a meghívásunkat, 
csakúgy, mint a nyolctagú dél-amerikai 
csehszlovák motoros expedíció egyetlen 
szlovák tagja, Martin Hanes. Ezek na-
gyon kedves találkozók voltak számom-
ra.
A farsangra jellemző szórakozásra nem-
csak Galánta Város Bálja 12. évfolyamán 

volt lehetőségem, hanem Szereden is 
a hagyományos jótékonysági „Pomoc-
níček“ bálon.
Január 31-én munkatársaimmal elláto-
gattunk partnervárosunkba, Mikulovba. 
Hozzánk hasonlóan ott is kicserélődött 
a városvezetés. A polgármesterasszony 
kijelentette, hogy az együttműködésünk 
legalább olyan jó lesz majd, mint a ko-
rábbi időkben, talán még jobb is. Ebben 
nyújthat segítséget az EU határon átnyú-
ló Interreg projektje, amelyet Mikulov-
val közösen valósítanánk meg.
Sokéves tétlenség után 2023. 2. 2-án 
szimbolikus eseményre került sor a neo-
gótikus kastély északi tornyában, ahol 
szerződésaláírással szentesítettük a Ga-
lánta és a PRO GALANTA vállalkozói 
társulás közötti együttműködést. Bízom 
benne, hogy teljesen új lendületet vesz 
majd a közös munka és hozzájárul majd 
a város fejlődéséhez a lakosság jóléte ér-
dekében.
Február 7-én azért volt fontos esemény, 
mert a Mátyusföld Területi Idegenfor-
galmi Szövetség elnökségének teljesjogú 
tagjává váltunk. Azon leszek, hogy váro-
sunk aktív tagja legyen a szervezetnek, 
amelynek köszönhetően tovább fejlőd-
het az idegenforgalom a régióban.
Ugyanezen a napon a harminc polgár-
mestert és polgármesternőt fogadhat-
tam a Galántai járásból, néhányan pe-
dig a Vágsellyei járásból érkeztek. Azért 
hívtam össze az egyeztetést, hogy jobban 
megismerjük egymást, tapasztalatot és 
ötleteket cseréljünk az önkormányzati 
munka területén. Volt miről beszélget-
nünk, hiszen az olyan témák, mint az 

energiaválság, a hulladékgazdálkodás, 
vagy a bérlakások problematikája nem 
tűrnek halasztást. Nagy segítséget jelen-
tettek a tapasztaltabb kollégák meglátá-
sai, akik már egy ideje ismerik az önkor-
mányzatok munkáját. Megegyeztünk, 
hogy rendszeresen szervezünk majd 
ilyen találkozókat.
Röviden tehát ennyit szólnék a mun-
kámmal kapcsolatos tevékenységeim-
ről. Egyedül azonban semmiképp nem 
tudnám a lehető legjobban kezelni ezt a 
rendkívül sokrétű feladatkört. Nagy tá-
maszt jelent számomra Peter Závodský 
alpolgármester és a képviselő-testület, 
amely a város működésének nagyon 
konstruktív és fontos eleme. Ezért őszin-
te köszönettel tartozom nekik, munká-
jukkal mindannyiunk javát szolgálják. 
KÖSZÖNÖM!

Tisztelettel, Mgr. Peter KOLEK, 
polgármester

Kedves lakosok, olvasóink!

Felhívás a nem fi zetők számára
A város, mint adóhatóság, felszólítja a magánszemélyeket és a 
vállalkozókat, hogy gondoskodjanak a város felé fennálló adó-
kötelezettségeik teljesítéséről, valamint a korábbi évek hátraléka-
inak törlesztéséről. Ellenkező esetben szigorúbb büntetőintézke-
désekre kerül sor, beleértve az adótörvénykönyvvel összhangban 
a járművezetői engedélyek végrehajtás útján történő vissza-
tartását az adóigazgatásról és egyes törvények módosításáról és 
kiegészítéséről szóló 563/2009. sz. törvény (adótörvénykönyv) 
98. szakasza (1) bekezdésének i) pontja alapján. 

A hátralékok megfi zetésének határideje 2023. március 31-ig 
van meghatározva, ezt követően az adóhatóság a fent említett 
végrehajtási formában folytatja le a hátralékok behajtását. Ha 
bizonytalan a hátralék összegét illetően, kérjük, forduljon a Ga-
lántai Városi Hivatalhoz a 031/788401-es telefonszámon vagy a 
info@galanta.sk e-mail címen. Mindenkit, akinek adóhátraléka 
van, arra ösztönzünk, hogy adókötelezettségeinek teljesítésével 
és az adóhatósággal való aktív kommunikációval kerüljék el a 
felesleges kellemetlenségeket.
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„Szeretnénk gondosan érzékelni a polgárok problémáit, és megfelelő 
megoldásokat találni rájuk”, – vallja a szociális-, egészség- és lakásügyi szakbizottság elnöke MUDr. Valéria Mýtniková

Nebojsa, Hody és Javorinka városrészek képviselői találkoztak a polgármesterrel

A települések és városok élén álló kép-
viselő-testületek összetételéről a lakosok 
dönthetnek az önkormányzati választá-
sokon. A képviselő-testület munkáját a 
szakbizottságok segítik. A szakbizott-
ságokban megválasztott képviselők és 
külső szakemberek, a lakosok kapnak 
helyet. A bizottságok a városi képvi-
selő-testület tanácsadó és felügyelő 
szervei. Galántán is segíthetnek a pol-
gároknak panaszaik kezelésében vagy 
javaslataik meghallgatásában. Nézzük 
meg közelebbről a városi képviselő-tes-
tület szociális-, egészség- és lakásügyi 
szakbizottságát!

Az összetétele: elnök: 
MUDr. Valéria Mýtniková.
Tagok: Mgr. Júlia Gálová, 
Bc. Jakoda Rácz Katalin, 

Bohuslava Hrotková, Ing. Petr Kosler, 
JUDr. Denisa Očenášová, 
Ing. Augustín Popluhár.

A szociális- egészségügyi és lakásügyi 
bizottság véleményezi a város és a város 
által alapított szervezetek költségvetési 
tervezetét, azok módosításait és a város 
zárszámadását, szakvéleményt fogalmaz 
meg a Pátria Idősek Otthona szolgálta-
tói központ tevékenységével kapcsolat-
ban, a szociális intézményekben történő 

gondozásról, az egyszeri szociális segély 
nyújtása iránti kérelmekről, az egyszeri 
szociális segély iránti kérelmek elbírálá-
sáról. A bizottsági tagok véleményezik 
továbbá az önkormányzati lakás bérleti 
szerződésének megkötésére, lakáscseré-
re, cserelakás biztosítására vagy lakás-
bérleti jogviszony megszüntetésére vo-
natkozó várólistát. A bizottság feladata 
az is, hogy véleményezze a szociálisan 
rászoruló polgároknak szánt lakások és 
otthonok építésére irányuló javaslato-
kat. Ezenkívül véleményezi a szociális 
vagy egészségügyi ellátást nyújtó kérel-
mezőknek nyújtott támogatásokra vagy 
visszatérítendő pénzügyi támogatásokra 
vonatkozó kérelmeket és javaslatokat. A 
bizottság tagjainak a város által nyújtott 
gondozási szolgáltatásokról, az egész-
ségügyi ellátásról, valamint a szociális, 
egészségügyi és lakásszektorral kapcso-
latos városi rendeletekre vonatkozó ja-
vaslatokról is szakvéleményt kell készí-
teniük. 
Melyik területet szeretné jobban támo-
gatni és hogyan? „Tevékenységünk min-
den területét ugyanolyan mértékben 
támogatjuk, így lehetetlen csak egyet 
kiemelni” – mondta MUDr. Valéria 
Mýtniková. Az új év kezdetén minden 

bizottság megtervezi, hogy mire össz-
pontosít majd. Milyen célokat fogalma-
zott meg a szakbizottság? „Az elkövet-
kező időszakban odafi gyelünk városunk 
polgárainak szociális, egészségügyi és 
lakhatási problémáira, kommunikálunk 
velük és megfelelő megoldásokat kere-
sünk számukra” – közölte MUDr. Valé-
ria Mýtniková, a bizottság elnöke.

A városvezetés, élén Peter Kolek polgármesterrel, már a válasz-
tási időszak kezdete óta érdeklődését fejezte ki a a polgárokkal 
való rendszeres találkozásra, igényeik és szükségleteik kielégíté-
sére. Azt, hogy ezek nem csak üres szavak, a rendszeresen meg-
rendezett találkozók bizonyítják, amelyekre a képviselő-testület 
üléseit megelőzően kerül sor. Ez alól a január sem jelentett kivé-
telt, amely során a város képviselői több alkalommal is találkoz-
tak a polgárokkal. 2023 januárjában a városi hivatal nyilvános 
üléseket hívott össze a polgárokkal az újonnan megválasztott 
képviselők és a városi hivatal munkatársainak részvételével. 
A nyilvános gyűléseken került sor a Hody, Javorinka és Nebojsa 
városrészek polgári bizottságai elnökének és tagjainak megvá-
lasztására.
Nebojsa városrészben 2023.1.16-án tartottak egy találkozót a 
polgárokkal, ahol a bizottság négy tagját választották meg, az 
ötödik tag pedig JUDr. Denisa Očenášová képviselő. A bizottság 
elnökének Mgr. Andrej Táborit választották.
A nebojsai bizottság a összetétele a következő: JUDr. Deni-
sa Očenášová – a városi képviselő-testület tagja, Mgr. Andrej 
Tábori – elnök, Anton Popluhár, Katarína Suchopová, Matúš 
Kozmér. 
Hody városrészben 2023.1.17-én tartották meg a találkozót, 
ahol megválasztották a bizottság négy tagját. Az ötödik tag 
PhDr. Marta Vajdová városi képviselő. Jaroslava Kováčová-t vá-
lasztották a bizottság elnökének.
A hody bizottság a összetétele a következő: PhDr. Marta Vaj-
dová – a városi képviselő-testület tagja, Jaroslava Kováčová, An-
ton Reisinger, Pavel Štibráni, Miroslav Eliáš. 
Javorinka városrészben 2023.1.18-án került sor a találkozóra, 
amelyen megválasztották a bizottság nagy tagját, az ötödik tag 

pedig a városi képviselő-testület tagja, Mgr. Miroslav Štibráni. 
Eva Vašákovát választották elnöknek. A bizottságok összetételét 
a városi képviselő-testület 2023. január 26-án szintén jóváhagyta. 
A javorinkai bizottság a összetétele a következő: Miroslav 
Štibráni – a városi képviselő-testület tagja, Eva Vašáková, 
Ing. Milan Zeleňák, Mgr. Igor Ďžodla, Vojtech Barabáš.
Az egyes bizottságok fő feladata az adott kerület polgárainak 
képviselete és érdekeik előmozdítása.
A találkozókon a vita keretében a polgárok útjavítással, bizo-
nyos szakaszok forgalomkorlátozásával, a nappali központok 
használatával és bérlésével stb. kapcsolatos követelései rezonál-
tak. 2023. január 25-én a Galántai Városi Hivatal nagy tanács-
termében nyilvános lakossági találkozót tartottak, ahogy azt 
korábban jelezték, a képviselő-testület ülését megelőző napon 
került sor a fórumra. A polgároknak szánt lehetőség célja, hogy 
javaslatokat és észrevételeket fogalmazhassanak meg a  testü-
let ülésének napirendjével kapcsolatban. Ezt a találkozót egy 
téma uralta, mégpedig a bérlakások ügye Az ülés kezdetén a 
városi hivatal alkalmazottai részletesen beszámoltak a bérlaká-
sok ügyéről. Céljuk az volt, hogy beszámoljanak a bérlakások 
kérvényezőinek az Esterházy utcai projektről. A törvényi sza-
bályozástól kezdve a fi nanszírozás módján át a lakást igénylők 
feltételeiig és kritériumaiig. Ezt követően a városvezetés nem-
csak a bérlakásokkal kapcsolatos kérdésekre válaszolt a jelenlé-
vő polgároknak, hanem a város báljával, a város egyes pontjain 
tapasztalható elégtelen víznyomás problémájával, a parkolási 
politikával, a helyi utak állapotával és a hulladék szeparálásával 
foglalkozó kérdések is elhangzottak. kapcsolatban is.

feldolgozta: Mgr. Z. Morovičová, városi hivatal
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A falvakban és városokban a városi rendőrök gondoskodnak a 
rendről és a lakosok biztonságáról. Galántán egyebek mellett a 
közlekedési szabálysértések és a polgári rendbontások kezelése 
a feladatuk. Hogyan birkóztak meg a koronavírusos időszakkal 
és milyen tervekkel készülnek a közönségnek? Miroslav Grell, a 
Galántai Városi Rendőrség parancsnoka beszélt erről. 
• Parancsnok úr, a polgárok életébe betörő koronavírus miatt 
is számos intézkedést kellett betartani. Különösen Önök, a 
városi rendőrök gondoskodtak a város békés életéről a ka-
rantén, a tesztelések és a szigorú korlátozások ideje alatt. Ho-
gyan birkóztak meg ezzel a nehéz időszakkal? 
„A koronavírus egy véget nem érő stresszhelyzetet jelentett a 
városi rendőröknek. A rendkívüli állapot részeként a Szlovák 
Köztársaság Nemzeti Tanácsa új hatásköröket fogadott el a ren-
dőrség számára, amelyeket a gyakorlatban kellett alkalmazni. 
Ezért alkalmaztuk ezeket, és megpróbáltuk megakadályozni a 
koronavírus gyors terjedését a lakosság körében.” 
• Mi volt a legnehezebb a világjárvány idején, mi okozta a 
legnagyobb fejtörést?
„Épp az új rendelkezések aggasztottak bennünket a legjobban. 
Sok időt töltöttünk a koronavírus-fertőzöttek ellenőrzésével és 
felkutatásával, akiknek akkoriban korlátozott volt a mozgása. 
A különböző intézkedések betartása érdekében végzett ellenőr-
zések során is voltak konfl iktusok” – mondta Miroslav Grell, a 
városi rendőrség vezetője. 
• Nyilvánvaló, hogy a városi rendőröknek bőven volt felada-
ta. A parancsnok így folytatja: 
„Nem volt mindig könnyű, épp a végtelen magyarázatok és 
útmutatások miatt. Ugyanakkor féltünk attól is, hogy megfer-
tőződünk, hiszen a munkatársaink a frontvonalon teljesítettek 
szolgálatot.” 
• Most mégis más idők járnak, az emberek már alig várták, 
hogy fellélegezhessenek a koronavírus-járvány után, de az 
ellenkezője történt. Fejest ugrottunk egy gazdasági válság-

ba, ami nem növeli az optimizmust. Tapasztalták-e a városi 
rendőrök, hogy a polgárok romló gazdasági helyzete miatt 
emelkedett a bűnesetek száma Galántán? Milyen bűncselek-
ményekkel találkoznak most a legtöbbször? 
„Nem tapasztaltuk a bűnözés növekedését városunkban, most 
is a korábbihoz hasonló a helyzet. Nőtt viszont a közlekedésbiz-
tonsági és közlekedési szabálysértések száma, enyhén emelke-
dett a tulajdon elleni szabálysértések és a polgári rendbontások 
száma” – magyarázta Miroslav Grell. 
• Meg tudná nevezni azokat a bűncselekményeket, amelyeket 
újra és újra elkövetnek a galántai lakosok? 
„Nem nevezhetők javíthatatlannak a lakosok. A bűncselekmé-
nyek esetében folyamatos nevelésre van szükség. Mivel széles 
a skála,  ezért nagyon odafi gyelünk a megelőzésre” – érvelt a 
városi rendőrség parancsnoka.
• Mennyire elégedettek a galántai rendőrök a tavalyi évvel?
„A tavalyi év a covid szempontjából könnyebb volt, hiszen visz-
szaszorult a járvány. Sajnálom, hogy nem tudtuk elindítani a 
sikeres Okos város projekt megvalósítását” – mondta a rendőr-
parancsnok. 
• A városi rendőrök idén is érdekes tevékenységekkel készül-
tek a közönség számára. Mi várható? 
„Már most készülünk a gyermeknapra a többi biztonsági egy-
séggel együtt. Valamint a megelőzés keretében előadásokat tar-
tunk majd az általános iskolákban. Ezeket az új prevenciós tisz-
tünk, Evka Baloghová készíti elő” – tette hozzá Miroslav Grell.
                                                                                                                

A galántai városi rendőrök elbírtak a stresszes covid-időszakkal, 
most főként az közúti kalózok foglalkoztatják őket

Figyelmeztetés a vállalkozók számára
    

Galánta Város, mint a helyi kommunális hulladékdíj kezelője, felszólítja a területén működő valamennyi vállalkozói szervezetet, 
hogy a települési hulladék és az építési kishulladék helyi díjáról szóló 582/2004. sz. törvény 80. §-a alapján tegyen eleget a város felé 
fennálló bejelentési kötelezettségének, és (ha ezt eddig nem tette meg) 2023. március 31-ig csatlakozzon a kommunális hulladék-
gyűjtési rendszerhez. Továbbá fi gyelmeztetjük a vállalkozásokat, hogy a helyi kommunális hulladékdíjhoz szükséges átlagos alkal-
mazotti létszámot az egyes létesítményekben (üzletek, szolgáltatások stb.) és a város területén található, nem üzleti célú ingatlanok-

ban (iskolák, irodák, bíróságok stb.) foglalkoztatottak tényleges létszámának megfelelően aktualizálják. 
Az év folyamán a helyi adóhatóság intenzív ellenőrzéseket végez majd az egyes létesítményekben, és összehasonlítja a látottakat a 

városi adatbázisban rögzített adatokkal, valamint ellenőrzi a hulladékokról és egyes törvények módosításáról és kiegészítéséről szóló 
223/2001. sz. törvény 19. cikke (1) bekezdésének i) pontja szerinti, a települési hulladékgyűjtésre vonatkozó bejelentési kötelezettség 
teljesítését. A fenti kötelezettségek elmulasztásával az adózó az adóigazgatásról és egyes törvények módosításáról és kiegészítéséről 
szóló 563/2009. sz. törvény (adótörvénykönyv) 154. szakasza (1) bekezdésének c) pontja értelmében közigazgatási szabálysértést 

követ el, amely miatt az adóhatóság 3 000 euróig terjedő bírságot szabhat ki.

Legyenek óvatosak!
Figyelmeztetjük a lakosságot, különösen az idősebbe-
ket, de a kisgyerekes szülőket is, hogy sok ismeretlen 
ember mozog a városban. Galántán sok külföldi dol-

gozik és az emberek egyszerűen mozoghatnak kü-
lönböző országok között. Nem minden idegen polgár 
érkezik jószándékkal. Olyanok is akadnak közöttük, 
akik nem törvényes tevékenységet követnek el, ezek 
közé tartoznak például a lopások vagy a támadások. 
Ezért felhívjuk a lakosság fi gyelmét, hogy legyenek 

óvatosak és esténként inkább csoportosan járjanak. Ne 
barangoljanak sötét utcákban és ellenőrizzék gyere-

keiket. Ne hagyják őket hosszú ideig felügyelet nélkül 
nagyobb távolságra az otthonuktól. Tartsák szem előtt, 

hogy a fi gyelem és az óvatosság nélkülözhetetlen!
Galántai városi rendőrség
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Galánta XXII. Reprezentatív Bálját 
beragyogta a szépség és az elegancia

Mgr. Peter Kolek polgármester volt Ga-
lánta Város Báljának védnöke. 2023. ja-
nuár 28-án, szombaton a városi művelő-
dési központ báltermében gyűltek össze 
a tánc és a kellemes társaság kedvelői. Az 
eseményt Robert Kobezda moderátor 
vezényelte le és több művész is megör-
vendeztette a vendégeket. A nagyszerű 
esemény hangulatáról és előkészítéséről 
a bál előkészítésével foglalkozó bizottság 
egyik tagja, Mgr. Zuzana Morovičová 
mesélt. Sok szervezés előzi meg a nagy 
rendezvényeket, sok mindent előre el 
kell intézni, hogy a rendezvényen min-
den a helyén legyen. Kérem, mondja 
el olvasóinknak, mióta készültek erre 
a rangos eseményre? „Azt kell mon-
danom, hogy idén rendkívül rövid idő 
alatt készítettük elő a bált. Tekintettel 
az önkormányzati választások időpont-
jára Peter Kolek polgármester és Peter 
Závodský alpolgármester 2022. novem-
ber 29-én, a képviselő-testület alakuló 
ülésén léptek hivatalba“ – mondta Mgr. 
Zuzana Morovičová. A bál szervező-
bizottságának tagja elmondta, az elő-
készületek csak december elején kez-
dődtek, amikor a város polgármestere 
kialakította a bizottságot. Így körülbelül 
1,5 hónapjuk volt az esemény megszer-
vezésére. Mi mindenről kell gondoskod-
ni annak érdekében, hogy egy bál sikeres 
legyen? „Elsősorban össze kellett állítani 
egy változatos kulturális programot, 
majd szerződést kötni a fellépőkkel, 
megszervezni a bál népszerűsítését és a 
jegyértékesítést“ – árulta el Morovičo-
vá. „Támogatókat is megszólítottunk, ki 

kellett választanunk egy étkeztető vál-
lalatot és a káprázatos virágdekorációt. 
Egy nagy bál megszervezésében és elő-
készítésében sok ember munkájára van 
szükség. Egy 7 tagú bizottság kezdte a 
szervezést, majd fokozatosan a városi 
hivatal és a művelődési ház más dolgo-
zói is bekapcsolódtak. A galántai Keres-
kedelmi és Szolgáltatási Szakközépisko-

la munkatársai és külsős szakemberek 
gondoskodtak az ellátásról, amiért nagy 
köszönettel tartozunk nekik“ – mondta 
Mgr. Zuzana Morovičová. Hasonlóan 
fontos a bál anyagi és műszaki háttere 
is. Minél nagyobb egy rendezvény, an-
nál magasabbak a költségek. Mennyibe 
került a 12. városi bál megszervezése? 

„A megvalósítás teljes költsége körülbe-
lül 17 000 euró. Támogatóktól sikerült 
3 500 eurót összegyűjtenünk. Össze-
sen 124 jegyet adtunk el (65 euró/fő). 
A város költségvetésében 6 000 eurót 
hagytak jóvá, a jegyek eladásából 8 060 
eurós bevétel keletkezett“ – közölte Mo-
rovičová. A bálon felléptek a pozsonyi 
INTERCLUB táncosai, a vendégeket 
a FOR YOU Acapella énekesei is meg-
örvendeztették és nem hiányozhatott a 
Galanta Saxophone Quartet sem. Zuza-
na Szpevár a Th e Great Voices együttes-
sel, a Muzička népzenei együttes és DJ 
Cinim is szórakoztatta a közönséget. 
Milyen volt a hangulat és milyen volt 
a báli divat? Mgr. Zuzana Morovičová 
szerint nagyon kellemes hangulatú volt 
a bál.  A hölgyek sötét (többnyire fekete) 
árnyalatú, csillogó és fl itteres anyagból 
készült ruhákban érkeztek. Néhány bá-
lozó azonban merészebb színű ruhákat 
is választott, például ezüstöt vagy ara-
nyat. A bál szervezőbizottságának tag-
ja megjegyezte, hogy a vendégektől is 
nagyon pozitív visszajelzéseket kaptak. 
„Nagyon örülünk, hogy a báltermet a 
,csillagos égbolt‘ fényjátékkal és lézer-
show-val tettük még  attraktívabbá. 
A báli kínálatot egy helyi bortermelő 
bemutatója is gazdagította. A szervezők 
szemszögéből nézve felfedeztünk né-
hány kisebb hiányosságot, ezek arra ösz-
tönöznek bennünket, hogy dolgozzunk 
a kiküszöbölésükön, és még vonzóbbá 
tegyük a jövő évi bált. A vendégeknek 
biztosan lesz mit várniuk“ – tette hozzá 
Zuzana Morovičová.
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A falvakban és városokban a városi rendőrök gondoskodnak a 
rendről és a lakosok biztonságáról. Galántán egyebek mellett a 
közlekedési szabálysértések és a polgári rendbontások kezelése 
a feladatuk. Hogyan birkóztak meg a koronavírusos időszakkal 
és milyen tervekkel készülnek a közönségnek? Miroslav Grell, a 
Galántai Városi Rendőrség parancsnoka beszélt erről. 
• Parancsnok úr, a polgárok életébe betörő koronavírus miatt 
is számos intézkedést kellett betartani. Különösen Önök, a 
városi rendőrök gondoskodtak a város békés életéről a ka-
rantén, a tesztelések és a szigorú korlátozások ideje alatt. Ho-
gyan birkóztak meg ezzel a nehéz időszakkal? 
„A koronavírus egy véget nem érő stresszhelyzetet jelentett a 
városi rendőröknek. A rendkívüli állapot részeként a Szlovák 
Köztársaság Nemzeti Tanácsa új hatásköröket fogadott el a ren-
dőrség számára, amelyeket a gyakorlatban kellett alkalmazni. 
Ezért alkalmaztuk ezeket, és megpróbáltuk megakadályozni a 
koronavírus gyors terjedését a lakosság körében.” 
• Mi volt a legnehezebb a világjárvány idején, mi okozta a 
legnagyobb fejtörést?
„Épp az új rendelkezések aggasztottak bennünket a legjobban. 
Sok időt töltöttünk a koronavírus-fertőzöttek ellenőrzésével és 
felkutatásával, akiknek akkoriban korlátozott volt a mozgása. 
A különböző intézkedések betartása érdekében végzett ellenőr-
zések során is voltak konfl iktusok” – mondta Miroslav Grell, a 
városi rendőrség vezetője. 
• Nyilvánvaló, hogy a városi rendőröknek bőven volt felada-
ta. A parancsnok így folytatja: 
„Nem volt mindig könnyű, épp a végtelen magyarázatok és 
útmutatások miatt. Ugyanakkor féltünk attól is, hogy megfer-
tőződünk, hiszen a munkatársaink a frontvonalon teljesítettek 
szolgálatot.” 
• Most mégis más idők járnak, az emberek már alig várták, 
hogy fellélegezhessenek a koronavírus-járvány után, de az 
ellenkezője történt. Fejest ugrottunk egy gazdasági válság-

ba, ami nem növeli az optimizmust. Tapasztalták-e a városi 
rendőrök, hogy a polgárok romló gazdasági helyzete miatt 
emelkedett a bűnesetek száma Galántán? Milyen bűncselek-
ményekkel találkoznak most a legtöbbször? 
„Nem tapasztaltuk a bűnözés növekedését városunkban, most 
is a korábbihoz hasonló a helyzet. Nőtt viszont a közlekedésbiz-
tonsági és közlekedési szabálysértések száma, enyhén emelke-
dett a tulajdon elleni szabálysértések és a polgári rendbontások 
száma” – magyarázta Miroslav Grell. 
• Meg tudná nevezni azokat a bűncselekményeket, amelyeket 
újra és újra elkövetnek a galántai lakosok? 
„Nem nevezhetők javíthatatlannak a lakosok. A bűncselekmé-
nyek esetében folyamatos nevelésre van szükség. Mivel széles 
a skála,  ezért nagyon odafi gyelünk a megelőzésre” – érvelt a 
városi rendőrség parancsnoka.
• Mennyire elégedettek a galántai rendőrök a tavalyi évvel?
„A tavalyi év a covid szempontjából könnyebb volt, hiszen visz-
szaszorult a járvány. Sajnálom, hogy nem tudtuk elindítani a 
sikeres Okos város projekt megvalósítását” – mondta a rendőr-
parancsnok. 
• A városi rendőrök idén is érdekes tevékenységekkel készül-
tek a közönség számára. Mi várható? 
„Már most készülünk a gyermeknapra a többi biztonsági egy-
séggel együtt. Valamint a megelőzés keretében előadásokat tar-
tunk majd az általános iskolákban. Ezeket az új prevenciós tisz-
tünk, Evka Baloghová készíti elő” – tette hozzá Miroslav Grell.
                                                                                                                

A galántai városi rendőrök elbírtak a stresszes covid-időszakkal, 
most főként az közúti kalózok foglalkoztatják őket

Figyelmeztetés a vállalkozók számára
    

Galánta Város, mint a helyi kommunális hulladékdíj kezelője, felszólítja a területén működő valamennyi vállalkozói szervezetet, 
hogy a települési hulladék és az építési kishulladék helyi díjáról szóló 582/2004. sz. törvény 80. §-a alapján tegyen eleget a város felé 
fennálló bejelentési kötelezettségének, és (ha ezt eddig nem tette meg) 2023. március 31-ig csatlakozzon a kommunális hulladék-
gyűjtési rendszerhez. Továbbá fi gyelmeztetjük a vállalkozásokat, hogy a helyi kommunális hulladékdíjhoz szükséges átlagos alkal-
mazotti létszámot az egyes létesítményekben (üzletek, szolgáltatások stb.) és a város területén található, nem üzleti célú ingatlanok-

ban (iskolák, irodák, bíróságok stb.) foglalkoztatottak tényleges létszámának megfelelően aktualizálják. 
Az év folyamán a helyi adóhatóság intenzív ellenőrzéseket végez majd az egyes létesítményekben, és összehasonlítja a látottakat a 

városi adatbázisban rögzített adatokkal, valamint ellenőrzi a hulladékokról és egyes törvények módosításáról és kiegészítéséről szóló 
223/2001. sz. törvény 19. cikke (1) bekezdésének i) pontja szerinti, a települési hulladékgyűjtésre vonatkozó bejelentési kötelezettség 
teljesítését. A fenti kötelezettségek elmulasztásával az adózó az adóigazgatásról és egyes törvények módosításáról és kiegészítéséről 
szóló 563/2009. sz. törvény (adótörvénykönyv) 154. szakasza (1) bekezdésének c) pontja értelmében közigazgatási szabálysértést 

követ el, amely miatt az adóhatóság 3 000 euróig terjedő bírságot szabhat ki.

Legyenek óvatosak!
Figyelmeztetjük a lakosságot, különösen az idősebbe-
ket, de a kisgyerekes szülőket is, hogy sok ismeretlen 
ember mozog a városban. Galántán sok külföldi dol-

gozik és az emberek egyszerűen mozoghatnak kü-
lönböző országok között. Nem minden idegen polgár 
érkezik jószándékkal. Olyanok is akadnak közöttük, 
akik nem törvényes tevékenységet követnek el, ezek 
közé tartoznak például a lopások vagy a támadások. 
Ezért felhívjuk a lakosság fi gyelmét, hogy legyenek 

óvatosak és esténként inkább csoportosan járjanak. Ne 
barangoljanak sötét utcákban és ellenőrizzék gyere-

keiket. Ne hagyják őket hosszú ideig felügyelet nélkül 
nagyobb távolságra az otthonuktól. Tartsák szem előtt, 

hogy a fi gyelem és az óvatosság nélkülözhetetlen!
Galántai városi rendőrség
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Galánta XXII. Reprezentatív Bálját 
beragyogta a szépség és az elegancia

Mgr. Peter Kolek polgármester volt Ga-
lánta Város Báljának védnöke. 2023. ja-
nuár 28-án, szombaton a városi művelő-
dési központ báltermében gyűltek össze 
a tánc és a kellemes társaság kedvelői. Az 
eseményt Robert Kobezda moderátor 
vezényelte le és több művész is megör-
vendeztette a vendégeket. A nagyszerű 
esemény hangulatáról és előkészítéséről 
a bál előkészítésével foglalkozó bizottság 
egyik tagja, Mgr. Zuzana Morovičová 
mesélt. Sok szervezés előzi meg a nagy 
rendezvényeket, sok mindent előre el 
kell intézni, hogy a rendezvényen min-
den a helyén legyen. Kérem, mondja 
el olvasóinknak, mióta készültek erre 
a rangos eseményre? „Azt kell mon-
danom, hogy idén rendkívül rövid idő 
alatt készítettük elő a bált. Tekintettel 
az önkormányzati választások időpont-
jára Peter Kolek polgármester és Peter 
Závodský alpolgármester 2022. novem-
ber 29-én, a képviselő-testület alakuló 
ülésén léptek hivatalba“ – mondta Mgr. 
Zuzana Morovičová. A bál szervező-
bizottságának tagja elmondta, az elő-
készületek csak december elején kez-
dődtek, amikor a város polgármestere 
kialakította a bizottságot. Így körülbelül 
1,5 hónapjuk volt az esemény megszer-
vezésére. Mi mindenről kell gondoskod-
ni annak érdekében, hogy egy bál sikeres 
legyen? „Elsősorban össze kellett állítani 
egy változatos kulturális programot, 
majd szerződést kötni a fellépőkkel, 
megszervezni a bál népszerűsítését és a 
jegyértékesítést“ – árulta el Morovičo-
vá. „Támogatókat is megszólítottunk, ki 

kellett választanunk egy étkeztető vál-
lalatot és a káprázatos virágdekorációt. 
Egy nagy bál megszervezésében és elő-
készítésében sok ember munkájára van 
szükség. Egy 7 tagú bizottság kezdte a 
szervezést, majd fokozatosan a városi 
hivatal és a művelődési ház más dolgo-
zói is bekapcsolódtak. A galántai Keres-
kedelmi és Szolgáltatási Szakközépisko-

la munkatársai és külsős szakemberek 
gondoskodtak az ellátásról, amiért nagy 
köszönettel tartozunk nekik“ – mondta 
Mgr. Zuzana Morovičová. Hasonlóan 
fontos a bál anyagi és műszaki háttere 
is. Minél nagyobb egy rendezvény, an-
nál magasabbak a költségek. Mennyibe 
került a 12. városi bál megszervezése? 

„A megvalósítás teljes költsége körülbe-
lül 17 000 euró. Támogatóktól sikerült 
3 500 eurót összegyűjtenünk. Össze-
sen 124 jegyet adtunk el (65 euró/fő). 
A város költségvetésében 6 000 eurót 
hagytak jóvá, a jegyek eladásából 8 060 
eurós bevétel keletkezett“ – közölte Mo-
rovičová. A bálon felléptek a pozsonyi 
INTERCLUB táncosai, a vendégeket 
a FOR YOU Acapella énekesei is meg-
örvendeztették és nem hiányozhatott a 
Galanta Saxophone Quartet sem. Zuza-
na Szpevár a Th e Great Voices együttes-
sel, a Muzička népzenei együttes és DJ 
Cinim is szórakoztatta a közönséget. 
Milyen volt a hangulat és milyen volt 
a báli divat? Mgr. Zuzana Morovičová 
szerint nagyon kellemes hangulatú volt 
a bál.  A hölgyek sötét (többnyire fekete) 
árnyalatú, csillogó és fl itteres anyagból 
készült ruhákban érkeztek. Néhány bá-
lozó azonban merészebb színű ruhákat 
is választott, például ezüstöt vagy ara-
nyat. A bál szervezőbizottságának tag-
ja megjegyezte, hogy a vendégektől is 
nagyon pozitív visszajelzéseket kaptak. 
„Nagyon örülünk, hogy a báltermet a 
,csillagos égbolt‘ fényjátékkal és lézer-
show-val tettük még  attraktívabbá. 
A báli kínálatot egy helyi bortermelő 
bemutatója is gazdagította. A szervezők 
szemszögéből nézve felfedeztünk né-
hány kisebb hiányosságot, ezek arra ösz-
tönöznek bennünket, hogy dolgozzunk 
a kiküszöbölésükön, és még vonzóbbá 
tegyük a jövő évi bált. A vendégeknek 
biztosan lesz mit várniuk“ – tette hozzá 
Zuzana Morovičová.
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A Galántai Városi Hivatal Szociális Szolgáltatási Osztálya gondoskodik
 a megelőzésről, az emberek aktiválásáról és segít a válsághelyzetekben

Együtt sokkal többre vagyunk képesek

A városi hiva-
tal hivatalos 
i n t é z m é n y , 
amely külön-
böző szolgálta-
tásokat nyújt a 
polgároknak. 
Osztályain el-
intézheti egye-
bek mellett az 
adókkal, illeté-
kekkel, juttatá-
sokkal, születé-
si anyakönyvi 
kivonatokkal 
vagy házasság-
kötéssel kap-
csolatos ügyeit. 

Minden osztály egy meghatározott terü-
lettel foglalkozik. Ezek egyike a szociális 
szolgáltatások osztálya, amelyet Mgr. 
Adriana Molnáriová vezet. Az osztály-
vezető elmondta, hogy azért is testhez-
álló számára ez a munkakör, mert élvezi 
az emberekkel való kapcsolattartást. 
Pozíciója ötvözi az adminisztratív fel-
adatokat és az ügyfélkapcsolati terep-
munkát. „Ezek a feladatok kiegyenlítik 
egymást. Sokszor elemezzük az ügyfél 
életét, hogy mit élt át, és miért is lett 
az ügyfelünk” – mondta Mgr. Adriana 
Molnáriová. Pontosan milyen feladato-
kat foglal magában a szociális szolgálta-
tások osztálya, és milyen szolgáltatáso-
kat vehet itt igénybe a lakos? „A város 
a szociális szolgáltatások széles skáláját 
nyújtja. Nagy hangsúlyt fektetnek a 
nyugdíjas korú emberek aktivizálására 
és az idősek életének meghosszabbításá-
ra természetes otthoni környezetükben. 
A fogyatékkal élők teljes körű támo-
gatást kapnak, amellyel a lehető legna-

gyobb mértékben hozzájárul a város 
a függetlenségükhöz” – folytatta Mgr. 
Adriana Molnáriová, hozzátéve, hogy 
civil szervezetekkel is együttműköd-
nek. „Igyekszünk kiegészíteni a szociá-
lisan kiszolgáltatottabb háttérből érkező 
gyermekes családok esélyeit. Hasonlóan 
fontos a fedél nélkül élők, valamint a 
marginalizált csoportok problémáinak 
megelőzése és megoldása” – magyarázta 
az osztályvezető.
Galántai város és a DD PATRIA költ-
ségvetési szervezet által nyújtott szo-
ciális szolgáltatások: bentlakásos 
forma: idősotthon, ápolószolgálat, já-
róbeteg-ellátás: nappali központok, te-
repmunka: otthoni ápolói szolgálat, a 
segítségnyújtás szükségességének fi gye-
lemmel kísérése és jelzése, segítségnyúj-
tás a gyermekgondozásban, támogató 
szolgáltatások: kisegítő-szolgáltatás, 
segédeszközök kölcsönzése.
Az osztályvezető részletesebben is kifej-
tette, hogy mivel foglalkozik az osztály. 
„A város más szociális szolgáltatókkal 
és az érintett területi körzetben a szo-
ciális szolgáltatásokat igénybe vevőkkel 
együttműködve, valamint a szociális 
szolgáltatások fejlesztésére vonatkozó 
nemzeti prioritások alapján közösségi 
szociális szolgáltatási tervet dolgoz ki, 
amely fi gyelembe veszi a helyi sajátos-
ságokat és az egyének igényeit a terü-
leti körzetében nyújtott szociális szol-
gáltatások területén.” Ha kedvezőtlen 
élethelyzetbe kerül, a galántai szociális 
osztály munkatársaihoz is fordulhat. 
Bárki nehéz helyzetbe kerülhet, de még 
ekkor sem marad segítség nélkül. „A 
város egyszeri és rendkívüli juttatásokat 
is nyújt a város lakosainak, a rendkívü-
li kiadások fedezésére és a kedvezőtlen, 

szociális és krízishelyzet leküzdésére az 
alapvető életszükségletek biztosításá-
ban” – pontosította Molnáriová.
Galántai Város által nyújtott juttatá-
sok típusai: eltartott gyermekeknek, 
nyugdíjasoknak, szabadságvesztésből 
szabadult lakosoknak és rendkívüli jut-
tatások.
E szolgáltatások mellett a hivatal mun-
katársai a gyermekek szociális és jogi 
védelmével és a szociális gyámsággal 
kapcsolatos feladatokat is végeznek. 
Alapvető tanácsadást, közlekedési tá-
mogatást és a fi atal felnőttek önállósá-
gának támogatását biztosítják. Milyen 
szolgáltatásokat kérnek leggyakrabban 
a galántai polgárok? „Tavaly az osztály 
leggyakrabban a szociálisan rászoruló 
lakosok - idősek - étkeztetésére vonat-
kozó kérésekkel foglalkozott, az ételki-
szállítással együtt. A város három olyan 
létesítményben biztosít étkeztetést, 
amelyekkel együttműködési megálla-
podást kötött. Az az öregségi, özvegyi, 
korengedményes öregségi vagy rokkant-
sági nyugdíjban részesülő személy, aki-
nek jövedelme nem haladja meg a 475 
eurót, jogosult étkezési hozzájárulásra. 
A lakosok a bérlakásokkal kapcsolatos 
tájékoztatás ügyében is megkerestek 
bennünket” – tette hozzá a galántai szo-
ciális osztály vezetője. Mik a tervek erre 
az évre, és mire szeretnének összponto-
sítani? „Idén szeretnénk tovább javítani 
a szociális szolgáltatások nyújtását a la-
kosság legkiszolgáltatottabb, rászoruló 
csoportjai számára, legyenek azok idő-
sek, fogyatékkal élők, vagy gyermekek 
és családjaik, akiknek szakmai segítség-
re van szükségük” – tette hozzá Mgr. 
Adriana Molnáriová.

Több tucat galántai vállalkozó 
töltötte meg február 2-án a neo-
gótikus kastély északi tornyának 
termét, hogy a PRO Galanta PT 
égisze alatt szorosabb együttmű-
ködést alakítson ki a városveze-
téssel. Az együttműködésnek a 
kölcsönös kommunikáción kell 
alapulnia, célja a város fejlődé-
sének támogatása és a lakosság 
életminőségének javítása mellett 
egy jobb vállalkozói környezet 
megteremtése is. 

A közszféra és a vállalkozói 
szféra összekapcsolása

„Olyasminek a küszöbén állunk, 
amire itt régóta nem volt példa, 
hiszen a vállalkozói szféra és a 

Balról: Zoltán Horváth a PRO Galanta vállalkozói szövetség elnöke, Peter Kolek polgármes-
ter, Juraj Stern, a szövetség elnökségi tagja és Iványi Vince tiszteletbeli elnök
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közszféra közötti együttműködés évek óta stagnált“ – hangzot-
tak Peter Kolek, Galánta polgármesterének nyitó szavai, ame-
lyeket a mintegy száz résztvevő vállalkozóhoz intézett a ren-
dezvény legelején. „Ma közelebb hozzuk egymáshoz ezt a két 
ágazatot és ezért fontos, hogy Galánta városának erős és méltó 
partnere legyen, aki képviseli az Önök érdekeit.“ Ez a partner 
egy vállalkozói csoport lett, amely a 2003-ban megalakult PRO 
Galanta PT égisze alatt egyesült. A város vezetésében bekövet-
kezett változás is hozzájárult ahhoz, hogy a város és a vállalko-
zók között a többéves tétlenség után újra elindult a kölcsönös 
együttműködés. 

A Galánta és a PRO Galanta PT közötti 
szerződés megújítása

A PRO Galanta új elnöke, Horváth Zoltán nagyra értékeli ezt a 
lépést a város részéről. Szavai szerint az egyesület már a múlt-
ban is aktívan részt vett a képviselő-testület ülésein olyan anya-
gok megvitatásánál, amelyek például az adópolitikát, a városi 
ingatlanok bérleti díjait vagy a város gazdasági fejlődését érin-
tették. Beszédében arra is felkérte a vállalkozókat, hogy csatla-
kozzanak a társuláshoz. „Ha együtt vagyunk és erősek vagyunk, 
sokkal többre vagyunk képesek“ – zárta le, és áttértek a szerző-
dés aláírásának ünnepélyes aktusára. Peter Kolek, polgármester 
és Zoltán Horváth, a társulás elnöke aláírásával pecsételte meg 
a Galánta és a PRO Galanta PT közötti szerződés megújítását. 
Egyúttal mindketten köszönetet mondtak a társulást hosszú 
ideje elnökként irányító Iványi Vincének, aki az alapítók közé 
tartozik és jelenleg a tiszteletbeli elnöki tisztséget tölti be. 

A Galántai Kártya számos előnyt jelent majd 
a polgárok és a vállalkozók számára

A szerződés aláírását követően Peter Závodský, a város alpol-
gármestere tájékoztatta a jelenlévő vállalkozókat a város jelen-
legi helyzetéről, és egyúttal bemutatta a projektet, amelyen a 
város képviselői és a városi hivatal munkatársai az elmúlt na-
pokban intenzíven dolgoztak. Ez a „Büszke galántai vagyok“ 
munkacímet viselő városi hűségkártya. Célja amellett, hogy a 
lakosokat tájékoztassa a város aktuális eseményeiről, különösen 
az, hogy a városban tartsa a vásárlóerőt. Kétségtelenül vonzóak 
lesznek a különböző kedvezmények és utalványok formájában 
nyújtott juttatások, mint például a 100%-os kedvezmény a ter-
vezett éjszakai parkolásra, 100%-os kedvezmény a tömegköz-
lekedésre, pénzügyi hozzájárulás gyermek születésekor, juttatás 
a házasságkötéskor, előnyben részesítés az iskolai és óvodai 
intézményekbe való bejutáskor, szociális szolgáltatási lehetősé-
gek, vagy akár a véradóknak nyújtott juttatások. A hűségkártya 
megszerzésének feltétele, hogy tulajdonosa állandó lakhellyel 
rendelkezzen a városban és ne legyen tartozása a város és az 
önkormányzati szervezetek felé.

A vállalkozók üdvözlik a várossal való együttműködést
„Nagyon örülök, hogy megújult az együttműködés, és fontos-
nak tartom, hogy a régóta működő galántai munkáltatók, a 
jogszabályok keretein belül érezzék, hogy a város támogatja őket“ 

– mondta Takáč Zsolt, a városi képviselő-testület tagja. „A PRO 
Galanta társulás ettől a naptól kezdve nagyon intenzíven fog 
dolgozni a projektjein, és rendszeresen egyeztet majd a város-
sal.“ Milada Kováčová vállalkozó szerint a város nem működ-
het hatékonyan vállalkozók nélkül. „Különösen nagyra értéke-
lem, hogy a város képviselői kapcsolatot akarnak teremteni az 
üzleti szektorral és a benne dolgozó emberekkel, elvégre ez a 
város szerepe is. Ez csak a kommunikáció által működhet“ – 
véli az Autoprofi t ügyvezető igazgatója. Horváth Miklós 40 éve 
vállalkozik Galántán, és a városi képviselő-testület régi tagja-
ként mindig is képviselte a vállalkozókat és közvetítette igénye-
iket a város felé. A PRO Galanta társulás egyik alapító tagjaként 
reméli, hogy ismét segítségükre lesz, és hogy a korábbi válasz-
tásokkal ellentétben ezúttal nem csak egy szerződés aláírásáról 
lesz szó. „Mind a városnak, mind a vállalkozóknak marketingre 
van szükségük, és bár különböző üzleti háttérrel rendelkeznek, 
közös érdeket kell követniük, csak így tudunk előrelépni.”

A tiszteletbeli elnök üdvözli az együttműködés 
iránti érdeklődést

Heten – Iványi Vince, Juraj Stern, Horváth Miklós, Milan Ma-
cháček, Pozsonyi Tibor, Szabó Ottó és Peter Krajčír – alapítot-
ták a szervezetet, utóbbi három alapítórag azonban már nem 
érhette meg az együttműködés újraindítását. Ezért elgondol-
kodtunk azon, hogy vajon Iványi Vince gondolta volna-e, hogy 
valaha is megújítják a vállalkozók és a város közötti szerződést. 
„Amikor 2003-ban először hívott meg a polgármester egy ta-
lálkozóra, azt inkább csak egy fajta víziónak tekintettem“ – em-
lékszik vissza Iványi Vince tiszteletbeli elnök. „Ugyanakkor volt 
egy nagyobb találkozó az egyesület korábbi vezetőségével, és 
akkor azt mondtam, hogy, ha csak a tervek 70%-a teljesülne, 
elégedettebb lennék.” Egyedül azt sajnálja, hogy előrehaladott 
kora miatt nem tud aktívabban részt venni ebben a projektben. 
Mivel azonban tapasztalt ezen a területen, úgy döntött, hogy 
tiszteletbeli elnökként felügyeli az elnökség tevékenységét. Üd-
vözli az elképzelést és örül, hogy véleményét más vállalkozók is 
osztják, akik a találkozón való nagyszámú részvételükkel meg-
erősítették, hogy a városvezetéssel együtt szeretnék fejleszteni 
az életet a városban 

A PRO Galanta PT újraindítása
Az új városvezetés nyitottsága ösztönözte a társulásbeli munka 
újraindítását és az elnökségben bekövetkezett változásokat. Új 
tagokat vettek fel, átalakították a vezetést és elindult a város-
sal való együttműködés új programjának előkészítésére. „Le-
poroltunk mindent, ami jó volt, és új tervekkel egészítettük ki 
a programot, kibővítettük az elnökséget, új tagokat vettünk fel 
és választottunk a PT vezetőségébe. Vissza kell térni a régi jó 
szokásokhoz, a hagyományokra kell építeni, és új ötletekkel kell 
újraindítani az egyesület munkáját. A legfontosabb, hogy a tag-
ság kivegye a részét a munkából és teljesíteni tudjuk a célt, mi-
szerint együtt sokkal többre vagyunk képesek“ – mondta Juraj 
Stern, az PT elnökségi tagja.
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A Galántai Városi Hivatal Szociális Szolgáltatási Osztálya gondoskodik
 a megelőzésről, az emberek aktiválásáról és segít a válsághelyzetekben

Együtt sokkal többre vagyunk képesek

A városi hiva-
tal hivatalos 
i n t é z m é n y , 
amely külön-
böző szolgálta-
tásokat nyújt a 
polgároknak. 
Osztályain el-
intézheti egye-
bek mellett az 
adókkal, illeté-
kekkel, juttatá-
sokkal, születé-
si anyakönyvi 
kivonatokkal 
vagy házasság-
kötéssel kap-
csolatos ügyeit. 

Minden osztály egy meghatározott terü-
lettel foglalkozik. Ezek egyike a szociális 
szolgáltatások osztálya, amelyet Mgr. 
Adriana Molnáriová vezet. Az osztály-
vezető elmondta, hogy azért is testhez-
álló számára ez a munkakör, mert élvezi 
az emberekkel való kapcsolattartást. 
Pozíciója ötvözi az adminisztratív fel-
adatokat és az ügyfélkapcsolati terep-
munkát. „Ezek a feladatok kiegyenlítik 
egymást. Sokszor elemezzük az ügyfél 
életét, hogy mit élt át, és miért is lett 
az ügyfelünk” – mondta Mgr. Adriana 
Molnáriová. Pontosan milyen feladato-
kat foglal magában a szociális szolgálta-
tások osztálya, és milyen szolgáltatáso-
kat vehet itt igénybe a lakos? „A város 
a szociális szolgáltatások széles skáláját 
nyújtja. Nagy hangsúlyt fektetnek a 
nyugdíjas korú emberek aktivizálására 
és az idősek életének meghosszabbításá-
ra természetes otthoni környezetükben. 
A fogyatékkal élők teljes körű támo-
gatást kapnak, amellyel a lehető legna-

gyobb mértékben hozzájárul a város 
a függetlenségükhöz” – folytatta Mgr. 
Adriana Molnáriová, hozzátéve, hogy 
civil szervezetekkel is együttműköd-
nek. „Igyekszünk kiegészíteni a szociá-
lisan kiszolgáltatottabb háttérből érkező 
gyermekes családok esélyeit. Hasonlóan 
fontos a fedél nélkül élők, valamint a 
marginalizált csoportok problémáinak 
megelőzése és megoldása” – magyarázta 
az osztályvezető.
Galántai város és a DD PATRIA költ-
ségvetési szervezet által nyújtott szo-
ciális szolgáltatások: bentlakásos 
forma: idősotthon, ápolószolgálat, já-
róbeteg-ellátás: nappali központok, te-
repmunka: otthoni ápolói szolgálat, a 
segítségnyújtás szükségességének fi gye-
lemmel kísérése és jelzése, segítségnyúj-
tás a gyermekgondozásban, támogató 
szolgáltatások: kisegítő-szolgáltatás, 
segédeszközök kölcsönzése.
Az osztályvezető részletesebben is kifej-
tette, hogy mivel foglalkozik az osztály. 
„A város más szociális szolgáltatókkal 
és az érintett területi körzetben a szo-
ciális szolgáltatásokat igénybe vevőkkel 
együttműködve, valamint a szociális 
szolgáltatások fejlesztésére vonatkozó 
nemzeti prioritások alapján közösségi 
szociális szolgáltatási tervet dolgoz ki, 
amely fi gyelembe veszi a helyi sajátos-
ságokat és az egyének igényeit a terü-
leti körzetében nyújtott szociális szol-
gáltatások területén.” Ha kedvezőtlen 
élethelyzetbe kerül, a galántai szociális 
osztály munkatársaihoz is fordulhat. 
Bárki nehéz helyzetbe kerülhet, de még 
ekkor sem marad segítség nélkül. „A 
város egyszeri és rendkívüli juttatásokat 
is nyújt a város lakosainak, a rendkívü-
li kiadások fedezésére és a kedvezőtlen, 

szociális és krízishelyzet leküzdésére az 
alapvető életszükségletek biztosításá-
ban” – pontosította Molnáriová.
Galántai Város által nyújtott juttatá-
sok típusai: eltartott gyermekeknek, 
nyugdíjasoknak, szabadságvesztésből 
szabadult lakosoknak és rendkívüli jut-
tatások.
E szolgáltatások mellett a hivatal mun-
katársai a gyermekek szociális és jogi 
védelmével és a szociális gyámsággal 
kapcsolatos feladatokat is végeznek. 
Alapvető tanácsadást, közlekedési tá-
mogatást és a fi atal felnőttek önállósá-
gának támogatását biztosítják. Milyen 
szolgáltatásokat kérnek leggyakrabban 
a galántai polgárok? „Tavaly az osztály 
leggyakrabban a szociálisan rászoruló 
lakosok - idősek - étkeztetésére vonat-
kozó kérésekkel foglalkozott, az ételki-
szállítással együtt. A város három olyan 
létesítményben biztosít étkeztetést, 
amelyekkel együttműködési megálla-
podást kötött. Az az öregségi, özvegyi, 
korengedményes öregségi vagy rokkant-
sági nyugdíjban részesülő személy, aki-
nek jövedelme nem haladja meg a 475 
eurót, jogosult étkezési hozzájárulásra. 
A lakosok a bérlakásokkal kapcsolatos 
tájékoztatás ügyében is megkerestek 
bennünket” – tette hozzá a galántai szo-
ciális osztály vezetője. Mik a tervek erre 
az évre, és mire szeretnének összponto-
sítani? „Idén szeretnénk tovább javítani 
a szociális szolgáltatások nyújtását a la-
kosság legkiszolgáltatottabb, rászoruló 
csoportjai számára, legyenek azok idő-
sek, fogyatékkal élők, vagy gyermekek 
és családjaik, akiknek szakmai segítség-
re van szükségük” – tette hozzá Mgr. 
Adriana Molnáriová.

Több tucat galántai vállalkozó 
töltötte meg február 2-án a neo-
gótikus kastély északi tornyának 
termét, hogy a PRO Galanta PT 
égisze alatt szorosabb együttmű-
ködést alakítson ki a városveze-
téssel. Az együttműködésnek a 
kölcsönös kommunikáción kell 
alapulnia, célja a város fejlődé-
sének támogatása és a lakosság 
életminőségének javítása mellett 
egy jobb vállalkozói környezet 
megteremtése is. 

A közszféra és a vállalkozói 
szféra összekapcsolása

„Olyasminek a küszöbén állunk, 
amire itt régóta nem volt példa, 
hiszen a vállalkozói szféra és a 

Balról: Zoltán Horváth a PRO Galanta vállalkozói szövetség elnöke, Peter Kolek polgármes-
ter, Juraj Stern, a szövetség elnökségi tagja és Iványi Vince tiszteletbeli elnök
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közszféra közötti együttműködés évek óta stagnált“ – hangzot-
tak Peter Kolek, Galánta polgármesterének nyitó szavai, ame-
lyeket a mintegy száz résztvevő vállalkozóhoz intézett a ren-
dezvény legelején. „Ma közelebb hozzuk egymáshoz ezt a két 
ágazatot és ezért fontos, hogy Galánta városának erős és méltó 
partnere legyen, aki képviseli az Önök érdekeit.“ Ez a partner 
egy vállalkozói csoport lett, amely a 2003-ban megalakult PRO 
Galanta PT égisze alatt egyesült. A város vezetésében bekövet-
kezett változás is hozzájárult ahhoz, hogy a város és a vállalko-
zók között a többéves tétlenség után újra elindult a kölcsönös 
együttműködés. 

A Galánta és a PRO Galanta PT közötti 
szerződés megújítása

A PRO Galanta új elnöke, Horváth Zoltán nagyra értékeli ezt a 
lépést a város részéről. Szavai szerint az egyesület már a múlt-
ban is aktívan részt vett a képviselő-testület ülésein olyan anya-
gok megvitatásánál, amelyek például az adópolitikát, a városi 
ingatlanok bérleti díjait vagy a város gazdasági fejlődését érin-
tették. Beszédében arra is felkérte a vállalkozókat, hogy csatla-
kozzanak a társuláshoz. „Ha együtt vagyunk és erősek vagyunk, 
sokkal többre vagyunk képesek“ – zárta le, és áttértek a szerző-
dés aláírásának ünnepélyes aktusára. Peter Kolek, polgármester 
és Zoltán Horváth, a társulás elnöke aláírásával pecsételte meg 
a Galánta és a PRO Galanta PT közötti szerződés megújítását. 
Egyúttal mindketten köszönetet mondtak a társulást hosszú 
ideje elnökként irányító Iványi Vincének, aki az alapítók közé 
tartozik és jelenleg a tiszteletbeli elnöki tisztséget tölti be. 

A Galántai Kártya számos előnyt jelent majd 
a polgárok és a vállalkozók számára

A szerződés aláírását követően Peter Závodský, a város alpol-
gármestere tájékoztatta a jelenlévő vállalkozókat a város jelen-
legi helyzetéről, és egyúttal bemutatta a projektet, amelyen a 
város képviselői és a városi hivatal munkatársai az elmúlt na-
pokban intenzíven dolgoztak. Ez a „Büszke galántai vagyok“ 
munkacímet viselő városi hűségkártya. Célja amellett, hogy a 
lakosokat tájékoztassa a város aktuális eseményeiről, különösen 
az, hogy a városban tartsa a vásárlóerőt. Kétségtelenül vonzóak 
lesznek a különböző kedvezmények és utalványok formájában 
nyújtott juttatások, mint például a 100%-os kedvezmény a ter-
vezett éjszakai parkolásra, 100%-os kedvezmény a tömegköz-
lekedésre, pénzügyi hozzájárulás gyermek születésekor, juttatás 
a házasságkötéskor, előnyben részesítés az iskolai és óvodai 
intézményekbe való bejutáskor, szociális szolgáltatási lehetősé-
gek, vagy akár a véradóknak nyújtott juttatások. A hűségkártya 
megszerzésének feltétele, hogy tulajdonosa állandó lakhellyel 
rendelkezzen a városban és ne legyen tartozása a város és az 
önkormányzati szervezetek felé.

A vállalkozók üdvözlik a várossal való együttműködést
„Nagyon örülök, hogy megújult az együttműködés, és fontos-
nak tartom, hogy a régóta működő galántai munkáltatók, a 
jogszabályok keretein belül érezzék, hogy a város támogatja őket“ 

– mondta Takáč Zsolt, a városi képviselő-testület tagja. „A PRO 
Galanta társulás ettől a naptól kezdve nagyon intenzíven fog 
dolgozni a projektjein, és rendszeresen egyeztet majd a város-
sal.“ Milada Kováčová vállalkozó szerint a város nem működ-
het hatékonyan vállalkozók nélkül. „Különösen nagyra értéke-
lem, hogy a város képviselői kapcsolatot akarnak teremteni az 
üzleti szektorral és a benne dolgozó emberekkel, elvégre ez a 
város szerepe is. Ez csak a kommunikáció által működhet“ – 
véli az Autoprofi t ügyvezető igazgatója. Horváth Miklós 40 éve 
vállalkozik Galántán, és a városi képviselő-testület régi tagja-
ként mindig is képviselte a vállalkozókat és közvetítette igénye-
iket a város felé. A PRO Galanta társulás egyik alapító tagjaként 
reméli, hogy ismét segítségükre lesz, és hogy a korábbi válasz-
tásokkal ellentétben ezúttal nem csak egy szerződés aláírásáról 
lesz szó. „Mind a városnak, mind a vállalkozóknak marketingre 
van szükségük, és bár különböző üzleti háttérrel rendelkeznek, 
közös érdeket kell követniük, csak így tudunk előrelépni.”

A tiszteletbeli elnök üdvözli az együttműködés 
iránti érdeklődést

Heten – Iványi Vince, Juraj Stern, Horváth Miklós, Milan Ma-
cháček, Pozsonyi Tibor, Szabó Ottó és Peter Krajčír – alapítot-
ták a szervezetet, utóbbi három alapítórag azonban már nem 
érhette meg az együttműködés újraindítását. Ezért elgondol-
kodtunk azon, hogy vajon Iványi Vince gondolta volna-e, hogy 
valaha is megújítják a vállalkozók és a város közötti szerződést. 
„Amikor 2003-ban először hívott meg a polgármester egy ta-
lálkozóra, azt inkább csak egy fajta víziónak tekintettem“ – em-
lékszik vissza Iványi Vince tiszteletbeli elnök. „Ugyanakkor volt 
egy nagyobb találkozó az egyesület korábbi vezetőségével, és 
akkor azt mondtam, hogy, ha csak a tervek 70%-a teljesülne, 
elégedettebb lennék.” Egyedül azt sajnálja, hogy előrehaladott 
kora miatt nem tud aktívabban részt venni ebben a projektben. 
Mivel azonban tapasztalt ezen a területen, úgy döntött, hogy 
tiszteletbeli elnökként felügyeli az elnökség tevékenységét. Üd-
vözli az elképzelést és örül, hogy véleményét más vállalkozók is 
osztják, akik a találkozón való nagyszámú részvételükkel meg-
erősítették, hogy a városvezetéssel együtt szeretnék fejleszteni 
az életet a városban 

A PRO Galanta PT újraindítása
Az új városvezetés nyitottsága ösztönözte a társulásbeli munka 
újraindítását és az elnökségben bekövetkezett változásokat. Új 
tagokat vettek fel, átalakították a vezetést és elindult a város-
sal való együttműködés új programjának előkészítésére. „Le-
poroltunk mindent, ami jó volt, és új tervekkel egészítettük ki 
a programot, kibővítettük az elnökséget, új tagokat vettünk fel 
és választottunk a PT vezetőségébe. Vissza kell térni a régi jó 
szokásokhoz, a hagyományokra kell építeni, és új ötletekkel kell 
újraindítani az egyesület munkáját. A legfontosabb, hogy a tag-
ság kivegye a részét a munkából és teljesíteni tudjuk a célt, mi-
szerint együtt sokkal többre vagyunk képesek“ – mondta Juraj 
Stern, az PT elnökségi tagja.
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„Nem biztos, hogy végleges a galántai 
kórház első kategóriába való besorolása“

mondja a galántai Szent Lukács Kórház igazgatója Ing. Alexandra Pavlovičová.
A kórházak kategorizálása már régóta foglal-
koztatja a társadalmat, és Szlovákia több kór-
háza, köztük a galántai Szent Lukács Kórház 
vezetése is kifejezte elégedetlenségét a beso-
rolással kapcsolatban. Az aktuális helyzetről 
megkérdeztük a kórház igazgatóját, Ing. Ale-
xandra Pavlovičovát.  
• A galántai kórházat ideiglenesen az első 

kategóriába sorolták. Mit jelent ez valójá-
ban, és mi a helyzet a működésével kapcso-
latban? 
 Mindenekelőtt el kell mondani, hogy ez egy 
feltételes besorolás, ami azt jelenti, hogy ebben 
a pillanatban nem egy határozott, végleges 
döntésről van szó. A kategorizálást minden 
évben újraértékelik, vagyis a most a második 

A tehetséges Juraj Bača (35) a szlovák színészek fi atalabb gene-
rációjához tartozik. A színészet mellett zenél, énekel, sikeres cuk-
rász-show házigazdája, és nem feledkezik meg négylábú kutya-
barátjáról sem. Igen, a vele készült beszélgetés megszervezése is 
művészet :). Hogy van, mi teszi boldoggá, és mit kíván a Galántai 
Újság olvasóinak?
• Juraj, hogyan értékelné a 2022-es évet, kiemelkedő volt valami-
ben az ön számára? 
„A tavalyi év a munka szempontjából rendkívül színes volt. Fősze-
repet játszottam az Ordinace című cseh sorozatban, fi lmet forgat-
tam, ehhez jött a Nemocnica című sorozat itt Szlovákiában, egy 
zenés mesejáték Mária Čírovával, saját gyereksorozatot készítet-
tem, a ROBIN-t, moderáltam a Pečie celé Slovensko cukrász-show 
második évfolyamát, premierem volt a DPOH színházban és a saját 
zenekarommal is foglalkoztam. Ez nem kevés” – sorolja Juraj Bača.
• Az emberek év végén számot vetnek, értékelnek. Néhányan 
fogadalmakat tesznek, a galántai művész is közéjük tartozik? 
„Nem jellemző, hogy fogadalmakat tennék. Próbálok azokra a 
dolgokra koncentrálni, amelyekkel kapcsolatban már régóta azt 
érzem, hogy foglalkozni kellene velük, csak soha nem jutott rá idő. 
Tehát inkább arról van szó, hogy kihasználom a néhány szabadnap 
jelentette elánt és új lendületet veszek fel. Amint elkezdődik a bálok 
és a céges bulik jelentette körforgás, könnyebb lesz a bokszedzések-
re is felkelni reggelente” – mondta a tehetséges fi atalember.
• Tudom, hogy népszerű színész, zenész-énekes, műsorvezető 
és lelkes kutyabarát. Ezek közül melyik jelenti önnek a legtöbb 
örömet? 
„Az egyik dolog a munka, a másik a szabadidő, amiből nagyon-na-
gyon kevés van. A kutyusok tehát mentális kikapcsolódást jelente-
nek, mert hajnalonként, amikor hazaérek, nincs is jobb annál, mint 
egy kis szőrös szeretetgombóc örömteli üdvözlete. Ilyenkor azon-
nal elfelejted az aggodalmaidat vagy a fáradtságot.”
• Legutóbb talán a népszerű tévéműsor moderátoraként láthat-
tuk a leggyakrabban. Dilemmát okozott, hogy elvállalja a mű-
sorvezetést? 
„Meg kell jegyezni, hogy a koronavírus-járvány első hullámában 

került sor a műsorvezetők és a zsűritagok kiválasztása az említett 
műsorhoz. Akkor, amikor minden rendezvény elmaradt, a színhá-
zak zárva voltak, a tévécsatornák pedig korlátozott körülmények 
között gyártottak, így a meghívás a műsor castingjára, megvál-
tásként jött egy furcsa, letargiás időszakban. Bevallom, nem bíz-
tam magamban, nagy neveket szólítottak meg erre a műsorra, de 
minden remekül alakult, és én lettem a legsikeresebb szlovákiai 
tévéműsor házigazdája, amiért nagyon hálás vagyok” – vallotta be 
Juraj Bača.
• Hitt abban, hogy ilyen nagy sikere lesz ennek a cukrászműsor-
nak? Magánszemélyként is süt vagy főz? 
„A műsor teljes három hónapja alatt egyetlen csúnya szó sem hang-
zik el, nincsenek botrányok, romlott kapcsolatok, intrikák vagy 
meztelenkedés. Aggódtunk, hogy a különböző formátumokhoz 
szokott néző értékelni fog-e valamit, ami a kiegyensúlyozottságra, 
az esztétikára és a hagyományaink iránti tiszteletre épül. Szerencsé-
re értékelte. Ami a sütéshez való viszonyomat illeti, én olyan passzív 
pék vagyok, aki szeret tanulni valamit, de leginkább csak kóstolgat. 
Valószínűleg nem volt olyan desszert a műsorban, amit ne kóstol-
tam volna meg” – árulta el a műsor házigazdája, Juraj.
• Beszéljünk egy kicsit a gyökereiről. Galántáról származik, ho-
gyan tekint a szülővárosára, mit kedvel benne a legjobban és mi-
lyen gyakran látogat vissza? 
„Rendszeresen ellátogatok Galántára. Itt vannak a gyermekkori ba-
rátaim, a családom és gyönyörű emlékek fűznek a városhoz. Ez az 
a hely, ahol találkozhatok a tanáraimmal a Štefánik utcai általános 
iskolából, azokkal az emberekkel, akik a kis Jurkoként emlékeznek 
rám, nem pedig úgy, mint Juraj Bačára – a sikeres színészre. Leg-
belül még mindig az az SzNF lakótelepi futballozó és bújócskázó 
kisfi ú vagyok. Az ország nagy része már a tévéképernyőről ismert 
személyiségként tekint rám, de azok az emberek, akik gyerekko-
rom óta ismernek, tudják, hogy milyen út vezetett ehhez a sikerhez, 
és azt hiszem, hogy a tanáraim, édesanyám munkahelyi kollégái, a 
családom legalább egy kicsit büszkék rám” – vallja a fi atal sikeres 
színész. Juraj Bača a kastélyt mutatná meg barátainak vagy vendé-
geinek, amit egy kisebb csodának tart. „Csodálatos, hogy az a hely, 
amit gyerekkoromból egy romként köszönt vissza, ilyen gyönyörű 
és reprezentatív helyszínné vált mindannyiunk számára. Kitudja, 
lehet, egyszer majd a Pečie celé Slovensko sátra is megjelenik a 
parkban és akkor majd egész Galánta sütni fog. :)“ – jegyzi meg 
mosolyogva.
• Hogy érzi magát a sokrétű előadóművész 2023 elején? Mit kí-
vánna magának és a Galántai Újság olvasóinak? 
„Próbálom behozni a decemberi lemaradásom, szakmai szempont-
ból nagyon kimerítő volt az az időszak, készülök a báli szezonra, pi-
henek. Az olvasóknak elsősorban jó egészséget, nyugalmat és talán 
egy csipetnyi megértést is kívánok. Még mindig hús vér emberek 
vagyunk. Mindegyikünk. Tekintet nélkül arra, hogy eltér a vélemé-
nyünk bizonyos dolgokról, amelyeket egyébként sem oldunk meg, 
sokkal toleránsabbak lehetnénk egymással szemben. Hiszen az a 
normális, hogy az embereknek eltér a véleményük, az azonban ko-
rántsem normális, hogy mennyire dühösen reagálunk egymásra…” 
– üzeni Juraj Bača.

Galánta szülöttei és egyéniségei
Juraj Bača, a sok munka ellenére sem 

feledkezik meg a szülővárosáról, Galántáról
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Galánta Város
pályázatot hirdet a GALANDIA kft ., kpt. Nálepka 

utca 43/2373, 924 01 Galánta, IČO: 36 766 976
ügyvezető igazgatói posztjának betöltésére.

A pályázaton való részvétel elengedhetetlen feltételei:
- középiskolai végzettség - közgazdasági, műszaki, vagy a vállalat te-

vékenységével megegyező, vagy ahhoz hasonló szakirány
- legalább ötéves vezetői tapasztalat,
- legalább ötéves tapasztalat az idegenforgalom terén,
-  szakmai alkalmasság: az a személy, aki az idegenforgalom, a jog, a 

közgazdaságtan vagy más kapcsolódó területeken működő szerve-
zet tevékenységére összpontosítva ismeri a menedzsment sajátossá-
gait, az előírt képesítési követelmények tekintetében szakmai alkal-
massággal rendelkezőnek minősül.

Egyéb kritériumok és követelmények:
- az idegenforgalmi ágazat és az aquaparkok, vagy fürdőhelyek üze-

meltetésének ismerete,
- szervezői és vezetői képességek,
- az adótörvények és a kereskedelmi jog alapvető ismerete,
- feddhetetlenség és jogi alkalmasság,
- alapvető számítástechnikai ismeretek (MS Offi  ce, internet), 
- „B“-kategóriás jogosítvány 
- idegennyelv-ismeret előny,
- csapatszellem, kommunikációs készségek. 
A jelentkezéshez szükséges okiratok: 
- Írásbeli kérvény a meghirdetett pályázatra
- Szakmai önéletrajz
- Motivációs levél

- A végzettséget igazoló okiratok másolata
- A legalább ötéves menedzseri vezetői tapasztalat igazolása
- 3 hónapnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítvány 
- Dokumentum: „A Galandia termálfürdő irányítására vonatkozó el-

képzelés“, max. 4 oldal (A4-es formátum) 
- A személyes adatok használatáról szóló írásbeli beleegyezés a 

18/2018-as törvény alapján
Munkabérezés (alapbér):
- 2 100 € / hó-tól *
* A feltüntetett összeg a munkakörre vonatkozó alapbérrész 
garantált minimális összegét jelenti. Az alapilletmény tényleges össze-
ge a szakmai képességek és készségek alapján módosul.
A munkaviszonyba lépés tervezett időpontja: megegyezés alapján 
Megjegyzés: a sikeres pályázót az önkormányzatokról szóló 369/1990. 
sz. törvény 11. szakasza (4) bekezdésének l) pontja szerint Galánta 
képviselő-testületének jóvá kell hagynia. Az ügyvezető igazgatói ál-
láshelyre pályázóknak a kiválasztási eljárásba való felvételre irányuló 
pályázatukat a szükséges dokumentumokkal együtt lezárt borítékban, 
„Výberové konanie Galandia, spol. s r. o. „NEOTVÁRAŤ” felirattal el-
látva, legkésőbb 2023. február 28-án 12.00 óráig kell eljuttatni a Galán-
tai Városi Hivatal címére (Mierové námestie 940/1, 924 18 Galanta).
Kapcsolattartó személy: 
JUDr. Denisa Očenášová, tel.: 0940 303 860, 
email: denisaocenasova1@gmail.com. 
A kiválasztási eljárás időpontjáról és helyszínéről a sikeres pályázókat 
írásban vagy elektronikus úton értesítik. 
A pályázat hirdetője fenntartja a jogot arra, hogy a pályázatba ne sorol-
ja be azokat a pályázókat, akik nem felelnek meg az előírt feltételeknek. 
A határidő után elküldött pályázatokat nem veszik fi gyelembe.

 Mgr. Peter Kolek, polgármester
2023. 02. 09. Galánta

kategóriába tartozó kórházak is kerül-
hetnek az elsőbe, és fordítva. Az egész-
ségügyi minisztérium kategorizáló bi-
zottsága fogja eldönteni, hogy milyen 
további egészségügyi programokat va-
lósíthatunk meg. A teljes képet azon-
ban csak a rendelet végső szabályozása 
fogja megmutatni.
• Várhatók-e változások a galántai 
kórház gyógyászati programjaiban?
Kidolgoztunk az egyes programok 
megvalósításához szükséges szemé-
lyi, anyagi és műszaki feltételeket és 
most egy kérdőívet töltetünk ki, hogy 
igazoljuk a programok szükségességét. 
Nem lehet azt mondani, hogy minden 
változatlan marad, de remélem, hogy a 
legtöbb tevékenységet, amelyet jelenleg 
is végzünk, akár első-, akár másodosz-
tályú kórházként folytatni tudjuk majd. 
Másrészt a 2. kategóriába tartozó kór-
házaknak elég nagy nehézséget okoz a 
számukra meghatározott kötelező prog-
ramok teljesítése. Tehát ezt a rendeletet 
így vagy úgy, de módosítani kell; renge-
teg kétértelműség és logikátlanság van 
benne. Mindenesetre kérvényezni fog-
juk a programok bővítését. 
• Tehát nagy problémát jelent a galán-
tai kórház első kategóriába való beso-
rolása? 
Le kell szögezni, hogy a első kategória 
nem egyenlő egy kórház pusztulásával, 
de nem is jelent nagy örömöt; a dolgok 
nem fekete-fehérek. Szükség esetén van 
egy testvérkórházunk Dunaszerdahe-

lyen, amellyel bizonyos orvosi progra-
mokat meg tudunk osztani, és a betege-
inket ott is el tudjuk helyezni. Problémát 
látunk abban is, hogy a kórházi program 
nem egyenlő a kórházi osztállyal, ez to-
vább bonyolítja a helyzetet. Például a 
gyermekgyógyászat egy program a kór-
házi gyermekgyógyászat területén, de 
ott van a gyermekinfektológiai program, 
a gyermekpneumológia stb. is. Tudjuk, 
hogy pályázhatunk a kórházi gyermek-
gyógyászatban a kettes szintű kórhá-
zakban elérhető programra, de nem 
pályázhatunk például a gyermekinfek-
tológiai programra, annak ellenére sem, 
hogy évente körülbelül 300 gyermeket 
veszünk fel a kórházba. Nem világos 
számunkra, hogy ezek a diagnózisok az 
úgynevezett megosztott programok alá 
tartoznak-e? 
• Ha már a gyermekgyógyászatnál tar-
tunk, mi a jelenlegi helyzet a gyerme-
kosztályon? 

A gyermekosztály problémái elsősor-
ban a személyzet létszámából fakad-
nak. A mi osztályunkon több orvosnő 
is részt vesz a rezidensprogramban. 
Ennek értelmében egy orvosi diplomá-
val rendelkező orvos úgy dönt, hogy a 
gyermekgyógyászat felé veszi az irányt, 
és munkát kap a kórházban, majd mi-
után elvégezte nálunk az atesztációt, 
rendelőben folytatja a munkát. Nagyon 
kevés leendő gyermekorvos dönt úgy, 
hogy a kórházban marad. A gyerme-
kosztály rendkívül leterhelt, ezért emlé-

keztetek mindenkit, hogy korlátozottan 
működünk.
• A gyógyszerellátással még mindig 
vannak problémák, de mi a helyzet a 
kórházakkal? Önnek is gondot okoz a 
gyógyszerhiány?  
Nem a hétköznapi gyógyszerekkel, de az 
Actilyse hiánya nagy gondot jelent. Ezt 
hirtelen szívmegállás esetén trombolí-
zisben adják. A gyógyszerhiány azonban 
Európa-szerte probléma. A neurológiai 
osztályon korábban havonta 30 esettel 
foglalkoztunk, most pedig két-három 
betegre jut adag, ez gondot jelent. An-
nak ellenére, hogy a legmodernebb neu-
rológiával rendelkezünk, és osztályunk 
rendszeresen kap európai szintű díjakat 
a stroke-betegek ellátásáért, hirtelen 
mégsem tudunk gyógymódot találni... 
Erről azonban mindig tájékoztatjuk az 
operatív központot, amely ezután fog-
lalkozik a beteg elhelyezésével.
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A város történetéből – Az artézi kút  
Az artézi kút volt a Fő utca egyik meghatározó 
építménye, amely hosszú éveken át szolgált a ga-
lántai polgárok minőségi ivóvízforrásaként, idén 
111 éves lenne.

A helyi geológiai alapkőzet miatt nem volt minőségi ivóvíz a 
galántai kutakban. A városi képviselő-testület már 1906-ban 
fontolóra vette egy nyilvános artézi kút létesítésének gondo-
latát. Ezt követően, 1907-ben pályázatot írtak ki a kútépítési 
munkálatokra. 1911-ben az Állami Vízügyi Hivatal jóváhagyta 
az aradi Maximilian Steiner kútfúró ajánlatát, és javasolta, hogy 
kössenek vele szerződést. A tanács ekkor úgy döntött, hogy az 
artézi kút építéséhez 20.000 korona kölcsönt vesz fel egy helyi 
banktól. 1912. április 26-án, az artézi kút fúrásának befejezése 

után a képviselők tudomásul vették a kút elkészültét. Az artézi 
kút 409,25 m mélységből percenként 45 liter jó minőségű ivó-
vizet adott. A többletvíz azonban problémát jelentett. A testü-
let döntése alapján az artézi kútból származó felesleges vizet 
az Új utca bejáratánál lévő kútba kellett volna elvezetni, de ez 
nem történt meg. A probléma megoldása a következő évekre 
is elhúzódott. A járási hivatal például 1932-ben is sürget-te a 
megoldást az artézi kútból kiáramló felesleges víz elvezetésére, 
ami kárt tett az ott haladó állami útban. A két világháború kö-
zötti időszakban egy víztározó építésével akarták megoldani a 
vízfelesleg jelentette problémát. 1937-ben felmerült, hogy egy 
zárt medencét építenek 6 kifolyóval, és a felesleges vizet tűz-
oltóvízként használnák fel. Csambál Alojz építőmester 1938-as 
terve alapján a város felső végében a Neuman család háza előtti 
meglévő kútba vezette volna el a felesleges vizet. Az eredetileg 
tervezett 6 kivezetésű tározót nem építették meg, csak 1939-ben 
épült meg a 8 oldalú tározó. A munkát a pozsonyi Ľudovít Ko-
rínek végezte Augustín Dalielisz tervei alapján. A tározónak két 
funkciója volt. Felfogta az éjszaka kifolyó felesleges vizet, ame-
lyet aztán a megnövekedett vízigény idején fel lehetett használ-
ni, ugyanakkor megakadályozta, hogy a víz ki-folyjon és elöntse 
az utat.     
Először 1961-ben tárgyaltak az artézi kút eltávolításáról, vagy 
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A fényképek Szekács István gyűjteményéből származnak 1988-ból.
készítette: Juraj Pekarovič

Artézi kút bontás alatt

Fű utca atrézi kúttal, kápolnával

Artézi kút bontás előtt
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A galántai asztaliteniszezők a sikeres év után ismét merész 
terveket szövögetnek és nem rejtik véka alá nagy ambícióikat

támogassák a kiállítások sikeres hagyo-
mányát régiónkban. A kiállítások révén 
és a régiónk művészei által készített 
alkotásokon keresztül a nagyközönség 
megismerkedhetett a helyi festők, grafi -
kusok, fafaragók, szobrászok és kerami-
kusok munkásságával. Az idei Galántai 
Paletta 28 művész munkáit mutatta be, 
akik csodálatos „művészi szimbiózist” 
alkottak és eleganciával egyesültek a 
reneszánsz kastély történelmi helyisége-
ivel. Az egyedülálló kiállítási kollekció-
ban, amely a legkülönbözőbb anyagok, 
technikák és műfajok bemutatója volt, 
a következő művészek szerepeltek: Eva 
Balázsová, Rudolf Bazsalovics, Bittó 
Attila, Daniel Boris, Cséfalvay Kázmér, 
Csillag Virág, Dudás Károly, Bohuš Ďu-
ríček, Fülöp Erika, Ivan Godovič, Slávka 
Kerďová, Marián Klačan, Pavel Kohút, 

Ján Kollárovič, Ivona Kollátová, Eva 
Králiková, Ingrid Lipovská, Mária Liš-
ková, Ján Melišek, Miriam Mihaliková, 
Martina Pásztorová, Hildegarda Pok-
reis, Teodor Szabados, Gabriel Szentivá-
nyi, Jarmila Štefanková, Iveta Dadáková 
Takácsová, František Tóth, Juraj Tury. A 
kiállításon közel 90 festmény, rajz, pasz-
tell, akvarell vagy kevésbé hagyományos 
technikával, például airbrush és paver-
pol technikával készült alkotás látható. 
A térbeli tárgyak – faszobrok, kerámi-
ák és szobrászati alkotások – is nagy 
számban megtekinthetők. „A Galántai 
Paletta sikeres hagyományt teremtett, 
mint a reneszánsz kastély galériájában 
megrendezett képzőművészeti bemuta-
tó. Minden február elején nemcsak az 
alkotók, hanem a galériánk barátai is 
várják az új kiállítást. Örülünk, hogy az 

idei év mind a szerzők magas részvétele, 
mind a művek minősége szempontjából 
sikeresnek mondható” – jellemezte a 
kiállítást Dr. Iveta Lenická művészettör-
ténész, a kiállítás kurátora. A művészet 
és a kreativitás az emberi élet velejárója. 
Olyan szükségszerűségek ezek, amelyek 
kiteljesítik az emberi létet a maga össze-
tettségében. A világnak szüksége van a 
jóságra és a szépségre, hogy szellemileg 
gazdagodjunk. A Galántai Paletta kiál-
lításai a szerzők művészi alkotásainak 
széles skáláját mutatják be, de jó alkal-
mat nyújtanak a kölcsönös eszme- és 
tapasztalatcserére is, inspirációt és mo-
tivációt jelentenek az új tevékenységek-
hez. A Galántai Paletta kiállítás 2023. 
március 19-ig látogatható minden ér-
deklődő számára.

Galántai Népművelési Központ

A TJ Gasto Galanta klub alelnöke Mgr. 
Biró László még mindig aktív játékos. 
Gyermekkora óta asztaliteniszezik, már 
akkor lenyűgözte a pingpongütő és a 
kis labda. Egy rövid egészségügyi szünet 
után lassan újra visszatér a hobbijához. 
Nagy múltra tekint vissza az asztalitenisz 
Galántán. A galántai játékosok mindig is 
a versenyek nyertesei közé tartoztak. Je-
lenleg Radoslav Forró TJ Gasto Galanta 
klub elnöke, ügyvezetője pedig Ľudovít 
Florián, nélkülük nem működne a klub. 
Az asztaliteniszezőknek a Nálepka kpt. 
utcai Sportház ad otthont. A klub a kö-
vetkező csapatokból áll: extraliga, II., III., 
IV. és V. liga. Tanulóik az  I. és II. ligában 
és az ifj úsági I. ligában szerepelnek. A 
teljesítménye alapján mindenki ismeri 
a besorolását. „A galántai asztalitenisz a 
90-es években volt a legsikeresebb, ami-
kor a legrangosabb ligákban, sőt a kö-
zép-európai ligában is játszottunk. 2010 körül visszatértünk az  
extraligába, amelynek már hagyományos résztvevői vagyunk“ 
– mondta Mgr. Biró László. A múltat és a jelent össze-hasonlítva 
az alelnök arra a következtetésre jutott, hogy manapság sokkal 
több saját nevelésű játékosuk van. Természetesen a környékről 
származó képzett játékosok is szerepelnek a csapataikban. 
Hogyan értékelnék az elmúlt évet? „Tavaly országos szin-
ten a 4. helyen végeztünk. De nem csak a legmagasabb szin-
tű versenyt tartom prioritásnak, hanem az alacsonyabb szintű 
bajnokságokat, valamint a diák- és ifj úsági versenyeket is. Ez is 
a klub célja, hogy minden korosztály számára lehetőséget biz-
tosítson a fejlődésre az asztaliteniszben“ – mondta az alelnök. 
Az elmúlt idény nagyon sikeres volt, a férfi ak a 4. helyen vé-
geztek a legmagasabb versenyben, a diákoknak pedig sikerült 
megnyerniük a regionális versenyt. Idén is a legjobb formájukat 
szeretnék hozni. 
Ebben a szezonban a férfi ak nem kapták el a rajtot a bajnok-
ságban. Bálintnak, az alelnök fi ának egészségügyi problémái 
voltak, amiből szerencsére lassan felépül. Az alelnök úgy lát-
ja, Galántán játszanak a legjobb diákok a régióban, az ifj úsági 
korosztály megerősítését is tervezik. „Szeretnénk megőrizni a 
pozíciónkat a férfi  bajnokságokban. A diákok jól teljesítenek, 
az ifj úsági korosztályban versenyzők szeretnék megnyerni a re-

gionális bajnokságot. Vannak ambícióink, 
majd kiderül, hogyan tudjuk ezeket meg-
valósítani“ – folytatta Mgr. Biró László. 
Mennyire érdekli az embereket ez a 
sportág? „Van érdeklődés, bár örülnénk, 
ha több nézőt és játékost fogadhatnánk. 
A Sportház jól felszerelt, hét asztal van. 
A sportlétesítmények kezelősége kiváló 
feltételeket teremt számunkra és nemrég 
felújítottuk a belső teret. Pályázatokat 
nyújtunk be a szövetségnek, a megyére, 
és magunk is dolgozunk a körülmények 
javításán“ – tette hozzá az alelnök. Szerin-
te a tanulóknak van fejlődési lehetőségük, 
csak a kemény munkán, a fegyelmezett-
ségen és a kitartáson múlik a sikerük. „A 
gyerekek örömmel jönnek, de csak idővel 

derül ki, hogy kiben van meg a kellő tehet-
ség. Nem kell mindenkinek világbajnoknak lennie. Sportolni 
kell, mert a sport nevel, önfegyelemre tanít, és számos pozitívu-
ma van“ – tette hozzá Mgr. Biró László. 
Ha a gyerekek asztaliteniszezni szeretnének, egész évben jelent-
kezhetnek edzésekre. Ezeket minden hétfőn, szerdán és pénte-
ken 17 órától tartják. A galántai asztaliteniszezők február 10-én 
17 órakor a Mária Huta csapatát fogadták, majd 2023. február 
11-én 10 órakor Rozsnyó csapata ellen léptek pályára. 

Eladás
A város eladásra kínálja a felesleges 

vagyontárgyakat: edzőtermi gépeket. 
További tájékoztatás elérhető a Galántai Városi 

Hivatal Szociálisügyi szakosztályán, 
a 23., 24. számú irodában, 

vagy a 031 788 4340-es telefonszámon.
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Álljunk meg egy szóra...
 a kick-boxolókkal
Több mint 75 éves múltra tekint vissza a galántai ökölvívás tör-
ténete. Kevesen tudják azonban, hogy a Galántai Boxklub égi-
sze alatt egy kick-box szakosztály is működik, amely az utóbbi 
időben jelentős sikereket ért el. Ezekről beszélgetünk Marek 
Adamkovičcsal, aki a szakosztály elnöke és edzőtársával, Ronald 
Kočíkkal.
• Marek, milyen sikereket értek el az utóbbi időben?
A szlovák válogatottal kezdeném, Roman Nyiregyházki részt 
vett a szélesebb válogatott körnek szánt találkozón, amelyet 
2023. 1. 21-én tartottak Sároseperjesen (Prešov). Összesen 118 
sportoló vett részt a találkozón a RING és a TATAMI szakágak-
ban, a legfi atalabb kadétoktól a szeniorokig, a tapasztalt váloga-
tott sportolóktól a kick-box újoncaiig. A válogatott összponto-
sítás két edzésből állt. A délelőtti edzés mintaszerűen zajlott, a 
sportolók tatami technikákat és sparring gyakorlatokat végeztek 
a ring szakágakhoz. A délutáni edzésen mindkét sportolói cso-
port gyakorló sparring edzésen vett részt. Az összpontosítással 
kezdetét vette a 2023-as Open ligára való felkészülés. Ez látszó-
lag nem fi gyelemfelkeltő, viszont maga a meghívás is megnyitja 
a lehetőséget arra, hogy a résztvevő sportolók bekerüljenek a 
szlovák válogatott szélesebb keretébe.
• Igen, ez bizonyára jutalom a kemény munkáért, de a vere-
bek néhány éremről is csiripeltek…
2023. január 28-án Kassán került sor a Szlovák Kick-box Egye-
sület Open Liga 1. fordulójára. A kick-box szakág kadét kategó-
riájában Lorena Vincze, a nők kategóriájában Viktória Laurová 
és Tereza Chovancová, a férfi ak kategóriájában pedig Nyiregy-
házki Roman képviselte a klubot.
• Az idei bajnokságba való belépés minden várakozást felül-
múlt és nagyon sikeres volt. A kick-box szekció állítólag ére-

mesőt könyvelhetett el.
Lorena Vincze 1. helyezést ért el a Light contact súlycsoportban 
42 kg-ig. Viktória Laurová 1. helyezést ért el Light contact súly-
csoportban és 2. helyezést Kick light kategóriábanban 65 kg-ig. 
Tereza Chovancova a 70+ kg-os súlycsoportban 1. helyezést ért 
el Kick light és 2. helyezést Light contact kategóriában. Roman 
Nyiregyházki 91 kg súlycsoport Full contact kategóriájában 
1. helyezést ért el.
• Szuper évkezdet, 4 aranynál és 2 ezüstnél többet nem is hoz-
hatott volna ez a verseny, de hogyan tovább, mik a kilátások?
Elsősorban ez az összes szabadidő maximális kihasználása az 
edzésre és a versenyeken való részvételre koncentrálunk. Min-
den sportoló kitűzte maga elé a céljait, a várt helyezéseket, a 
válogatottságot és nem utolsó sorban az országos bajnokságon 
való részvételt.
Marek, a GN-GU szerkesztősége nevében sok sikert és sok ha-
sonló éremtermést kívánunk a klubnak.

Juraj Stern
Fotó a klub archívumából

A PADLÁS
2023. március 24-én, pénteken 19.00 órai kezdettel Presser Gábor – 
Sztevanovity Dusán – Horváth Péter: A padlás című nagy sikerű mu-
sicaljét láthatjuk a Galántai Városi Művelődési Központ esztrádtermé-
ben. Belépő 16 euró. Jegyek a ticketportal.sk és a vmk jegypénztárában 
kaphatók.
A történet több műfaj elemeivel gazdagított. Egy kicsit sci-fi , egy kicsit 
krimi, egy kicsit romantika. Egy fi atal tudós kísérletezik a padláson. 
Távoli, titokzatos bolygók üzenetét próbálja megfejteni, látogatói azon-
ban nem földönkívüliek, hanem évszázadok óta bolyongó szellemek, 
akiket kifelejtettek a mesékből. Történetesen ők is erre a padlásra vár-
ják Révészt, aki elviszi őket az emlékezet országába. A Révész meg is 
érkezik egy távoli világból, csakhogy egy gengszter testében landol, s ez 
kicsit megkavarja az eseményeket. „Félig mese, félig musical, kicsiknek 
és nagyoknak 9-től 99 éves korig.” – olvashatjuk a színházi ajánlóban. 
A darabot több mint harminc éve töretlen sikerrel játsszák. Galántán a 
Magyarock dalszínház előadásában láthatja a közönség. 

Mindenkit sok - sok szeretettel várunk! 
-------------------------------------------------------------------

V piatok, 24. 3. 2023 o 19.00 hod. v estrádnej sále DK v Galante 
uvidia diváci jedinečný maďarský muzikál Povala / A padlás z diel-
ne známych autorov Gábora Pressera, Dusána Sztevanovitya a Pétera 
Horvátha, ktorý sa už vyše tridsať rokov teší veľkej obľube. V Galante 
ho uvidíme v podaní hercov Magyarock Dalszínház z Komáromu. Di-
vákov čakajú vynikajúce herecké výkony, výborná hudba, zaujímavá 
scéna – jedným slovom nezabudnuteľný zážitok. Vstupné: 16 € / pred-
predaj na ticketportal.sk a v pokladni MsKS v Galante.
Príbeh divadelného predstavenia je obohatený viacerými žánrami. 
Miešajú sa v ňom prvky sci-fi , krimi, ale aj romantiky. Dej sa odohráva 
na povale, kde sa mladý vedec pokúša odhaliť tajné odkazy ďalekých 
planét. Spoločnosť mu robia duchovia rozprávkových postáv, na kto-
rých sa nejako pozabudlo. Na povale čakajú na Prievozníka, ktorý ich 
má preniesť do krajiny Spomienok. Prievozník z ďalekého sveta príde, 
len na nešťastie sa prevtelí do postavy gangstra. A to trošku zamotá 
situáciu na povale. Ide o rozprávkový príbeh pre všetky vekové ka-
tegórie, kde, ako to v správnych rozprávkach už býva, dobro víťazí nad 
zlom.
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